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Спасителят Пазари Скандал
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Механик от „Коста Конкордия”
стана „Мъж на годината 2012”
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Едва 10% от стоките
у нас били български
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Симо Щерев отива на гурбет,
но иска да води и борците
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Георги Софкин за
пренебрежението на властта

Интервю
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Разкрития

Ватиканът построил тайна
империя с пари от Мусолини
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Обвинение

БСП: Властта фалшифицира
документите за „Белене”
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“Ученик попитал учи-
теля:

- Дълго ли ще чакаме
промяна към по-добро?

Учителят се замислил
и му отвърнал:

- Ако чакате, ще е
дълго!”

Заплашват с изгонва-
не от училище децата от
Сопот, които подкрепиха
стачката на родителите
си във ВМЗ. Участието им
в протеста било незакон-
но. Затова абсолютно за-
конно ги привикали да да-
ват обяснения в полиция-
та! Срещу 10-20 ученика
вчера пак абсолютно за-
конно бяха пратени и над
150 униформени - за рес-
пект.

Полиция срещу глада!
Защото децата от три
месеца мечтаят да хап-
нат месо, а когато сут-
рин отиват на училище,
родителите да им дадат
стотинки за закуска.
Мечтаят! Точно това
сподели една ученичка.
Полиция срещу мечтите
на едно гладно дете.

Дотам стигна безуми-
ето на държавата. За нея
е напълно законно с месе-
ци да не плаща заплати-
те на оръжейниците, на
които тя е работодател.
Обаче излиза, че е неза-
конно работниците да й
потърсят сметка и да си
поискат парите.

Нещо повече, този,
дето седи най-отгоре, се
обиди - безобразие било да
му искат пари, след като
имат златни пръстени,
безобразие било да му пра-
щат лук, след като той
бил ял много лук. И с тия
си приказки показа, че в
България бедното про-
столюдие се управлява
от богато простолюдие.

Когато бедното про-
столюдие вече няма и лук
и гладът започва да взи-
ма връх, богатото про-
столюдие праща полиция
- за респект.

Респект

СОЦИОЛОЗИТЕ НЕСИГУРНИ КОЙ ЩЕ
СПЕЧЕЛИ ИЗБОРИТЕ, ГЕРБ ИЛИ БСП

Стр. 2

Над 150 полицаи окупираха всички кръстовища около ВМЗ-Сопот преди поредния протест на работниците
вчера. Заради протеста преди два дни на работниците, който учениците от Сопот подкрепиха,
вчера учениците са извикани при директорката си и са заплашени с изгонване от училище

“Цената на двата енергобло-
ка на АЕЦ “Белене” през 2010 г.
беше 6,3 милиарда евро. Бойко
Борисов много добре го знае”.
Това заяви за ИТАР-ТАСС дирек-
торът на департамента за кому-
никации на “Росатом” Сергей
Новиков. Той изрази учудване от
изказванията на Борисов, че за
строителството на “Белене” са
били необходими 10 милиарда

Цената на АЕЦ „Белене”
е 6,3 млрд.евро
Парите за централата нямаше да дойдат от държавния
бюджет, категоричен бе говорител на руския енергиен гигант

евро от държавния бюджет.
“През 2010 г. на преговорите

в София едно от условията на
българския премиер беше да не
се правят разходи от държавния
бюджет за проекта “Белене”,
разказа Новиков. “През ноември
същата година в Москва ние
предложихме да построим атом-
ната централа за сметка на соб-
ствен финансов ресурс. Българ-

ската страна в зависимост от
пакета, който ще запази, тряб-
ваше да покрие съответния дял
от разходите за сметка на при-
ходите от продажбата на про-
изведената от станцията елект-
роенергия с приблизителен
срок на изплащане около 19 го-
дини. По този начин нито един
лев от държавния бюджет няма-
ше да се похарчи”, обясни Но- Стр. 3

виков (целия текст четете
утре). Говорителят на “Росатом”
добави, че по време на прегово-
рите в Москва през 2010 г.
българската страна е заела
странна позиция, заявявайки, че
“след като станцията ще работи
на територията на България, то
и всички приходи трябва да вля-
зат в държавния бюджет”.
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„РОСАТОМ”:
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Снимка БГНЕС
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на сто от имащите право на
глас ще гласуват с “да” на
референдума на 27 януари,
сочи национално проучване

62% ще гласуват
с „да” на референдума

62
Разликата в подкрепата между ГЕРБ и БСП се стопи
до 2,4% според проучване на „Алфа Рисърч”

на агенция “Алфа Рисърч”, огласено
вчера. Резултатите от него показват, че
25 и 35% от около 6-те млн. пълнолет-
ни граждани в България заявяват, че
смятат да застанат пред урните. Най-
мобилизирани да гласуват са симпати-
зантите на БСП и поддръжниците на
АЕЦ “Белене”. Предстоящото допитва-
не активизира най-твърдите партийни
ядра и особено тези на опозицията. В
зависимост от степента на мобилиза-
ция и политическата обстановка най-
вероятно в референдума ще участват
между 1,6 и 2,1 млн. души. Броят им би
бил недостатъчен за задължителен
характер на резултата от вота, но най-
вероятно ще надхвърли нужните 20%
активност, което ще препрати решени-
ето на въпроса отново в парламента.

Намалява дистанцията между двете
водещи политически сили ГЕРБ и БСП
и тя вече е 2,4 на сто, показва проуч-
ването. Ако парламентарните избори
бяха днес, сегашните управляващи
биха спечелили 20,9%, а левицата -
18,5%. Спрямо септември ГЕРБ беле-
жи лек спад в подкрепата от 0,5 на
сто, докато с проекта за ядрен рефе-
рендум БСП увеличава подкрепата си
с 2%, сочат резултатите от анкетата.
Четири партии се очертават като си-
гурни участници в следващия парла-
мент - ГЕРБ, БСП, Движение България
на гражданите и ДПС. Последните две
формации събират съответно 5,6% и
5,4% подкрепа. Малко над 4-процент-
ната бариера би бил вотът за Синята
коалиция и “Атака”-ВМРО. С потенци-
ал да атакуват място в 42-то НС са
СДС и Национален фронт за спасение
на България на собственика на СКАТ
Валери Симеонов, които събират 1,6%.

Под 1% събират останалите национа-
листически партии, РЗС, НДСВ, “Ли-
дер”, Зелените.

Най-високо неодобрение, 70 на
сто, среща  решението на кабинета
за увеличаване на пенсионната
възраст с още 4 месеца от началото
на 2013 г. 69% от запитаните оценя-
ват като отрицателно въвеждането на
данък върху лихвите по депозитите. В
политически план най-притеснително
за 45% от хората е блокирането на
работата на КС поради скандалите с
избора на членовете му. Близо поло-
вината, 45%, пък са възмутени от за-
строяването на защитени територии
по Черноморието.

За периода септември 2012 - януа-
ри 2013 г. положителните оценки за
работата на правителството спадат от
18 до 16%, а негативните от около 46%
се запазват. Личният рейтинг на пре-
миера Борисов остава по-висок от този

на кабинета, но и при него ножицата
между недоверие и доверие се разтва-
ря. В началото на годината положител-
ните оценки за дейността му спадат от
31% до 29%, а отрицателните нараст-
ват от 37% до 39%.

Парламентът достига критичните 6%
одобрение, при 58 на сто неодобрение.
Председателят на НС събира 48% не-
гативни оценки срещу 8 на сто позитив-
ни. Не е изключено дял в ръста на кри-
тичните оценки да имат медийните изя-
ви и на други представители на управ-
ляващите, предизвикали силни негатив-
ни реакции около Нова година, комен-
тират социолозите. Спад бележи и рей-
тингът на еврокомисар Кристалина Ге-
оргиева, която беше най-одобряваният
български политик. Одобрението към
нея е спаднало с 10 на сто - от 53 на
42%. Според проучването на “Алфа
Рисърч” президентът Росен Плевнели-
ев също губи доверие и положителните
оценки за работата му намаляват от 38
на 33 на сто, а негативните се увелича-
ват от 18 на 20 на сто, отчитат социо-
лозите от “Алфа Рисърч”.

Европейската комисия няма
да се намесва в уреждане на
медийните проблеми в Бълга-
рия, заяви  Раян Хийт, говори-
тел на еврокомисаря по цифро-
вите технологии Нели Крус, на
пресконференция за представе-
ния вчера независим доклад за
медийната свобода в ЕС. В него
се препоръчва страните от ЕС
да правят редовни оценки на
медийната среда, а приемане-
то на нови членки да бъде
обвързано с наличието на сво-
бодни и плуралистични медии.
Не са посочени обаче конкрет-
ни държави нарушителки. Крус
настоява да се проведе широк
дебат между българското обще-
ство, медиите и управляващите,
който да доведе до подобрява-
не на медийната среда, поясни
говорителят. Еврокомисарката е
получила задоволителен отго-
вор от премиера Борисов на
критичното писмо, изпратено
миналия октомври, поясни Хийт.

“Министър-председателят
изрази своя ангажимент да
спазва плурализма и свобода-
та на медиите. Приемаме думи-
те на г-н Борисов като чиста

Жителите
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и Милчо
Станчев

НЕЛИ КРУС НИ ОСТАВИ
САМИ ДА СЕ СПРАВЯМЕ
С МЕДИЙНИТЕ ПРОБЛЕМИ

монета. Ще съдействаме, ако
хората в България искат да
продължат дебата, но това ще
бъде обхватът на нашата реак-
ция и намеса, освен ако не ни
бъдат дадени нови факти по
въпроса”, заяви Хийт. По думи-
те му, от Брюксел няма как да
бъдат арбитри на всичко, което
се случва в България, и на всич-
ки обвинения, които се хвърлят.
Целта на доклада не е да кла-
сираме държавите, а да се по-
каже принципната рамка с
това, по което трябва да се ра-
боти чрез политически дебат,
обясни Хийт.

ДУМА припомня, че в края на
септември 2012 г. Нели Крус
беше на посещение в България
и организира среща с предста-
вители на медиите. На нея тя
коментира, че липсата на про-
зрачност за собствеността и фи-
нансирането на медиите е сери-
озен проблем в страната и под-
черта, че е получила потвържде-
ние за това от самия премиер.
Тогава еврокомисарят определи
насилието над журналисти у нас
като неприемливо, а автоцензу-
рата - като притеснителна.

ационалният съвет на сините упълномощи
изпълнителния си съвет да подготви документ
за принципите, които СДС изповядва, и поли-
тиката, която ще води в 42-ото НС, обяви пред-
седателят на партията Емил Кабаиванов. Ръко-
водството получило и мандат за разговори с
политически формации от десноцентристкия
спектър, изповядващи сходни разбирания и
готови за общи действия.

СДС бяха обявили, че ще се явят самосто-
ятелно на парламентарните избори т.г., но
интересът към тях бил “много голям”, посочи
лидерът им. Те не били като набързо сформи-
раните формации, които целели да създадат
илюзия за обединение, но “на практика раз-
говаряли сами със сабе си”. Знаете кого имам
предвид, вметна Кабаиванов.

Разговорите с бъдещи коалиционни парт-
ньори трябвало да приключат до месец, за да
се утвърди формата за явяване на парламен-
тарния вот, стана ясно още, както и че бил
напълно комплектован националният предиз-
борен щаб на СДС. “Говорим с реални поли-
тически субекти, а не с формирование от типа
“събрали се, за да си сглобят коалиция за
следващите парламентарни избори”, натърти
председателят.

Кабаиванов призова “разумните свободо-
мислещи граждани” да отделят на 27 януари
време за семействата си, за култура и спорт,
но “да не позволят гласът им да стане част от
най-скъпоплатеното социологическо проучва-
не през последните 23 години”.

Повече от 2000 служители в държавната ад-
министрация са назначени без конкурс след 1
август 2009 г., съобщи Тома Биков от “България
на гражданите” вчера. От 6361 души, назначени
в Министерския съвет и централите на минис-
терствата, новоназначените са 2786, от които
само 716 с конкурс, което на практика означава,
че средно от 5 назначени само един е с конкурс,
уточни Димитър Танев. По думите му, най-много
- 341 души, са постъпили на работа без конкурс
в Министерството на финансите. В Министерския
съвет пък само петима от назначените 212 слу-
жители са назначени, без да участват в надпре-
вара с други кандидат-чиновници.

 “ГЕРБ обещаха, че ще има ред и прозрач-
ност. Назначенията с конкурс в администраци-
ята са по-скоро изключение, отколкото прави-
ло. Това е широко отворена врата за навлизане
на хора без компетенции и без нужната квали-
фикация”, коментира Танев. Смятаме, че това
правителство не е направило нищо за админи-
страцията с изключение на половината подме-
нени служители, за които подозираме, че са
назначени по политически причини, коментира
Биков. Според него държавата ни се управлява
на принципа на пресцентъра - как да се подне-
се една информация, за да се приема по начи-
на, по който искат управляващите. Случващото
се с кадрите в държавната администрация е
бомба, която е заложена за следващото управ-
ление, допълни Биков.

Българският вътрешен ми-
нистър Цветан Цветанов е ин-
формирал европейски офици-
ални лица за доказателства,
които загатват, че ливанската
групировка “Хизбула” е отго-
ворна за атентата на летище
Сарафово в Бургас, пише ли-
ванският вестник “Ал-Хаят”
вчера. Позовавайки се инфор-
матор, който описва като “ев-
ропейски източник”, медията
уточнява, че това е станало по
време на неформална среща
на съвета “Правосъдие и
вътрешни работи”, провела се
при закрити врата миналия
четвъртък в Дъблин. Информа-
цията е публикувана само ня-
колко дни, след като външни-
ят министър на България Ни-
колай Младенов изненадващо
посети Тел Авив за кратка
среща с еврейските лидери, на
която са обсъдили продължа-
ващото разследване на обсто-
ятелствата около атентата.

ДУМА припомня, че мина-
лата седмица в израелските
медии се появиха информации,
че по време на посещението
си в Израел Младенов е пре-
дал доклад, от който става

И ЦВЕТАНОВ ЛАНСИРАЛ
В ДЪБЛИН ВЕРСИЯТА
ЗА „ХИЗБУЛА”

ясно, че “Хизбула” стои зад
атентата срещу израелски тури-
сти в Бургас. Точно по същото
време Цветанов бе в Дъблин. В
понеделник външният ни ми-
нистър определи информация-
та като спекулация.

Панарабският вестник
допълва, че Цветанов може да
даде пресконференция следва-
щата седмица, на която има ве-
роятност да представи нова
информация за разследването
на атентата. Според “АЛ-Хаят”
източникът му твърди, че Гер-
мания и Франция са против
включването на “Хизбула” в
“черния списък” с терористични
организации и вярват, че сега
не е време да се дестабилизи-
ра Ливан. Медията уточнява, че
САЩ, Великобритания и Изра-
ел притискат ЕС да включат ли-
ванската групировка в списъка.
Според арабското издание се
очаква Брюксел да дискутира
въпроса за “Хизбула” през фев-
руари. Вестникът се позовава и
на друг източник от ЕС, който
заявява, че България все още
не е разкрила детайли по слу-
чая на Комисията по външна по-
литика към ЕС.

ГЕРБ НАЗНАЧИЛИ
НАД 2000 „КАЛИНКИ”
В ДЪРЖАВНАТА
АДМИНИСТРАЦИЯ

СДС тръгна на избори
Веселка ВЕНКОВА

Н

Снимка БГНЕС
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‘ БОЙКО БОРИСОВ РАЗМИШЛЯВА ЗА ГЕОГРАФИЯТА НА ХИГИЕНАТА

Ñåãà ùå õîäÿ â Ñåâëèåâî, çàùîòî òàì
ñå îêàçâà - äà íàìåðèø èçêúïàí ÷îâåê
â Ñåâëèåâî íå å ëåñíà ðàáîòà

окументите, които
властта представи за
АЕЦ “Белене”, са не
само селективно
подбрани, но и фал-

Организацията на евреите в България “Шалом” се
обяви срещу провеждането на Луков марш. Председа-
телят й Максим Бенвенисти и председателят на Регио-
налната организация в София Александър Оскар из-
пратиха декларация до кмета на София Йорданка
Фандъкова във връзка с провеждането на факелно
шествие в памет на генерал Христо Луков на 16 февру-
ари. С декларацията се призовава кметът да изрази
отношението си към провеждане на Луков марш в центъ-
ра на столицата. От организацията припомнят, че “ген.
Луков, прочул се с яростните си антисемитски и неона-
цистки възгледи, е бивш военен министър и една от
ключовите фигури, допринесли за присъединяването на
България към държавите от “Оста” през Втората светов-
на война”. Целта на това факелно шествие е единстве-
но демонстрация и пропаганда на неонацистки и ксе-
нофобски идеи и провеждането му само ще подтикне
към омраза и ще способства за изкуственото насърча-
ване на етническо, религиозно и расово противопоста-
вяне, пишат още от “Шалом”. Според организацията
Луков марш може да се спре само с образование и
информираност на обществото. В декларацията се
осъждат всички актове на ксенофобия и антисемитизъм,
остро се противопоставят на опитите да се възроди и
легитимира нацистката идеология и се призовават всич-
ки обществени организации и политически сили ясно и
категорично да изразят своите позиции срещу прояви-
те на омраза и ксенофобия. Декларацията е подкрепе-
на и от еврейските организации “Федерация на циони-
стите в България”, “Еврейски женски форум”, Еврейска-
та младежка организация “А`Шомер А`Цаир” (Млад
страж), читалище “Емил Шекерджийски 1919 г.”

БСП:

Властта фалшифицира
документите за „Белене”
В документ от февруари 2008 г. се говори за събития,
станали в края на същата година, посочиха от левицата

Александър СИМОВ

ГЕРБ вече не спират да лъжат, обяви Сергей Станишев

е сме таен център на власт,
не сме и съвет на старей-
шините, заяви президентът
Плевнелиев, който събра

на, се споменават събития, ста-
нали в края на 2008 година.
Това е фалшификация. Очевид-
но прибягват до такива мето-
ди”, отбеляза Станишев и пока-
за екземпляр от писмото. Оче-
видно ГЕРБ яхват машината на
времето и се опитват да я мани-
пулират и настройват за своите
политически тези, иронично
коментира соцлидерът. Според
него, който е излъгал за едно
нещо, лъже и за другите неща.

Станишев допълни още, че
има писмо от германската фир-
ма RWE от ноември 2008 годи-
на, в което представителите й
посочват не само че не се от-
казват от строежа на АЕЦ “Бе-

лене”, но твърдят, че искат да
реализират своята инвестиция.

Лидерът на БСП припомни
и още един факт - в края на
2010 година “Росатом” в лице-
то на Сергей Кириенко заявя-
ват, че след като българската
страна искат крайна цена на
проекта, то тя ще бъде 6,3 ми-
лиарда евро. “Тази цена е по
наша оценка завишена, но
дори и тази цена е много по-
ниска от това, което обявяват
от ГЕРБ, защото те се опитват
да сплашат българите”, комен-
тира още Станишев. Според
лидера на левицата фактът, че
премиерът Бойко Борисов вче-
ра сравни в изказването си раз-
мера на плащанията по заема
към “БНП Париба” и сумите,
които се дават за изплащане
на пенсиите, или говори за ясна

и съзнателна лъжа от страна
на Борисов, или за неговата не-
компетентност. Пенсиите се
плащат от държавния бюджет,
а проектът “Белене” е замис-
лен с извънбюджетно финанси-
ране, отбеляза Станишев.

Депутатът Румен Овчаров
пък изчисли, че максималната
цена на АЕЦ “Белене” с оскъпя-
ването е 5,13 млрд. евро. Той
обаче отбеляза, че изплащане-
то на оборудването се извършва
през целия период на строител-
ството. Затова реално цената на
централата е около 4,6 млрд.
евро - толкова щеше да струва
тя, ако днес пускахме Първи
блок, посочи той.

Овчаров обобщи още, че на
19 декември миналата година в
секретната секция на деловод-
ството на Народното събрание

е имало само писмото, с което
RWE се отказва от проекта.
“Очевидно Дядо Коледа доне-
се един кашон с документи и
аз бях един от първите, които
отидоха да прочетат тези доку-
менти. Писмото от 13 юли си
стоеше в папката с всички до-
кументи. Там RWE си излага
позицията. Те са загрижени, че
се усложнява ситуацията с фи-
нансирането на проекта и раз-
глеждат възможностите това да
се случи. От RWE питат по
какъв начин НЕК и българска-
та държава ще участват във фи-
нансирането”, каза още депу-
татът от левицата. Кореспон-
денцията от НЕК към RWE се
губи по трасето и Дядо Коледа
очевидно е занесъл този кашон
в друго мазе, а не в това на
МИЕТ, допълни още той.

Стратегическият инвеститор в АЕЦ “Белене”, германският
концерн RWE, се отказа през есента на 2009 г. от участие
в проекта заради липсата на готовност от страна на Наци-
оналната електрическа компания да финансира своя дял в
проекта. Това заяви директорът на Департамента за кому-
никации на “Росатом” Сергей Новиков по повод изказване
на министъра на икономиката Делян Добрев за причините
за оттеглянето на Ер Ве Е. “Директорът на RWE Юрген
Гросман в своe писмо до НЕК от 2009 г. обяви, че въпре-
ки преговорите с българската страна, така и не е било
достигнато споразумение за условията за финансиране на
проекта. Поради липсата на ясна българска позиция Ер Ве
Е беше принудена да се изтегли от проекта, при това в
процеса на съвместна работа върху АЕЦ “Белене” кон-
цернът отбеляза нейното високо равнище, което отговаря
на международните стандарти”, каза Новиков, позовавай-
ки се на разкритата кореспонденция от българските
чиновници. Той допълни, че документите показват, че RWE
потвърждава наличието на инвестиционен ресурс в обем
10,59 милиарда евро и е била готова да започне работа по
проекта, но германската страна е молила да се потвърди
възможността на българската страна да финансира своя
дял. “Но сроковете за преговори не бяха спазени, а от
НЕК така и не постъпи гаранция за финансиране. Отсъ-
ствието на средства принуди българският премиер Бойко
Борисов да постави условието проектът да не се финанси-
ра със средства от българския бюджет. Това условие
беше изпълнено, но Борисов взе решение да се спре
проектът, което явно не беше по икономически съображе-
ния”, уточни представителят на “Росатом”.

„РОСАТОМ”:
RWE НАПУСНА ЗАРАДИ ЛИПСА
НА ФИНАНСОВИ ГАРАНЦИИ

„ШАЛОМ” СРЕЩУ
ПРОВЕЖДАНЕТО
НА ЛУКОВ МАРШ

Президентът:

Не сме таен център на власт
ката на американската админист-
рация, според която открай вре-
ме се пращат президентите на

различни мисии по света, за да
свършат работа в полза на стра-
ната си.

За мен е истинско удоволствие да попия опита, да чуя мъдрите думи на
предшествениците си. Не за всичко сме на едно и също мнение, добави

Плевнелиев, но е важен сигналът, че българските президенти имат обща
кауза и общи теми, по които търсят решения

Н
неформалния съвет на президен-
тите. Гостуваха му Желю Желев,
Петър Стоянов и Георги Първа-
нов. “Не сме с амбицията да взе-
маме решения на тъмно, а имаме
човешката нагласа като хора,
които работят за българската
държава, които имат мнение и
съзнават, че нашето общество
понякога е разделено. Затова
имаме голямата идея веднъж в
годината на тази дата да говорим
като хора, които имат отношение
към България и които работят за
нея”, заяви Плевнелиев.

От името на поканените гово-
ри президентът Желю Желев. Той
благодари, че тази по-стара идея,
която не е могла да се реализира
досега, Плевнелиев е успял да
осъществи. Желев каза, че идея-
та е смислена, защото става дума
за натрупан опит от тримата пре-
зиденти преди него, че става
дума за контакти по целия свят,
които могат да се използват.

Желев даде пример с практи-

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Д
шифицирани. Това обвинение
отправи вчера лидерът на БСП
Сергей Станишев след заседа-
ние на Изпълнителното бюро
на партията. Думите му се от-
насяха за документите, които
преди два дни представители-
те на властта обявиха, че са
открили в кашон с надпис “кон-
фиденциално”.

“В документ на НЕК, изве-
ден на 8 февруари 2008 годи-
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Мая и Светла

НИКОЛА БОТЕВ
от с.Чомаковци,
област Плевен,

живеещ във
Варна от дълги

години,

НАВЪРШВА
90 ГОДИНИ -

изпълнени с опит,
мъдрост и щастли-

ви моменти!

ЧЕСТИТ РОЖДЕН ДЕН,
ТАТКО!

От сърце ти желаем много
здраве и спокойни дни!

Бъди все така верен на идеите
си, грижовен, добър и усмихнат

съпруг, баща и дядо!

Октай Енимехмедов:

Съжалявам, че
пистолетът ми засече
Съдът остави в ареста нападателя на Ахмед Доган

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Нападателят на Ахмед Доган Октай Енимехмедов заяви,
че не се смята за заплаха за обществото

У
„Уважавам законите на

България, като цяло държав-
ността е мой приоритет. Може
би възрастта и идеалите, кои-
то имам, ме подтикнаха да
извърша това деяние, за кое-
то не съжалявам. Единствено
съжалявам, че пистолетът ми
засече”. Това заяви вчера
пред Софийския районен съд
Октай Енимехмедов. Той на-
падна с газов пистолет бив-
шия вече лидер на ДПС Ах-
мед Доган в събота на отчет-
но-изборната конференция на
партията в НДК.

На заседанието Енимехме-
дов бе с видими следи на
лицето от побоя, който му бе
нанесен от делегати на кон-
ференцията. Към съда той се
обърна с думите: “Уважаеми
народни представители”.
Съдия Вержиния Петрова го
поправи, но Октай продължи,
без да се смути. Така той ос-
вен че каза, че не бяга от
отговорност и не искал да
убива Доган, говори и за ми-
налото си. Подчерта, че е
правил престъпления, но е и
поел отговорността си за тях.
Полагам усилия като всеки
български гражданин да до-
принеса с нещо за тази стра-
на. “Не мисля, че съм заплаха
за обществото. Аз мисля, че
съм в полза, а не заплаха за
обществото”, така Енимехме-
дов отговори на тезата на
прокурора Чавдар Железчев,
че представлява заплаха за
обществото.

Повдигнатото обвинение
срещу Енимехмедов е закана
за убийство и едро хулиганст-
во, обяви  Железчев. Той по-
сочи, че обвиняемият е напра-
вил три неуспешни опита да
стреля срещу Доган, макар че
на заснетите от многобройни-
те тв камери моменти на на-
падението се виждат отчетли-
во само два опита. Според
държавното обвинение из-
вършеното от Енимехмедов е
“брутална демонстрация” сре-
щу интересите на обществото
и личността на Доган. От про-
куратурата отбелязаха и об-
ремененото съдебно минало
на Енимехмедов, който има
присъди за грабеж и нанася-
не на телесна повреда, както
и глоба за притежание на
наркотици.

Служебният защитник на
обвиняемия Боряна Аврамова
обаче контрира, че присъдите
му са отпреди години, когато
е бил непълнолетен, и вече е

МВР има информация за 19 по-сериозни инцидента при
стрелба с газов пистолет, но няма нито един смъртен слу-
чай, заяви вътрешният министър Цветан Цветанов вчера.
Той коментира, че само при един от тези случаи е имало
нараняване на окото на жертвата, защото изстрелът е про-
изведен от много близо. Цветанов определи като “абсолют-
на глупост” експеримента на “Канал 3”, при който с газов
пистолет бе стреляно по пилешки бутчета и те претърпяха
значителни щети. “Ако беше толкова лесно да се разбере,
нямаше да има оръжейници и съдебни медици”, обясни
министърът. Вицепремиерът каза, че вече има назначени
експертизи на оръжието и патроните, но според първона-
чалното мнение на експерти от столичната полиция с по-
добно оръжие и патрони няма как да се случи убийство, а
само да се нарани кожата на лицето.

реабилитиран. Адвокатката
посочи, че Енимехмедов е
студент, отличаващ се с мно-
го добри резултати, и негови
колеги свидетелстват, че той
е “изключителен човек, който
винаги се стреми към най-до-
брото”.

“Бих могъл да бъда запла-
ха само за тайното общество
на ДПС. Нямам намерение да
се укривам, по-скоро някой
друг може да има такива на-
мерения с цел да ме затрие”.
Това бяха последните думи на
Енимехмедов пред съда.

Съдът обаче не прие аргу-
ментите на защитата и остави
в ареста за постоянно напа-
дателя на бившия лидер на
ДПС Ахмед Доган.

ЦВЕТАНОВ: НЯМА СМЪРТНИ
СЛУЧАИ ПРИ СТРЕЛБА
С ГАЗОВ ПИСТОЛЕТ

ЛИБЕРАЛИТЕ В ЕП ИСКАТ ДЕБАТИ
ЗА СИТУАЦИЯТА С ДОГАН

добно нападение срещу лидер на партия по
време на партиен конгрес повдига по-общи
въпроси, свързани с положението на демо-
крацията в източноевропейската държава.
“ДПС и нейният лидер Доган предлагат важ-
на политическа платформа за много бълга-
ри. Затова властите в София трябва да под-
ведат под отговорност извършителя на напа-
дението незабавно”, категорични бяха  евро-
пейските либерали.

О
От Алианса на либералите и демократи-

те в Европейския парламент възнамеряват
да предложат на следващата пленарна се-
сия да бъде разгледан “въпросът със ситуа-
цията в България”, заяви лидерът на групата
Ги Верхофщад. Той нарече истинско чудо,
че инцидентът с Ахмед Доган не е завършил
трагично. Верхофщад смята, че случилото се
не трябва да бъде отминатато лекомислено.

Лидерът на алианса коментира, че по-

Категорично не при-
емаме за реални експер-
тизите на МВР, въз основа
на които прокуратурата бе
заставена да промени
квалификацията на обви-
нението от опит за убий-
ство в хулиганство и за-
плаха за убийство. Пози-
цията на Движението за
права и свободи оповести
председателят на партия-
та Лютви Местан. Той на-
стоя прокуратурата час
по-скоро да изземе раз-
следването от ръцете на
МВР, защото “там то не
може да бъде проведено
обективно”. Експертизата
им бе направена на пух и
прах от опит с пилешкото
бутче, посочи Местан.
ДСП искат следствието да

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Изравнен
температурен рекорд
във Варна

Положителен температурен
рекорд бе изравнен във Варна до
15 ч. вчера. Термометърът показа
16,8 градуса. Най-топло вчера бе
до 14 ч. в Ловеч, където термоме-
трите се покачиха до 17,5 граду-
са. Във Велико Търново и Ахтопол
също бяха измерени високи, но не
рекордни температури от 17 гра-
дуса. Като цяло температурите в
страната бяха между 12 и 17 гра-
дуса, по-ниски бяха измерени в
Северозападна България - около 8-
10 градуса.

Задържаха измамник,
обещавал работа
в чужбина

Полицаи от Четвърто РУП в
Пловдив задържали мъж, обеща-
вал работа в чужбина. В район-
ното управление били получени
жалби в понеделник от двама
мъже, жена от Стамболийски и
от мъж от Ново село. Хората
твърдели, че били измамени с по
100 лв. срещу обещание за рабо-
та в чужбина от непознат, на
когото знаят само малкото име.
И четиримата дали парите на
мъжа пред хотел в центъра на
Пловдив. Полицаите разкрили, че
става въпрос за Р.С., на 54 го-
дини, от град Баня. Мъжът е
криминално проявен и осъждан
за измами.

Мъж загина при
пожар в Твърдица

Мъж загина в дома си в Твърди-
ца при пожар, възникнал в поне-
делник вечерта. В къщата са жи-
веели 78-годишен мъж и неговият
син. След като се върнал от ра-
бота, синът е открил баща си
починал от задушаване. Една от
основните версии за пожара е
късо съединение в електрическа-
та инсталация и телевизора.

След затоплянето на времето през
последните няколко дни в Исперих

цъфнаха първите кокичета,
предвестници на пролетта

ДПС Е ЗА МЕЖДУНАРОДНА
ЕКСПЕРТИЗА НА ОРЪЖИЕТО

Веселка ВЕНКОВА се поеме от специализи-
рания държавен орган -
НСлС, под прякото ръко-
водство на главния проку-
рор. Партията настоява за
нови експертизи и за на-
рочен следствен експери-
мент. А който сериозно
твърди, че е искрен и не
манипулира българското
общество, да бъде готов
да подложи слепоочието
си, предложи председате-
лят на ДПС.

Експертизата на МВР
била готова за няколко
часа, а заключението й
гласяло, че с това оръжие
и с тези боеприпаси не
биха могли да се причи-
нят сериозни наранява-
ния, освен увреждане на
слуха, независимо от раз-
стоянието, посочи лидерът
на ДПС, който имал въз-

можност да се запознае с
документа. Партията му
настоява главният проку-
рор и следствието да
възложат експертизата на
същото оръжие и на из-
ползвания боеприпас на
европейска лицензирана
лаборатория и тяхното за-
ключение да бъде сравне-
но с това на МВР.

Местан поиска и оста-
налите политически сили
не само да се разграни-
чат на думи от терорис-
тичния акт срещу Ахмед
Доган, но да се противо-
поставят на стратегията
“за героизирането на на-
падателя”. Обезпокоени
сме, защото забелязваме
опит да се пренасочи от-
говорността към делега-
тите на ДПС. Искам да ви
напомня, че по закон в

отсъствието на полицията
гражданите имат право да
обезвредят лице, дори да
му нанесат вреди, ако с
това се предотвратява
престъпление, изтъкна
Местан.

Искам дебело да под-
чертая, че онова, което
вътрешният министър Цве-
танов неправомерно наре-
че “опит да се свали пан-
талонът на момчето”,
съвсем не е това, за което
се представя. Просто де-
легатите искаха да изва-
дят нож, който нападате-
лят бе скрил зад гърба си,
обясни лидерът на ДПС.
Атентатът имаше за цел
чрез политическа поръч-
ка да ликвидира Ахмед
Доган и да причини поли-
тическата смърт на ДПС,
категоричен бе Местан.
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България

6.3 млн. българи
живеят бедно
1 работещ трябва да издържа по двама неработещи

За 4 години животът е поскъпнал с над 19%, а това означава все повече хора да разчитат на
препитание от... кофите за смет

З
Аида ОВАНЕС

а 1 година издръжка-
та на живот на 4-
членно семейство се
увеличила със 112 лв.
(5.3%) и достига 2260

Снимка Мариета ТОМОВА

лв. Това означава, че през де-
кември 2012 г. на 1 човек са
били необходими 565.22 лв., за
да преживява, показват данни-
те от КНСБ. От синдиката отчи-
тат, че все повече българи жи-
веят под прага на бедност, кой-
то е 215 лв. Към момента това
са около 1.5 млн. души.

Над 2.5 млн. души в Бълга-
рия (45.5% от домакинствата)
живеят с до 290 лв. месечно на
човек. Броят на тези хора се
увеличил с 2.3% от предходния
декември. Над 3.8 млн. души
(36% от българските домакин-
ства) преживяват месечно с пари
между 290 и 565 лв., като тази
категория е намаляла за годи-
на с 8.5%. Само около 1 млн.
души (18.5% от домакинствата)
са преживявали с над 565 лв.
месечно на човек. Ключов фак-
тор за това обедняване е плос-
кият данък, коментира Пламен
Димитров, президент на КНСБ.
Той припомни, че синдикатът
настоява за въвеждане на не-
облагаем минимум при подоход-
но облагане.

Ниското равнище на запла-
щане, което в определена сте-
пен се поддържа изкуствено,
генерира допълнително нараст-
ване на равнището на бедност-
та. На минимална заплата през
м.г. са работили 130 518 души в
страната. Въпреки увеличение-
то й от 13.2%, тя остана 3 пъти
по-ниска от средната заплата за
страната. С примери от други
държави президентът на синди-
ката обори аргумента на рабо-
тодателите и правителството, че
ако бъде увеличена минимал-

ната заплата, ще нарасне и без-
работицата: в Словения мини-
малната заплата е 50% от сред-
ната, а безработицата е 9.6%; в
Малта е 47.4%, а безработица-
та - 6.9%. Затова КНСБ настоява
за 330 лв. минимална заплата,
подчерта Димитров.

Работната заплата да отчи-
та реален ръст от 4.6% спрямо
декември 2011 г., но безработ-
ните са 12.3%, а заедно с обез-
куражените - 18-20%. Така 1
работещ трябва да издържа по
двама неработещи. В предпри-
ятията, в които средната работ-
на заплата (СРЗ) е над 1000

лв., персоналът е бил увеличен
през последните 2 години със
125 287 души (45%), но и за-
платите са увеличени с 4.9%,
което е над 76 лв. Във фирмите
с възнаграждения между 400 и
1000 лв. персоналът нараства с
15% за 2 години, но заплатите
на хората са намалени с 6.5%,
което е около 43 лв. В тази гру-
па са наети над 61% от българ-
ските работници и служители.
В предприятията със средна за-
плата до 400 лв. работят 19.1%
от наетите хора в страната. Там
през последните 2 години пер-
соналът е намален с 38.8% (244

488 души), а заплатите са
увеличени едва с 4.4%, или с
14 лв.

За последните 4 години
издръжката на живот се е уве-
личила с 19,3% за един човек.
Експертите на КНСБ са пресмет-
нали, че цените на храните за
последните 4 години се увели-
чили с 22%. Нехранителните
стоки са поскъпнали със 17%. В
тази група най-голям скок има
при тока, парното, ВиК.

През последната година се
увеличават цените на зъболе-
карските услуги с 8.3%, а на ле-
карските - с 3.1%.

Над 1.28 млн. лв. ще
бъдат отделени за из-
граждане на видеонаблю-
дение в училища и дет-
ски градини в София през
тази година. Камери ще
бъдат поставени в райо-
ните “Младост”, “Студент-
ски”, “Подуяне”, “Нови
Искър”, “Връбница”, “Лю-
лин”, “Овча купел” и “Три-
адица”.

От столичното кметст-
во обявиха, че през мина-

Проливните дъждове
активизираха свлачище в
смолянското село Търън.
То е прекъснало път до ма-
хала, в която живеят око-
ло 300 души, съобщи
кметът Явор Говедаров.

След подаден сигнал
за свляклата се земна
маса на телефон 112 от по-
лицията са обезопасили
района. Очаква се коми-
сия от община Смолян да
направи оглед и да започ-
не проектиране за по-ско-
рошното изграждане на
подпорна стена, добави
Говедаров. Той обясни, че
към момента автомобил
може да мине по пътя към
махалата на селото, но е
много опасно. Свлачище-
то е голямо, тъй като от
пътя до реката има около
100 метра и почти целият
участък се е свлякъл. Към
къщите, в които живеят
около 300 души, има друг
обходен път, който обаче
е много стръмен и тесен.
Въпреки това той ще се
използва за изкупуване
на млякото, произведено
от жителите на селото, и
снабдяване на хората с
хляб и продукти от първа
необходимост. Преминава-
нето по прекъснатата ули-
ца ще се осъществява
пеша, докато се ремонти-
ра пътят и се изгради под-
порна стена, е разпоредил
кметът.

Нови щети нанесе по-
ройният дъжд в Неделино,
който се изля в понедел-
ник вечерта. По всички
улици има кални наноси,
има и нови образувани
свлачища в общината. Ще
се продължи и с наблюде-
нието на пропуканата
къща в село Изгрев и ако
се увеличава пукнатината,
хората ще бъдат изведени
оттам.

Свлачище
блокира
300 души в
Смолянско

Сержант Георги Тепа-
вичаров, който уби съпру-
гата и децата си и след
това сложи край на жи-
вота си, е планирал трой-
ното убийство. Той е
прехвърлил семейната
кола “Дачия” и апарта-
мента на бул. “Македо-
ния” на брат си Костадин.
Жилището е било ведом-
ствено на Министерство-
то на отбраната, но Те-
павичарови го закупили.

Миналата сряда воен-
ният занесъл чанта с
хранителни продукти от
дома си на брат си. Не се
знае какво му е обяснил,
но според криминалисти-
те това доказва, че още
тогава е бил взел реше-

пелативният съд в Пловдив е затруднен да осигу-
ри експерт по делото срещу бившия кмет на Сли-
вен Йордан Лечков, стана ясно вчера. Трябва да
се установи какво точно количество инертни мате-

София дава 1.2 млн. лв. за видео-
наблюдение в училища и градини
Деси ВЕЛЕВА лата година са ремонти-

рани 25 училища и 24
детски градини за 5 млн.
лв. 3.8 млн. лв. са отделе-
ни за пострадали от тру-
са учебни сгради. За тази
година енергийно обновя-
ване се предвижда за 23
градини и 7 училища.
След изпълнение на про-
екти за енергийна ефек-
тивност консумацията на
енергия е намаляла меж-
ду 40 и 60 на сто, похвали
се зам.-кметът Тодор Чо-
банов. През 2013 г. общи-

ната се кани да построи 8
детски градини, 8 нови
сгради към съществуващи
градини и ще разшири
една забавачка. Финан-
сирането е осигурено
почти по равно от МС и
Столичната община - по
15 млн. лв. Така ще бъдат
осигурени 2000 места за
деца.

До 22 февруари учи-
лищата ще могат да кан-
дидатстват за финансира-
не на спортни проекти
пред общината.

А

Съдът не може да намери
експерт по делото на Лечков

риали са иззети от дере край село Тополчане, като на-
прави необходимите измервания. Определеният от маги-
стратите специалист обаче казал, че не може да се
справи със задачата. От “Басейнова дирекция” и “Напо-
ителни системи” в Пловдив също отказали да предоста-
вят експерт. Съдът се обърна към Лечков и адвоката му
Иван Ангелов да потърсят и те вещо лице. Пред журна-
листи бившият градоначалник и футболист заяви, че об-
виненията срещу него за ощетяване на община Сливен
и “Напоителни системи” с около 15 000 лева заради из-
гребаните камъни са смешни. “Това е България - почис-
тих едно дере, което от 30 години беше задръстено с
кал, и за това ме съдят”, коментира Лечков. На първа
инстанция в Стара Загора по същото дело той беше
осъден на три години условно.Йордан Лечков

Сержант Тепавичаров е планирал
тройното убийство

ние да убие семейството
си и себе си.

Източник от разслед-
ването съобщи още, че
сержант Тепавичаров е
застрелял двамата си си-
нове Илия и Ангел - на 9
и 3 г., и съпругата си
Николина и се е само-
убил в петък срещу събо-
та през нощта. Жената на
военния е открита на ле-
глото в спалнята с кур-
шум в главата. Момчен-
цата и бащата са били в
детската стая. Децата са
лежали в креватчетата
си, а сержант Тепавича-
ров - на земята. Тялото му
било затиснало вратата и
по тази причина брат му
Костадин не е могъл да я

отвори. Според лекари
смъртта е настъпила, до-
като Николина и децата
са спели и те са издъхна-
ли мигновенно, без да
страдат.

Четиричленно семей-
ство - Георги Тепавича-
ров на 32 години, 29-го-
дишната му съпруга Ни-
колина и двете им мом-
ченца - на 9 и 3 години,
бяха открити мъртви в
понеделник в дома им.
Четиримата са живеели в
апартамент на улица
“Трети март” в пловдив-
ския квартал “Кючук Па-
риж”. 29-годишната Нико-
лина е от Чепеларе, а
съпругът й Георги от На-
реченски бани.

МИТРОПОЛИТ НИКОЛАЙ
ИСКАЛ ПРЕРАЗГЛЕЖДАНЕ
НА ЕПАРХИЙСКИТЕ ИЗБОРИ

П
Пловдивският митрополит Николай

е поискал да бъдат преразгледани до-
кументите от изборите за делегати на
предстоящия събор за избор на пат-
риарх, съобщи пред БНР американски-
ят и австралийски митрополит Йосиф
вчера. Той е говорител на Светия си-
нод по организацията на предстоящия
на 24 февруари Патриаршески изби-
рателен събор.

Митрополит Йосиф твърди, че по
време на заседанието на Светия си-
нод Николай Пловдивски е изразил
мнение, че има пропуски и канонични

нарушения в преписката от Софийска-
та епархия. Той съобщи, че намалени-
ят състав на Светия синод е одобрил
общо 142-ма делегати за Патриарше-
ския избирателен събор.

Днес ще стане ясно дали синодът
ще приеме искането на Николай
Пловдивски за касиране на изборите
в Софийската епархия. Йосиф и наме-
стник-председателят на Светия синод
- Варненският и Великопреславски ми-
трополит Кирил, са били против пре-
разглеждането на вота от Софийската
епархия.
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Пилешко със съдържание на вода

над допустимото са открили инспектори
от Българската агенция по безопасност
на храните (БАБХ) при направена про-
верка в хипермаркет. Наредбата за вла-
гане на вода в пилешки продукти влезе
в сила в понеделник. Още същия ден
служители на БАБХ са закупили пробно
продукти от магазин “Карфур” в мол
“България” с касова бележка и са уста-
новили, че наредбата е драстично нару-
шена. Това каза министърът на земеде-
лието и храните Мирослав Найденов
пред журналисти вчера, когато даде
началото на масирани проверки за
спазването на наредбата. Проверките
ще са в цялата страна, във всички голе-

Спипаха пилешко с много
вода в хипермаркет
До 10 000 лева е
глобата за
производителите,
до 5000 лв. - за
търговците

ми магазини, тъй като много от малките
търговци зареждат стоката си от тях,
каза Найденов. Ще бъдат санкционира-
ни и производители, и търговци, които
нарушават наредбата, каза той.

До 10 000 лв. при първо нарушение
достига глобата за съдържание на вода
над допустимите норми в пилешкото месо.
При второ нарушение санкцията е затва-
ряне на обекта. Това каза директорът на

БАБХ Йордан Войнов, който придружава-
ше Мирослав Найденов. За търговците
санкциите стигат до 5000 лева в зависи-
мост от нарушенията, допълни Войнов.

“Тези, които ни продават вода, а не
месо, лъжат потребителите. На продукти-
те дори пише 30% съдържание на вода”,
коментира министър Найденов.

Вносното пилешко месо също ще тряб-
ва да се опакова в преработвателните
предприятия по новия ред. Според наред-
бата съдържанието на влага в пилешкото
месо трябва да бъде не повече от 4,3%,
като водата в продуктите трябва да е само
тази, която се поддържа физиологично в
птичия труп. Съдържанието на вода над
тези количества вече е нарушение.

Според управителя на търговската
верига обаче пилешките продукти са кон-
тролирани, когато стоката е пристигнала,
а това е било преди 20 януари и може да
бъде доказано.

Търговските представители твърдят, че
текстът на наредбата, която е влязла в
сила от 21 януари, е неточен и неясен. Те
са недоволни, че стоката от пилешки

продукти е била годна до вчера, а от днес
трябва да бъде унищожена.

Защо не направихте това организира-
но и не предупредихте, че тази стока не
може да се продава, попитаха търговски
представители.

“Смятам, че имаха достатъчен грати-
сен период. Наредбата беше обнародва-
на на 20 ноември миналата година, а
търговците имаха два месеца, за да отго-
ворят на изискванията”, бе отговорът на
Йордан Войнов.

“Проверката е първа и е сигнал към
всички. Продукцията със съдържание на
вода трябва да бъде свалена от щандове-
те”, обясни министър Найденов. Старата
продукция трябва да отиде към хранител-
ната банка или екарисаж.

“Изключително силно е това лоби,
което се опитва да продава вода и солеви
разтвори вместо месо, да ни бърка в джо-
ба ежедневно и да ни трови”, заяви още
Мирослав Найденов. Надявам се общест-
вото да ни подкрепи в акцията за пилеш-
ките продукти, тъй като тя е акция за здра-
вето, допълни той.

Гаврата с ВМЗ продължава
Независимо от поетия анга-

жимент пред министъра на ико-
номиката, енергетиката и туриз-
ма Делян Добрев и министъра
на труда и социалната политика
Тотю Младенов на 16 януари
2013 г., изпълнителният дирек-
тор Иван Стоенчев излъга, че в
петък или в понеделник ще бъдат
изплатени заплатата за октом-
ври и авансът за ноември на ра-
ботниците от ВМЗ. Това се казва
в съобщение на пресцентъра на
КНСБ, разпространено вчера,
когато бе 20-ият ден на ефектив-
ните стачни действия на оръжей-
ниците. На синдикатите не е
била предоставена оздравител-
на програма, а покана за прего-
вори за предстоящи уволнения в
предприятието и допълнителна
информация за оптимизиране на
дейността във ВМЗ.

Експертите на централата и
на синдикалната организация на
КНСБ във “ВМЗ” ЕАД правят
анализ на подадената информа-
ция, която не е съобразена с
писменото искане на синдикати-

те, отправено до изпълнителния
директор Иван Стоенчев, до
17.00 ч. вчера “да бъде предо-
ставена информация за оздрави-
телна програма, а не само за
съкращения”. В информацията на
изпълнителния директор е напра-
вено предложение да бъдат
съкратени 900 работници и слу-
жители от оръжейницата.

Междувременно кметът на
Сопот Веселин Личев заяви пред
“Фокус”, че пред министъра на
икономиката, енергетиката и ту-
ризма Делян Добрев са били
представени 11 различни пред-
ложения за решаване на про-
блема във ВМЗ.

“Едно от предложенията, ко-
ето може да влезе веднага в
сила, е ВМЗ да стане бенефици-
ент по програмата “Помощ при
пенсиониране”, посочи Личев. По
думите му, идеята е 150 души
във ВМЗ да бъдат назначени по
тази програма, да останат на ра-
ботните си места със същите
възнаграждения, докато се пен-
сионират.

Николина Йотовска, която е работила 10 г. със за-
творници от град Баня, заяви пред БГНЕС: “Те живееха
по-хубав живот, отколкото сега нашите деца”.

Млад мъж, работник в завода, каза, че пари може да
не им дават, но народът няма да се предаде. “Щом не
дават пари, ще правим мускули”, каза младежът, който
разказа, че работи в завода от 2 години и половина.
“Нито един път не ми е дадена заплата или аванс навре-
ме. Винаги е било с договорки, с изчакване, поръчки и
т.н. Цялото ни семейство работи във ВМЗ. Не се усеща
чак толкова мизерията, защото ние търсим нещо оттук-
оттам да помогнем на някого, да изкараме някой лев -
цепиш дърва, мъкнеш камъни, ей такива работи. Всеки
има сметки за ток и за вода. В Сопот живея и държа да
остана в Сопот, обаче ще ме принудят да избягам от
Сопот, да избягам от България”, каза младият мъж.

Снимка БГНЕС

ОРЪЖЕЙНИЦИ:
ЗАТВОРНИЦИТЕ
ЖИВЕЯТ ПО-ХУБАВО
ОТ ДЕЦАТА НИ

Над 150 полицаи окупираха
всички кръстовища около ВМЗ-Со-
пот. Работниците излязоха от порта-
ла и се насочиха към кръстовището
на Подбалканския път София-Бур-
гас. “Ако дойдат децата да протес-
тират, са добре дошли. Те поне са с
чисти помисли, а не като някои дру-
ги”. Това каза пред БГНЕС Димитър
Атанасов от “Подкрепа”. “Може би
полицаите са дошли заради техни
опасения, че заради децата може
да ескалира напрежението”, каза
Даниела Генкова от ВМЗ, която
каза, че ще продаде пръстените си.
“Днес изпращат полиция, страшно
е. Не знам какво очакват да видят
полицаите”, добави Генкова.

След като дойдохме вчера да
подкрепим родителите, ни заплаши-
ха с изгонване с по две неизвинени
отсъствия. Днес са викали много уче-
ници в дирекцията за наказания.

Заплашват с изключване учениците,
които се включиха в протеста

Имаше и прибрани от полицаите за
показания. Чувствам се заплашена
от това, което се случва, все пак аз
съм част от това. Това каза Стефани
Стефанова, ученичка в професио-
нална гимназия “Владимир Заимов”
във връзка с това, че учениците,
които са били на протеста вчера в
подкрепа на работниците от ВМЗ-
Сопот, са били привикани при ди-
ректорката и заплашени с наказа-
ния, предаде БГНЕС.

“Някои даже ги заплашиха с из-
гонване. И после как няма да ходя
да протестирам, като хората няма с
какво да си платят водата и тока, и
после ние сме виновни”. Това пък
каза друг ученик от същата гимна-
зия - Тодор Гайдаров.

И ние сме учудени защо толкова
полиция ни пази. Това бяха пък ду-
мите на един от работниците във
ВМЗ. Друг служител попита: “Не ги

ли е срам да пращат толкова жан-
дармерия заради децата. Работни-
ците казаха, че са дошли днес да ги
подкрепят цялата общественост от
Карлово, Сопот и от селата.

Служителка във ВМЗ каза, че
учениците са техни деца и попита
защо са ги наказали. “Не е ли сра-
мота? Тези деца ходят гладни на
училище. Кой ще им помогне на тях.
И днес ще викат полиция тука, да се
направят на мъже и на горди”, възму-
ти се тя.

От БСП призоваха директорка-
та на гимназията в Сопот “да обуз-
дае” желанието си да изключва
учениците, присъединили се към
протеста на своите родители. Оче-
видно не се разбира, че няма поли-
тически мотиви, истинските причи-
ни да излязат хората на улицата са
гладът и мизерията, коментира Ан-
гел Найденов.

Само 10% от стоките, които се продават у нас, са
българско производство. Това каза Пламен Грозданов,
изпълнителен директор на Съюз “Произведено в
България” пред България он ер. По думите му данните
говорят за изключително трудната ситуация, в която се
намират българските производители. Според Грозда-
нов причините за големия ръст на вноса са липсата на
ясни правила за правенето на бизнес в България, ло-
шата бизнес среда и политиката на големите вериги.
В момента се провеждат срещи с представителите на

Едва 10% от стоките у нас били български
големите търговски вериги. Най-важните въпроси, ко-
ито са поставени на срещата, която се е провела на 10
януари, са входните такси, прехвърлянето на разходи
и на търговския риск върху производителите и кон-
тролът на цените. Това, което искаме, е да има ясни
правила, защото все по-малко български стоки се
продават в страната, допълни Грозданов.

Тенденциите са много тревожни, работим заедно с
Националното сдружение на малкия и среден бизнес
и с Българската стопанска камара, каза Грозданов.

Пари може да не ни дадат, но ние няма да се предадем, заканиха се вчера протестиращите
работници. Над 150 полицаи окупираха всички кръстовища около ВМЗ-Сопот
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“Албена” АД е победител в националния

конкурс за отговорно и ефективно управление
на енергийните ресурси в туристическия
бранш. Конкурсът се координира от Регионал-
на агенция за управление на енергията - Бур-
гас, и се проведе в рамките на проект
“RELACS - Aлтернативна енергия в туризма”,
финансиран по Програма “Интелигентна енер-
гия Европа”. Голяма част от хотелите в курорта
Албена са част от новосъздадената в рамките
на проекта европейска мрежа “Зелени хоте-
ли”, в която вече членуват 27 туристически
обекта за настаняване от България и над 110
хотела от цяла Европа.

На специална церемония, която ще се про-
веде днес в община Балчик с домакин кмета на
общината Николай Ангелов, ще бъдат връчени
сертификати и награди на мениджърите на от-
личените на първите три места в националния
конкурс.

Комисията, която разгледа кандидатури-
те на 27-те хотела от мрежата “Зелени хоте-
ли”, оценяваше туристическите обекти по
няколко критерия - проценти спестена енер-
гия, тонове спестени въглеродни емисии,
мерки за ВЕИ/РЕС и политика за опазване
на околната среда.

На второ и трето място в конкурса след
победителя “Албена” АД са съответно хотел
mOdus от Варна и Хотелски комплекс “Родопа”
в с. Баните, Смолянска област.

Победителят “Албена” АД ще се състезава
с 11 европейски хотела, спечелили приз на
национално ниво. На специална церемония в
Берлин, в рамките на международното туристи-
ческо изложение ITB, което ще се проведе от
6 до 8 март, ще бъде oбявен и награден евро-
пейският победител за най-зелен хотел.

толичният кмет Йор-
данка Фандъкова
поиска да се прове-
ри работата на топ-
линните счетоводи-
тели във връзка с

Реализирането на
европроект за 200 хиля-
ди евро ще направи
Крушунските водопади
още по-атрактивна тури-
стическа дестинация,
каза кметът на община
Летница д-р Красимир
Джонев пред БТА.

Проектът предвижда
създаване на туристиче-
ски информационен
център и усъвършенства-
не на екопътеката, коя-
то служи за наблюдение
на Крушунските водопа-
ди. Тя ще бъде достъпна
и през нощта, ще бъде
осветена с мощни солар-
ни лампи, разказа
кметът. В горната си
част, където не е в доб-
ро състояние в момента,
екопътеката ще бъде
реновирана. По проекта
ще се направи и нова
сигнатура на всички за-
бележителности в Кру-
шуна, като по този на-
чин кметът се надява, че

Фандъкова иска проверка на
топлинните счетоводители
Ако парното се отчита всеки месец, сумата ще е
по-близка до реалната, смята кметът на София

Това е решение на “Топлофи-
кация”, както и законодателно
решение. Според мен, ако се
отчита всеки месец, тази сума,
която се начислява, ще бъде по-
близка до реално употребена-
та”, смята столичният кмет. По
думите й, когато става дума за
начисление по прогнозни дан-
ни, няма как да вярваме, че
това, което получаваме като
дължима сума, е вярното. Тя
смята, че може да се мисли в
тази посока, защото спадането
на доверието на клиентите оз-
начава лошо развитие на дру-
жеството. Така че самото дру-
жество има интерес да работи
за повишаване на доверието на

клиентите, а не обратното, как-
то се случва в момента, посочи
още кметът на София.

През миналата седмица
Йорданка Фандъкова разпоре-
ди да бъде направена провер-
ка на “Топлофикация-София”
заради високите декемврийски
сметки за парно. Очаква се тя
да приключи следващата сед-
мица. Ден след решението на
Фандъкова шефът на столична-
та топлофикация поиска фирми-
те за дялово разпределение да
проверят всички сметки за пар-
но с ръст над 21 на сто. Резул-
татите от тази проверка също
трябва да са готови до края на
следващата седмица.

С
декемврийските сметки за пар-
но в София. Пред ТV7 тя напом-
ни, че “Топлофикация” отчита
потреблението на топлинна
енергия на входа, а разпреде-
лението по апартаменти се от-
нася към топлинното счетовод-
ство. Затова Фандъкова иска да
бъдат проверявани всички смет-
ки и работата на фирмите за
дялово разпределение.

“За съжаление топлоподава-
нето не се отчита всеки месец.

Цената на тока може
да падне с 1-2% от 1 юли,
каза председателят на
Държавната комисия по
енергийно и водно регу-
лиране (ДКЕВР) Ангел
Семерджиев вчера. Той
допълни, че на този етап
не вижда основание за
повишаване цените на
електроенергията, тъй
като счита, че в рамките
на приходите, които са
утвърдили в цените, дру-
жествата могат да
продължат да
извършват своята
дейност.

По думите му
всички фактори,
които досега са
били причина це-
ната на електрое-
нергията да се по-
вишава, а именно
трите добавки - за
зелена енергия, за
енергията от висо-
к о е ф е к т и в н о т о

Европейската банка за възстановя-
ване и развитие (ЕБВР) очаква брутни-
ят вътрешен продукт (БВП) на Бълга-
рия да нарасне с 1,9%, което е пови-
шение от предишната прогноза за
1,7 на сто ръст на БВП.

Въпреки забавянето на икономика-
та на еврозоната, вече има сигнали,
че дъното е достигнато, е позицията
на ЕБВР, изразена в тримесечения й
доклад, информира news.bg. Политиче-
ските решения, които са взети в евро-
зоната през последните месеци, могат
да повишат шансовете икономическа-
та ситуация в съюза на 17-те да се
подобри, се казва още в доклада. По-
следните такива решения са готовност-
та на Европейската централна банка
да помогне на страни, намиращи се

В класацията за най-ку-
пувани продукти с кредит
през 2012 г. на първо място
са телевизорите, следвани
от лаптопите и пералните
машини. В сравнение с 2011
г. се отчита разместване в
първите две позиции, като
тогава на първо място са
били лаптопите. Причина за
ръста в продажбата на те-
левизори е, че през 2012 г.
бяха проведени два големи
спортни форума - Европей-
ското първенство по футбол

Токът може да поевтинее
с до 2 процента от юли

комбинирано производст-
во на топлофикациите, как-
то и въведената последна
добавка за невъзстановя-
еми разходи, сега няма да
водят до повишаване на
цената на тока, а даже на-
против.

Присъединената към
мрежата ТЕЦ “AES Мари-
ца изток 1” няма да пре-
дизвиква нови разходи,
не се очаква и бум на
нови мощности от ВЕИ,
добави още председате-

лят на ДКЕВР.
Преференциалните

цени на енергията от топ-
лофикациите пък бяха на-
малени от началото на
тази година. Относно
възможността конвенцио-
налните централи да по-
искат повишение на цени-
те на произвежданата от
тях енергия заради натру-
пани загуби при спиране-
то им през летния сезон,
когато се е произвеждала
повече енергия от фото-

волтаици, Семерд-
жиев заяви, че все-
ки производител
действа в пазарна
среда и трябва да
работи ефективно.
Ефективност ще се
изисква и от елек-
троразпределител-
ните дружества, за
да могат да ком-
пенсират натрупа-
ната инфлация, по-
сочи той.

С 200 ХИЛ. ЕВРО
КРУШУНСКИТЕ ВОДОПАДИ
СТАВАТ ОЩЕ ПО-АТРАКТИВНИ

броят на туристите ще се
увеличи.

През миналата годи-
на двеста хиляди турис-
ти са посетили Крушун-
ските водопади, а с
предвидените нови ту-
ристически атракции в
района се очаква те да

се удвоят, коментира
Джонев. Крушунските
водопади привличат по-
сетители не само от
страната, но и от чужби-
на, тъй като те представ-
ляват най-голямата тра-
вертинова каскада на
Балканския полуостров.

Снимка Светлана ВЕЛЕВА

„АЛБЕНА” АД С
ПРИЗ ЗА ОТГОВОРНО
УПРАВЛЕНИЕ
НА ЕНЕРГИЯТА

и Олимпийските игри. Това
сочат данни на BNP Paribas
Лични финанси, огласени от
изпълнителния директор на
кредитиращата институция
Луик Дьо Пишу по време на
представянето на регуляр-
ната класация Топ 10 на из-
плащане, съобщи Money.bg.

През 2012 г. от класаци-
ята Топ 10 са изпаднали
окончателно настолните
компютри, като техният па-
зарен дял е изяден от лап-
топите, таблетите и смарт-

фоните. Таблетите дори вли-
зат под номер 9 в класаци-
ята, а смартфоните напред-
ват и са в самото преддве-
рие на топ класирането и
са под номер 11.

Банката е изратила
2012 г. с намаляване на
лошите кредити. По думите
на Дьо Пишу се очаква
през 2013 г. процентът на
кредитите, по които има
затруднения в изплащане-
то, да намалее още.

Като негативен тренд

мениджърът по маркетинг и
комуникации във финансо-
вата институция Ралица За-
хариева посочи, че средни-
ят размер на кредита през
2012 г. е намалял в сравне-
ние с предходната година.
Все пак броят на одобрени-
те кредити е нараснал с
20%, като за 2013 г. се
очаква ръстът да бъде 15%.
По този начин през настоя-
щата година кредитиране-
то ще надмине нивата от
2007 г.

ЕБВР ПОВИШИ ПРОГНОЗАТА СИ
ЗА РЪСТ НА БВП НА БЪЛГАРИЯ

под натиска на дълга, както и стъпките
по създаването на Европейски банков
съюз.

Това е и аргументът на ЕБВР да
повиши прогнозата си за развитие на
някои страни, сред които и България.
Причина за ревизирането на очаква-
нията при нас е подобренията в усло-
вията на бизнес кредитирането. Посо-
чава се обаче, че България все още
страда от ситуацията в някои южноев-
ропейски държави, които са основни
пазари за готовата продукция.

От ЕБВР запазват прогнозата за
растеж на БВП на Турция през 2013 -
3,7%. Силно е понижена прогнозата
за Украйна и Беларус - нарастване на
БВП с 1%, вместо 2,5% от октомврий-
ския доклад.

Освен Турция, другото положител-
но изключение е Русия. Според про-
гнозите на ЕБВР руската икономика
през тази година ще нарасне с 3,5%,
вместо с 3,3%.

Купуваме на изплащане предимно
телевизори, лаптопи и перални
Купуваме на изплащане предимно
телевизори, лаптопи и перални
Купуваме на изплащане предимно
телевизори, лаптопи и перални
Купуваме на изплащане предимно
телевизори, лаптопи и перални
Купуваме на изплащане предимно
телевизори, лаптопи и перални
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ранция и Германия отбеляза-
ха вчера 50-годишнината от
подписването на Елисейския
договор - пакта за приятелст-
во между бившите заклети

о улиците на населе-
ните предимно с мю-
сюлмани квартали в
Лондон вече бродят

Гърция получи още
9,2 млрд. евро

Еврогрупата, която включва
финансовите министри на стра-
ните от еврозоната, отпусна
следващия спасителен транш на
Гърция, съобщи агенция “Блумбърг”.
7,2 млрд. евро от средствата са
предвидени за по-нататъшната
рекапитализация на банките в
страната. 2 млрд. евро пък са под
формата на парични средства,
които трябва да покрият бюд-
жетни нужди.

Еврогрупата
с нов лидер

Холандският финансов ми-
нистър Йерун Диселблум беше
избран почти единодушно за нов
лидер на Еврогрупата. Против
гласува единствено испанският
финансов министър. Диселблум
заменя на поста премиера на Люк-
сембург Жан-Клод Юнкер. След из-
бирането си Диселблум обеща да
работи за икономически растеж
и бъдеща интеграция.

Една жена загина, а 24 души бяха
ранени при две верижни катастрофи на

магистралата между Солун и Игуменица.
Най-малко 28 автомобила са участвали в

първата катастрофа. Инцидентът е
причинен от камион, който рязко е
променил посоката си на движение.

Няколко минути по-късно е станала
втора верижна катастрофа. Няколко

автомобила са се сблъскали при опит да
бъде избегната първата катастрофа

В Израел вчера се проведоха предсрочни
парламентарни избори, които отчетоха

по-голяма активност в сравнение с
предишните парламентарни избори.
Според предварителните прогнози
премиерът Бенямин Нетаняху ще

спечели трети мандат, но с крехко
мнозинство в парламента

Френските учители
стачкуват

Повечето от началните учи-
лища в Париж вчера не работиха
заради стачка на учителите, ко-
ито са обезспокоени от планове-
те на правителството за
петдневна учебна седмица, пре-
даде АФП. Според Оланд, който
обеща в предизобрната си кампа-
ния да се учи и в сряда, образова-
нието на френските деца страда,
тъй като те имат една от най-
кратките учебни години в Евро-
па, но най-дългия учебен ден.

Великобритания
съкращава
военнослужещи

Британското правителство
съобщи, че ще съкрати 5300 из-
лишни служещи във въоръжените
сили, като част от съкращения-
та, които ще доведат числе-
ността на армията до най-ниска-
та от началото на 19 век насам,
предаде АФП. Министерството
на отбраната уточни, че войни-
ците, връщащи се или заминава-
щи за Афганистан, няма да бъдат
включени в съкращенията.
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ПАРИЖ И БЕРЛИН:

50 години приятелство
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Френският президент Оланд, германският канцлер Меркел и френският премиер Еро на общото заседание
на правителствата от двете страни

Въпреки спадовете и възходите в отношенията им, Франция и Германия
са ключовите страни за съществуването на Европейския съюз

Ф
врагове, “бетонирал” помирението им
след Втората световна война, съобща-
ват ДПА и Ройтерс. Началото на праз-
ненствата беше дадено още в понедел-
ник, когато германският канцлер Анге-
ла Меркел и френският президент
Франсоа Оланд се срещнаха в Берлин
с 200 френски и германски студенти.

Във вчерашния ден на тържествени
церемонии лидерите на двете държави
произнесоха речи по повод подписва-
нето на договора на 22 януари 1963 г.
от генерал Шарл дьо Гол и канцлера
Конрад Аденауер. Състоя се и общо
заседание на правителствата от двете
страни, както и съвместна френско-гер-
манска парламентарна сесия в сграда-
та на Райхстага.

Подписаният преди 50 години в
Елисейския дворец договор задължава

двете страни да свикват редовни мини-
стерски срещи и консултации по важни
въпроси от областта на външната поли-
тика, отбраната и сигурността, младеж-
та и културата, отбелязва Франс прес.

Въпреки че Меркел заяви в седмич-
ното си обръщение миналата събота,
че тя чувства “много голяма близост”
със своя съсед, двете страни имат про-
блеми с разрешаването на някои важ-
ни въпроси, включително как да се спо-
разумеят за излизане от кризата в ев-
розоната. Оланд, който подкрепя уве-
личаване на разходите и икономичес-
кия растеж, вярва, че германците гре-
шат със строгите мерки за икономии.
Париж и Берлин имат разногласия и в
области като ядрената енергетика, на
която Франция много разчита, а Герма-
ния смята да изостави в идните години.
Двете страни имат съществени дипло-
матически достижения като обмена на
над 8 млн. студенти и хилядите партнь-
орства между градове от двете страни.

 Кризата в Мали най-вероятно също

ще тества приятелството между двете
страни. Докато Париж разположи свои
войници в африканската страна за из-
тласкване от страната на ислямистите,
то Берлин не желае да се намесва в
конфликта.

Публикувано наскоро допитване
показа, че макар двете страни да се
възприемат една друга като важен ев-
ропейски фактор, има още какво да се
желае по отношение на близостта меж-
ду народите им. Според анкета на
YouGov 58% от германците определят
Франция като свой основен стратеги-
чески партньор в Европа, а 75% от
французите казват същото за Германия.

Въпреки спадовете и възходите в
отношенията им, Берлин и Париж са
ключовите страни за съществуването на
сегашния Европейски съюз. Дьо Гол
описваше Европа като “инструктор и
коне”, като Германия е конят, а Фран-
ция - инструкторът, и сътрудничеството
между двете държави е крайъгълният
камък на европейския проект.

Ислямистката въоръжена
групировка, извършила ата-
ката с вземане на заложни-
ци в газовия комплекс “Ин
Аменас” в Алжир по заповед
на Мохтар Белмохтар, за-
плашва с нови нападения
срещу Франция, съобщава
седмичникът “Пари Мач”.

Според изданието инфор-
мацията идва от говорител
на групировката. “Франция
на неверници и ционистки
евреи ще плати за своята
агресия срещу мюсюлмани-
те от северната част на
Мали, но не само тя, но и
нейните лакеи - също”, е
казал по телефона на сътруд-
ник на изданието говорите-

ППППП
Шериатски патрули всяват страх в Лондон

шериатски патрули, обяви
“Раша тудей”. Членовете им
стриктно следят дали мъже-
те случайно не употребяват
алкохол, а жените - дали не
носят “прекалено къси” поли.

Както отбелязва “Раша

тудей”, в интернет вече има
публикувани два клипа, на
които се вижда как отделни
членове на тези патрули уни-
щожават автобусна спирка
заради налепени на нея рек-
ламни плакати, изобразява-
щи новите модели на сутие-
ните “H&M”. На друг клип,
качен в Youtube, пък се чуват
мъжки гласове, които преду-

преждават случайни минува-
чи, че “алкохолът е забра-
нен. Това е мюсюлмански
квартал”. Едно момиче, кое-
то се сблъсква с тях, им каз-
ва, че все пак това е Обеди-
неното кралство, на което в
отговор научава, че това за
тях е без значение. “Тук не е
съвсем Великобритания”.

Научавайки за “шериат-

ските патрули”, от “Скотланд
Ярд” предприеха редица
мерки, които целят да се
засили сигурността в т.нар.
“смесени райони”. Според
запознати тези случаи осо-
бенно много се отнасят до
източните райони на британ-
ската столица, които са пре-
имуществено населени с
мюсюлмани.

Групировката на
Мохтар Белмохтар
заплашва Франция

лят на групировката Джулай-
биб (с истинско име Хасен
Улд Халил), уточнява “Пари
Мач”. “Операцията в “Ин Аме-
нас” бе 90% успешна, тъй
като само с 40 мъже успяхме
да проникнем в стратегичес-
ки обект, пазен от 800 вой-
ници”, е казал говорителят.

“Надявам се, че Франция
си дава сметка, че има де-
сетки Мохамед Мара (убит от
френската полиция в Тулуза
през март 2012, след като
застреля седем души) и Ха-
лед Келкал (отговорен за
атентатите на френска земя
през 90-те години). Атаката в
“Ин Аменас” е само начало-
то”, подчертал говорителят.

Според доклад на бри-
танската благотворителна
организация Oxfam в послед-
ните 20 години доходите на
най-богатите хора на плане-
тата, които са около 1% от
населението, са се увеличи-
ли с 60%. Експертите са пре-
сметнали още, че 100-те най-
богати хора през миналата
година са получили огромни
доходи и само с 25% от тях
биха могли да изкоренят
бедността и нищетата в це-
лия свят.

Според БиБиСи, която
разпространи доклада на
Oxfam, чистите доходи на
тези най-богати хора за ми-
налата година са били около
240 милиарда долара, в

100-те най-богати хора
могат да нахранят света

същото време най-бедните
жители на планетата прежи-
вяват с по 1.25 долара на ден.

“Неравенството в света -
от една страна огромни бо-
гатства, а от друга - поразя-
ваща бедност, вреди на
всички ни и може да доведе
до унищожението на света”,
се казва още в доклада.

На базата на направени-
те изводи експертите пред-
лагат да се реформира гло-
балната икономическа систе-
ма, за да работи тя за инте-
ресите на цялото човечест-
во. Докладът на Oxfam ще
бъде предоставен за
обсъждане на Световния
икономически форум в Да-
вос, съобщи БиБиСи.
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алко туристи, минаващи през Лондон, биха
си помислили, че сградата на луксозната
марка “Булгари” на улица “Ню Бонд” има
нещо общо с папата. Нито пък близката

Светият престол
върти пари от Мусолини
Според доклад на Съвета на
Европа за финансовия
контрол на Ватикана
активите само във
Великобритания днес
надхвърлят 680 милиона евро

МММММ
сграда на инвестиционната банка Алтиъм Кепитъл
на ъгъла на площад “Сейнт Джеймс” и Пол Мол.

Но тези офис сгради в едни от най-скъпите квар-
тали на Лондон са част от изненадваща тайна импе-
рия от недвижими имоти, притежавана от Ватикана,
пише британският в. “Гардиън”. Зад скрита офшорна
компания международното портфолио на църквата
се разраства в течение на годините с пари, които
първоначално били предоставени от Мусолини в
замяна на папско признаване на фашисткия режим
в Италия през 1929 г. Оттогава международната стой-
ност на парите от Мусолини се увеличила и вече
надхвърля 500 милиона паунда. През 2006 г., в раз-
гара на кризата на пазара на недвижимите имоти,
Ватиканът платил 15 милиона паунда за инвестици-
онната банка на площад “Сейнт Джеймс”. Освен това
Църквата притежава имот на улица “Ню Бонд” и в
Ковънтри. Тя е собственик и на апартаменти в Париж
и в Швейцария.

Изненадващо за мнозина е дългото време, в ко-
ето Ватиканът пази тайната за милионите на Мусо-
лини. Сградата на площад “Сейнт Джеймс” била
купена от компания, наречена “Бритиш Гролукс
Инвестмънтс”, която държи и други имоти във Вели-
кобритания. Регистрите в британската Камарата на
дружествата не разкриват истинския собственик на

Сградата на луксозната марка “Булгари” на улица “Ню
Бонд” в Лондон е част от изненадваща тайна империя

от недвижими имоти, притежавана от Ватикана

Международното портфолио на църквата
се разраства в течение на годините с

пари, които първоначално били
предоставени от Мусолини в замяна на

папско признаване на фашисткия режим
в Италия през 1929 г., пише “Гардиън”

компанията. В тях не се споменава и
името на Ватикана.

Изследване на стари архиви обаче
разкрило истината. “Бритиш Гролукс
Инвестмънс” наследила цялото си порт-
фолио с недвижими имоти след реор-
ганизация през 1999 г. от две предходни компании,
наречени “Бритиш Гролукс” и “Чейлсмор Истейтс”.
Акциите в тези компании били собственост на ком-
пания на адреса на банка Джей Пи Морган в Ню
Йорк. Върховният контрол се упражнявал от швей-
царската компания Профима.

Британски архиви от времето на войната потвържда-
ват, че това е холдингова компания на Ватикана, об-
винявана по онова време в “дейност срещу интересите
на съюзниците”. Парите на Мусолини били изключи-
телно важни за финансите на Ватикана. “Сега папст-
вото е финансово осигурено. То никога вече няма да
е бедно”, пише историкът Джон Полард в книгата си
“Пари и възход на съвременното папство”.

Инвестициите на Мусолини във Великобритания в
момента са контролирани заедно с другите европей-
ски активи от представителя на папството в Рим Па-
оло Менини, който в действителност е банкерът на
папата. Той оглавява специална агенция във Ватика-
на, която управлява т.нар. имущество на Светия пре-
стол. Според доклад от миналата година на Съвета
на Европа за финансовия контрол на Ватикана акти-
вите на агенцията на Менини сега надхвърлят 680
милиона евро.

Екстремисти минират и рушат
сръбските гробове в Косово, пише
белградският вестник “Вечерне ново-
сти”. Изданието посочва, че в право-
славните гробища във Вучитърн в не-
деля е била минирана гробницата на
семейство Ангелкович. Части от гроб-
ницата, заради силната детонация,
били разпръснати по околните ниви.

В Гораждевац неизвестни лица са
стреляли по паметника на убитите
сръбски деца. От сръбската право-
славна църква са съобщили, че са оск-
вернени десетки гробове в Клокот,
Пролуже, Племетини и Призрен. По-
следният инцидент бил във Витина, ко-

Ще продължим с реформите и няма
да позволим на опозицията да навреди
на евроинтеграцията, заяви македонски-
ят премиер Никола Груевски.

На фона на продължаващото полити-
ческо напрежение и улични протести в
страната Груевски подчерта, че ще
продължи пътя към промени, като е готов
да свика среща на лидерите на основни-
те партии в Македония, сред които и ос-
новната опозиционна партия - Социалде-
мократическият съюз на Македония
(СДСМ).

Лидерът на СДСМ Бранко Цървенков-
ски, бивш премиер и бивш президент на

Никола Груевски:

Гарантирам, че румънците няма да
нахлуят във Великобритания след 1 яну-
ари 2014 г., когато изтичат ограничени-
ята на трудовия пазар, заяви румънският
президент Траян Бъсеску на годишна
среща с акредитираните посланици в
Букурещ, съобщи Медиафакс. “Гаранти-
рам на британците и всички заинтере-
совани, че румънците няма да превзе-
мат Великобритания. Румъния е една
много хубава страна”, подчерта държав-
ният глава. Той посочи, че Букурещ си
поставя за цел да положи по-големи
усилия за укрепване на партньорските
връзки с Великобритания, предаде
Mediapool.

Припомняме, че миналата седмица

Траян Бъсеску:

Съветът за сигурност на ООН ще
разпореди санкции срещу северноко-
рейската космическа агенция и други
правителствени организации на Пхенян
в резолюция, която ще бъде гласувана
следващата седмица, каза дипломати-
чески източник.

Резолюцията, която може да бъде
приета единодушно от 15-те членове
на СС, ще бъде в отговор на изстрелва-
нето на 12 декември на севернокорей-
ска ракета.

Официалната версия на Пхенян бе,
че ракетата е извела в орбита сателит.
Западните страни обаче считат, че това
е нов опит за изстрелване на балистич-
на ракета с голям обсег, прикрит като
извеждане на сателит.

САЩ предоставиха по-рано на сво-
ите 14 партньори от Съвета за сигур-
ност на ООН проект за резолюция за
разширяване на санкциите на ООН
срещу Пхенян заради ракетата на 12
декември. Вашингтон се надява
текстът да бъде приет през следващи-
те дни. Той бе договорен след много
спорове със съюзника на Северна
Корея Пекин. “САЩ пуснаха за раз-
глеждане проекта за резолюция, след
като получиха одобрението на Китай.
Вотът вероятно ще бъде в сряда”, за-
яви дипломатът в ООН.

САЩ внасят резолюция
срещу Северна КореяРумънците няма да

превземат Великобритания

Опозицията иска да
спре Македония за ЕС

Екстремисти рушат
сръбски гробове в Косово

румънският външен министър Титус
Корлъцян изрази недоволство от факта,
че темата за потенциалната вълна от
румънски имигранти след падането на
рестрикциите е използвана в предиз-
борната кампания във Великобритания.
Той посочи, че румънците не са трети-
рани коректно, въпреки че са допринес-
ли с труда си за Олимпиадата в Лондон
и за икономическия растеж на страната.

Същевременно Бъсеску призова
правителствата на страните членки на
ЕС да се върнат към техническия под-
ход по отношение на присъединяването
на Румъния към Шенген, подчертавай-
ки, че Букурещ е изпълнил задължени-
ята си от Договора за присъединяване.

Македония, заплаши с бойкот местните
избори през март. Опозиционните сили,
обединени в “Съюз за бъдеще”, заплаши-
ха с блокада на три кръстовища в Скопие
и с протестно шествие в Куманово. Маке-
донската опозиция настоява за “освобож-
даване на страната от режима на управ-
ляващите, който всекидневно отнема сво-
бодата на гражданите”. Тя вече бойкоти-
ра парламента от Коледа, когато дебатът
за бюджета провокира сблъсъци между
законодателите и техните поддръжници.
Поводът бе изгонването от дебата на
депутати социалисти. В сблъсъците бяха
ранени 3-ма депутати и 11 полицаи.

Веднага след изстрелването на се-
вернокорейската ракета носител СС на
ООН спешно се събра и го осъди в
обикновена декларация. След това взе
решение да продължи обсъжданията,
за да постигне “съответстващ отговор”.
САЩ, подкрепени от Япония и Южна
Корея, настояват за приемане на нови
по-строги санкции, докато Китай иска
по-предпазлива реакция от СС на ООН.

гато с багер бил срутен паметник от
Втората световна война.

След инцидентите косовската по-
лиция е увеличила мерките за сигур-
ност около православните обекти в
страната. Косовските политически
партии поискаха международната
общност да предприеме сериозни
мерки за разрешаването на пробле-
мите на албанците в Прешево. Спо-
ред тях проблемът в Прешево се нуж-
дае от международна намеса за спи-
ране на насилието там и да се защи-
тят правата на албанските жители на
Южна Сърбия, предаде косовското
издание KS Reporter.

Администрацията на общините Вин-
ген и Лихтервелд, в белгийския регион
Фландия, въведоха административна
глоба в размер на 100 евро и повече
за замеряне със снежни топки на пуб-
лични места, съобщава фламандско-
езичният ежедневник “Де Стандаарт”.
Изданието цитира представител на
местните власти, който обяснява, че
чиновниците сметнали замерянето със

Сто евро глоба за бой със снежни топки
снежни топки на равносилно по риск с
хвърлянето на камъни.

“Де Стандаарт” иронизира, че при-
тисната от неочаквания сняг, затрупал
страната през последните седмици, ад-
министрацията най-накрая е намерила
нов източник на доходи. Контролиране-
то на административната наредба за
забрана за замерянето със снежни топ-
ки е възложено на местната полиция.
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ветът все още не е избегнал риска от срив
на глобалната икономика, въпреки засиле-
ното доверие в началото на 2013 г., заяви
основателят на Световния икономически
форум Клаус Шваб в навечерието на еже-

Леонид РАДЗИХОВСКИ

В изказването си пред Фе-
дералното събрание Путин го-
вори много за демографията.
Той има специално отношение
към тази тема. Когато се върна
на власт, Путин извади “шилото
от торбата” - каза това, което
предпочиташе да премълчава
предишното ръководство.
Всъщност новият президент
нямаше друг избор. Ако до 1993
година все още имаше поне
някакъв ръст на населението
(преди всичко за сметка на
бягството на рускоезичното
население от Средна Азия и
Кавказ), то към 2000-та поло-
жението замириса на катастро-
фа. През 2000 г. “естественото
намаляване” на населението в
Руската федерация достигна
(тук и по-надолу са данни на
Росстат) 958 500 души. Това е
“естествено” само при война...

За да се разбере реалното
положение, ето още няколко
цифри. Максимумът на раждае-
мостта в Русия е бил през 1987
г. - 2 500 000 деца. А през 1999
г. е бил минимумът - 1 215 000
деца. Спад на раждаемостта с
повече от два пъти! Това бе-
зумно люшкане беше предиз-
викано, разбира се, не само от
“катастройката”, тук имаше и
обикновени демографски
вълни, съществуващи още от
времето на войната (рязък спад
през 1941-1945 г., след това -
следвоенен взрив на раждае-
мостта и, естествено, деца на
децата на войната, и деца на
следвоенните деца, и т.н.).
Какъвто и да е приносът на
различните фактори, в крайна
сметка положението “светна на
червено”: стоп, Русия! През
1987-а коефициентът на ражда-
емостта (средният брой деца на
една жена през живота й при
запазване на съществуващото
ниво на раждаемостта) е бил
2,194. С други думи - осигуря-
вало се е възпроизводството на
населението. А през 1999 г.

Клаус Шваб:

Лидерите са изправени пред предизвикателството „да дадат
на хората нова увереност да гледат с повече оптимизъм в
бъдещето”, призовава известният швейцарски икономист

C

Безработицата в света ще прехвърли пра-
га на 202 млн. души през 2013 г. и ще бие аб-
солютния рекорд от 199 млн. души от 2009 г.

Прогнозата е на Международната органи-
зация на труда в годишния й доклад за све-
товните тенденции при заетостта, който бе
публикуван в Женева. “Въпреки умерения рас-
теж в производството, достигнат през пре-
дишните две години, безработицата ще се
увеличава още и броят на безработните по
света през 2013 г. ще се увеличи с 5.1 души,
като ще достигне 202 млн.”, считат експер-
тите от МОТ. През 2012 г. безработицата се
засили, оставяйки 197 млн. души без работа.

Това е с 4 млн. повече от 2011 г. (193 млн.)
Очаква се към наличните хора без работа през
2014 г. да се влеят още 3 млн. На пресконфе-
ренция председателят на МОТ Райдър изрази
тревогата си от влошаването на ситуация-
та на пазара на труда навсякъде по света и
изрази мнение, че и бъдещите перспективи не
са добри.

годната среща в швейцарския планински курорт Да-
вос. Той призова правителствените и бизнес лидери
да се съсредоточат върху “предпазлив реализъм” и
възстановяване на общественото доверие, за да из-
бегнат нова голяма финансова криза.

“Проблемите и рисковете не са изчезнали. Све-
товната икономика все още е застрашена от срив при
възникването на много негативна обстановка”, заяви
Шваб в интервю за Асошиейтед Прес. Пазарите за-
почнаха силно тази година, когато много борсови ин-
декси достигнаха най-високото си равнище от много
години насам, а валутният съюз вече не изглежда
застрашен от разпадане. Централните банки в света
имат обезпечени финансови системи с нови пари.

Безработицата остава висока в много развити
икономики, а вярата на обществото в правителстве-
ните и бизнес лидерите намалява. Еврозоната и Япо-
ния са в рецесия. А политици в САЩ, най-голямата
икономика в света, не успяват да постигнат споразу-
мение по бюджета, за да предотвратят потенциално
изпадане в неплатежоспособност, което би предиз-
викало хаос на финансовите пазари. Дори САЩ да
постигнат споразумение, както се очаква, то може да
включва големи орязвания на държавните разходи,
от което би пострадала световната икономика, смята
Шваб.

вени пред предизвикателството “да дадат на хора-
та нова увереност да гледат с повече оптимизъм в
бъдещето”. Основен проблем според него е, че
новият икономически растеж е “растеж с безрабо-
тица”, което означава, че икономиките не растат
достатъчно, за да намалят безработицата. Ще бъдат
необходими повече социално ангажирани предпри-
емачи и служителите ще трябва да се съсредоточат
върху придобиването на умения, които се търсят
най-много, като нови технологии и наука, посочва
Шваб. “Нуждаем се от нови начини на мислене.
Традиционната заетост няма да реши проблема”,
допълни той.

Снимкa БГНЕС

До последно вчера течеше подготовката за 43-тата
среща на Световния икономически форум в Давос,

която започва днес и ще продължи до 27 януари

Световният икономически форум тази седмица се
очаква да привлече над 2500 представители на по-
литическия и финансов елит в света. Организатори,
журналисти, политици започнаха да се стичат с вла-
кове и коли в заснежения курорт.

Шваб счита, че икономическият растеж се осно-
вава на оптимизъм както сред потребителите, така
и сред инвеститорите, така че лидерите са изпра-

Хора зад цифрите

През 2012 г. ражданията в Русия са се увеличили 1,5 пъти.
През миналата година естественият прираст на населението е първият от 1995-а

Световната икономика
още е застрашена от срив
Световната икономика
още е застрашена от срив
Световната икономика
още е застрашена от срив
Световната икономика
още е застрашена от срив
Световната икономика
още е застрашена от срив

коефициентът на раждаемостта
е бил 1,157. При запазването
на такива тенденции за някол-
ко десетилетия населението ни
ще намалее двойно! Ето това
получи Путин в наследство.

По-нататък, ако се съгласим,
че раждаемостта все пак до
известна степен зависи от поли-
тиката, то това не може да се
каже за смъртността. През 1986
г. в РСФСР са умрели 1 480 000
души, а през 2003 г. - 2 366 000.
С никакви естествено-демограф-
ски вълни ръстът на смъртността
от 1,6 пъти не може да се обяс-
ни. При това, интересно е, че
най-високата смъртност е била
не през най-тежките години -
1992-1993. Не, този социален
стрес не се е проявил веднага,
но се е проявил...

Както пишат в романите,
“минаха 13 години” от момента
на идването на Путин. Ето дан-
ните на Росстат за януари-ок-
томври 2012 г. Раждания - 1 587
000 души. Ако екстраполираме
тези данни за цялата година,
ще получим 1 904 000 души.
Увеличение от 1,5 пъти в срав-
нение с най-тежката 1999-а.
Смъртност - 1 586 000 души, т.е.
за една година имаме 1 903 000
души. Намаляване на
смъртността с почти 500 000
души, повече от 20% в сравне-
ние с най-смъртоносната 2003
година. И още нещо. На практи-
ка смъртността се изравни с
раждаемостта, и нека да са
само 1000 души, но все пак
“животът изпреварва”! Естестве-
ният прираст на населението е
първият от 1995-а.

Разбира се, би било нечест-
но да се свързва тази промяна
само с “грижата на партията и
правителството”. Естествено тук
помагат и същите тези демо-
графски вълни. Ето сега напри-
мер ражда същото това много-
бройно поколение от 1976-1987
г. Приближава обаче “слабич-
кото поколение от 90-те”, и то-
гава раждаемостта много веро-
ятно ще намалее.

Проблемът, разбира се, не
е само в биологията. Необхо-
дими са и социални условия.
Например броят на абортите
на 100 живородени е намалял
от 235 (1993 г.) до 74 (2009 г.).
Според оценки на експертите,
през 2012 г. тази цифра вече
не надвишава 50 аборта.
(Между другото, по броя на
абортите на 100 раждания Ру-
сия, както и преди, е пред
всички страни на бившия
СССР. А най-високият показа-
тел е бил в РСФСР през бла-
гополучно-стабилната 1965 г. -
275 аборта на 100 раждания!)
Ясно е, че намаляването на
абортите е свързано с контра-
цепцията, но не само. Своя
роля са изиграли и конкретни-
те мерки, поощряващи ражда-
емостта (майчинският капитал),
както и общият ръст на жизне-
ното равнище, а най-важното -
усещането за сигурност, за
жизнени перспективи.

Още по-ясно социалните
причини, в това число работа-

та на органите на властта, се
проявяват при намаляването
на смъртността. Особено ако
се вземе “чисто социалната
смъртност” - от външни причи-
ни (насилствена, самоубийст-
ва, катастрофи, отравяне с ал-
кохол, наркомания и т.н.). През
1990 г. по този начин са почи-
нали 278 000 души. А пикът
отново е бил в “проклетата”
2003 г. - 488 000 случая на
“социална смърт”.

Оттогава този показател
пада направо “вертикално на-
долу”. Така например през яну-
ари-октомври 2012-а е имало
125 400 случая на такава смърт,
което при екстраполация за
годината дава близо 150 500
случая. Това е не само три по-
малко, отколкото през 2003-та,
но и почти два пъти по-малко
от 1990-а.

Почти съм убеден, че ще се
намерят читатели, които, като
видят тези цифри, ще се почув-
стват излъгани. Част от общест-
вото така е свикнала със “слад-

ко-катастрофалното” светоусе-
щане, така обича да чувства
Русия обидена, нещастна (най-
нещастната!), стояща на ръба и
т.н., че когато се разбира, че
ръбът дори не се вижда, се
чувства “объркана”. Успокоява-
нето може да се осигури само
от противоположното чувство,
че ние сме най-напред в цяла-
та планета. Но това не е така. А
и при разговор за демография-
та и не може да бъде.

Най-голямото население е
постижение? Не. В КНР с това
се бориха дълго. Рекордно
бързият прираст - това е доб-
ре? Ужасно е! Това създава
всички проблеми - от глада и
мизерията до революциите, а и
до войните. Бързият ръст е също
такава катастрофа като депопу-
лацията. В демографията (както
изобщо в природата) еднакво
опасни са паданията и възхо-
дите. Добра е единствено “мяр-
ката”, но и тя вечно се променя.
При всички случаи няма с как-
во да се “успокоим”.
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Интервю
Георги Софкин:

Властта е с инвалидно нисък
коефициент на интелигентост
Сегашният политически елит са
лилипути в сравнение с гигант като
художника Георги Павлов-Павлето,
категоричен е председателят на
асоциацията „Малки български хора”

Интервю на
Александър СИМОВ

Георги СОФКИН е роден на 25 юли 1959 г. в Стара
Загора. Завършил електронно инженерство във ВМИ
“В. И.Ленин” - София. През 1996 г. създава Национална-
та организация “Малки български хора” (първата на
Балканите и в Европа), в която членуват около 150
българи, чийто председател е и до днес. Световен
медалист на Четвъртите световни игри за хора с
малък ръст, има и олимпийска титла. Седем пъти е
национален шампион по бадминтон за юноши.

Äèñêðèìèíàöèÿòà
êúì èíâàëèäèòå
â Áúëãàðèÿ
å ÷óäîâèùíà

‘

 Господин Софкин, ва-
шата идея е да правите
фондация на името на из-
вестния художник Георги
Павлов - Павлето. Какво
искате да постигнете с
нея?

- През 1988 година, ко-
гато бях едно никому неиз-
вестно инженерче от тога-
вашния гигант ДЗУ, който
след това бе съсипан
напълно, аз имах честта да
се запозная лично с Пав-
лето.

Точно по това време на
моята глава беше паднал
един много жесток проблем
и не знаех как да избягам
от него. Родителите ми бяха
дори съсипани покрай мен.
През 1988 година заминах
с един приятел за Унгария
и ГДР. Тогава вече чувствах
невъзможността в България
да си купя нормална дреха
и нормални обувки и за Ун-
гария си взех едни 300 лева,
които не декларирах, а ме
хванаха. Проблемът с дре-
хите за малките хора беше
голям, то и сега не е лесно.

Аз дойдох в София да
търся помощ, но изобщо не
знаех при кого да отида. То-
гава някой ми подсказа да
отида при Павлето. Той жи-
вееше на “Раковски”, на
най-горния етаж на коопе-
рацията си. Помня го все
едно беше вчера. Беше сед-
нал на едно много малко
столче, пушеше постоянно
цигара след цигара, пиеше
коняк след коняк - който си
сипваше в една малка чаш-
ка. Отидох там, разговорих-
ме се, а аз изобщо не му
казах какъв е моят проблем.

 Защо не успяхте да
му кажете?

- Увлякохме се в друг
разговор. А и за разлика от
много хора в България и
света, нямах този тип пси-
хика и социално усещане. А
Павлето беше страхотен
събеседник - в няколкото
часа, които прекарах с него,
изобщо не стана дума за
тези неща. Той имаше не-
вероятно обаяние, беше
страхотен човек, занимате-
лен събеседник. Оказа се
просто, че имаме много
друго за какво да говорим и
заради това не стигнахме
до моя проблем.

 Каква ще е целта на
фондацията?

- Тази година се
навършват 100 години от
рождението на Павлето. Той
е голям художник, голям
българин, голям човек, и от
моя сантиментална лична
гледна точка - много голям
Георги.

През 2003 г. с помощта
на на шефа на галерията в
Стара Загора Марин Доб-
рев направихме негова юби-
лейна посмъртна изложба.
Тя беше много успешна.
Лично Светлин Русев я
аранжира, нареди и донесе
картини на Павлето от сво-
ята лична колекция. За она-
зи изложба помогна и Боян
Радев. Тогава бях безкрай-

но щастлив и горд, че из-
ложбата стана.

Неусетно като миг мина-
ха 10 години. Сега пак тряб-
ва да изправим България
пред живота на Павлето и
пред неговото дело. Павле-
то е човек, който стърчи над
всички.

 Кои хора сте покани-
ли в обществения съвет
на фондацията?

- Професор Аксиния
Джурова, която през 2003
година също много помог-
на за изложбата, Камелия
Тодорова - тя за мен и до
днес е най-хубавото моми-
че на България, компози-
торът Стефан Димитров,
Боян Радев, Светлин Русев,
проф. Димитър Иванов, Не-
шка Робева, Ивайло Край-
човски, Димитър Митовски,
Тодор Славков. За Тодор
мога да кажа, че неговите
майка и баща носят много
памет за Павлето. В съвета
съм поканил и Жени Жив-
кова, Стоян Тонев, Кристи-
на Патрашкова.

Аз за първи път в живо-
та си се чувствам така неве-
роятно щастлив и горд, все
едно съм шампион в отбо-
рен спорт. Аз съм два пъти
олимпийски и световен
шампион, но на мен спортът
ми е индивидуален. Но с
тези хора, които аз съм по-
знавал от дете, а те мен не,
а сега да съм с тях и да съм
едва ли не капитанът на
отбора - нямате си предста-
ва какво щастие е това за
мен.

 Какви са конкретни-
те задачи, с които ще се
захванете веднага?

- Има няколко неща, с
които задължително започ-
ваме. На първо място, нова
излобжа на Павлето. Аз не
съм специалист, но смятам,
че тази изложба трябва да
отиде в ЮНЕСКО, органи-
зацията, начело на която е
Ирина Бокова, най-голяма-
та българка. Възнамерявам
тази изложба да пътува и
до САЩ. В САЩ чувствител-
ността към редките случаи,
солидарността и подкрепа-
та е просто огромна.

Възнамерявам да рабо-
тим за подкрепа на худож-
ници-инвалиди. Мисля, че
фондацията трябва да стъпи
и в спорта за инвалиди. Ко-
гато говорим за малцинст-
вени групи и инвалиди, ос-
новното, което се насърча-
ва, е спортът.

 След като обявихте,
че в Америка хората са
толерантни, смятате ли,
че в България се прави до-
статъчно по отношение

на социалната политика
към редките групи инвали-
ди и към хора в по-особено
положение?

- Ако трябва да се отго-
вори с една дума - “не”.
Много хора се опитваха да
ме натискат да не занима-
вам Държавния департа-
мент на САЩ с моята ин-
формация за това каква е
ситуацията с инвалидите в
България. Наскоро имах
уговорена среща със соци-
алния министър Тотю Мла-
денов. Той обаче въпреки
нашата уговорка не се по-
яви.

За три години и четири
месеца да се сте видели
т.нар. министър-председа-

тел да повдига въпроса за
инвалидите у нас? Само да
вметна - самият Борисов се
самоопредели като прост, а
човек не може да се само-
определя с прилагателно.
Съществителното от прост е
простак. Та отново питам -
поне една публична изява
да е имал в подкрепа на ин-
валидите?

 Аз лично не си спом-
ням такава.

- Това повдига втория го-
лям проблем. Т.нар. Агенция
за хората с увреждания, ма-
кар че нейният шеф Минчо
Коралски ми е приятел, да
сте я видели в силна пуб-
лична изява, освен присъ-
ствието на Минчо на някак-

ви мероприятия, които ги
правят други хора.

 Доколкото разбирам
от вашите въпроси - та-
кива изяви няма. Смятате
ли, че това е симптом за
това какво е отношение-
то към инвалидите в
България?

- Съдете сами за ситуа-
цията. Още един пример -
някой да е чувал и Комиси-
ята за защита от дискрими-
нация да вземе отношение?
Тази комисия се състои
най-вече от хора, които са
настанени там - шуреи,
балдъзи и прочее тарикати
на четирите букви - ГЕРБ.
Дискриминацията в Бълга-
рия е чудовищна, но това е
съвсем отделна тема,
съвсем отделна болка.

 Кои са най-големите
проблеми, които се нужда-
ят от спешно решение,
буквално от утре?

- Опасявам се, че про-
блемите към настоящия
етап са нерешими, защото
главите на хората във власт-
та са снабдени с инвалидно
ниско IQ (коефицент на ин-
телигентност - бел.ред.).
Тези хора са неспособни за
реално действие, а повече-
то от тях, включително и ве-
роятно министър-председа-
телят, си дават сметка, че
далаверата в тази сфера е
сравнително доста ниска.
Мисля, че имам право да го-
воря за Борисов и за хора-
та под него - те са тотално
некомпетентни, вредни и
опасни за населението на
България.

 Как смятате - какво
ли би мислил Павлето за
България днес?

- Павлето е един голям
гигант. Хората, чиито имена
споменах преди малко, са
едни обикновени лилипути
в сравнение с него.

Коефицентът на сегаш-
ния елит е лилипутско мал-
ко. От това произтичат всич-
ки проблеми на страната.

Заради това трябва да си
спомняме като хора за Пав-
лето, които така се отлича-
ват от днешната мизерия.
Мисля си, че точно поради
тази причина ние ще срещ-
нем подкрепа в обществото
като бъдеща фондация.
Чрез нея ще имаме възмож-
ност да покажем в Бълга-
рия и извън нея, че в наша-
та родина са се раждали и
се раждат велики хора. Пав-
лето безспорно е един от
тях, един от най-големите.
Една от идеите, които раз-
работвам, е да се издаде
книга със спомени за него,
да осветлим някои моменти
от неговия живот, които смя-
там, че ще бъдат интересни
за България.

Сигурен съм и за друго,
че медиите ще бъдат отзив-
чиви към тази тема. Дано да
съм достоен да бъда капи-
танът на това, което правим.
Надявам се, че много скоро
ще има и позиция на
Българската православна
църква по отношение на
Павлето, но това са неща,
които ще станат ясни в
близките дни. Когато гово-
рим за Павлето, се сещам
за един текст от “Бийтълс” -
“Думите са безсмислени”.
Сещам се и за тяхната пе-
сен “Краят”, чийто текст е
съвсем кратък: “В края на
краищата любовта, която
получаваш, е равна на лю-
бовта, която даваш”.

Тези думи все едно са
писани за Павлето.

Снимка Мариета ТОМОВА
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Общество

ГЕОРГИ
ГРИГОРОВ*

Кой ще им дава ток?

Под дъното

АИДА
ОВАНЕС

23
Датата

1556 - НАД 830 000 ДУШИ ЗАГИВАТ ПРИ
ЗЕМЕТРЕСЕНИЕ В ПРОВИНЦИЯ ШЕНСИ
(КИТАЙ). При-

родният катаклизъм
с предполагаем маг-
нитуд 8 по скалата
на Медведев станал
по време на управ-
лението на импера-
тор Джаджинг от династията Минг. Разрушени-
ята обхванали територия с широчина от над 800
км. На земята се отворили ями с дълбочина до
20 м. След основния трус в продължение на
половин година по няколко пъти на ден се по-
явявали вторични трусове.

1598 - РАЖДА СЕ ФРАНСОА МАНСАР,
ФРЕНСКИ АРХИТЕКТ (УМИРА 1666 Г.). От не-

говото име идва названието
мансарда. Мансардата е дру-
го име за таванска стая, чес-
то със скосен покрив. Прозор-
ците са тип капандури или та-
бакери. Този архитектурен
стил става популярен най-на-
пред във Франция, а след това и по света бла-
годарение на архитект Мансар.

1783 - РАЖДА СЕ СТЕНДАЛ, ФРЕНСКИ ПИ-
САТЕЛ (УМИРА 1842 Г.). Рож-

деното му име е Анри Мари Бейл.
Авторът на “Арманс”, “Червено и
черно”, “Люсиен Льовен” не е
оценен от съвременниците си,
бива признат едва през ХХ в. Са-
мият Стендал е сложил за мото
на много от ръкописите си фраза-
та “На малцината щастливци”,
обръщайки се към онези, които в бъдеще ще
разпознаят гения му.

1898 - РАЖДА СЕ СЕРГЕЙ АЙЗЕНЩАЙН,
СЪВЕТСКИ РЕЖИСЬОР (УМИРА 1948 Г.).

Най-известните негови фил-
ми са “Броненосецът “По-
тьомкин” и “Александър
Невски”. През 1930 г. “Пара-
маунт Пикчърс” му предла-
гат възможност да снима
филм в САЩ. Той приема
краткосрочен договор за 100 хил. долара и при-
стига в Холивуд. Но споразумението се проваля.
Особеният подход на Айзенщайн към киното се
оказал несъвместим с комерсиалния начин за
правене на филми в американските студиа.

1928 - РАЖДА СЕ ЖАНА МОРО, ФРЕНСКА
АКТРИСА, ПЕВИЦА, РЕЖИСЬОР.

Една от водещите на “Комеди Фран-
сез”. Снима се в над 115 филма.
Въпреки че най-голямата популяр-
ност на актрисата е през 60-те годи-
ни на миналия век, тя продължава да
се снима и в последните години.
Сред най-известните ленти с нейно
участие са “Прокълнатите крале”, “Тази любов”,
“Клетниците”, “Никита”, “Светлина”, “Вива Ма-
рия”, “Мата Хари” и др. Носителка на редица
престижни награди.

1931 - УМИРА АННА ПАВЛО-
ВА, СВЕТОВНО ИЗВЕСТНА РУ-
СКА БАЛЕРИНА (Р. 1881 Г.).

Едно от най-популярните й из-
пълнения е това на умиращия ле-
бед - танц, създаден специално за
нея от балетмайстора М. Фокин по
музиката на Сен-Санс. В про-
дължение на 20 години гастроли-
ра в Европа, Америка, Нова Зелан-
дия, Австралия и Азия.

1978 - ШВЕЦИЯ ПЪРВА В СВЕТА ЗАБРАНЯ-
ВА АЕРОЗОЛНИТЕ ОПАКОВКИ.

Стъпката е мярка за съхранение на озо-
новия слой. Аерозолът е газообразна
суспензия от микроскопични частици
течност или твърдо вещество. Макар
че името произлиза от aero (въздух)
и solution (разтвор), аерозолът не
представлява разтвор, а дисперсия,
тъй като твърдите или течните части-
ци (под формата на прах или мъгла) остават хи-
мически неразтворени във въздуха. Аерозолите
в атмосферата са формата, под която се разпро-
страняват димните замърсители.

1989 - УМИРА САЛВАДОР ДАЛИ, ИСПАНСКИ
ХУДОЖНИК (Р. 1904 Г.). През

своята плодовита творческа кари-
ера сюрреалистът рисува над 1500
картини. Освен това е автор на
илюстрации за много книги. Пра-
ви също графики, литографии, би-
жута, скулптури, театрални и фил-
мови декори, пише книги, прави
дизайн на облекла и др.

Премиерът Бойко Бо-
рисов обяви вчера, че
имало документи на потен-
циалния инвеститор на “Бе-
лене” RWE и че централа-
та щяла да струва 22 млрд.
лева, което означава 11
млрд. евро. Едно-единстве-
но нещо ще кажа по този
повод. То е, че както в една
кола основното е моторът,
така и за централата основ-
ното е реакторът. Прави-
телството на Тройната коа-
лиция, на Станишев, поръ-
ча мотора на I блок в Беле-

*Авторът е бивш ми-
нистър на строителст-
вото и бивш депутат
от Белене

не, който е ядреният реак-
тор, и плати за него 450
млн. евро. Щом основната
цена на двигателя на АЕЦ
“Белене” е 450 млн. евро,
колко са допълнителните
разходи? Допълнителните
разходи в цял свят са 40%
към основния двигател -
450 + 40% към тях. Всичко
друго са други разходи,
които не влизат в логиката
на ценообразуването. Но в
никакъв случай не са 22

млрд. лева, както казва
Бойко Борисов. Спекулата
с цената на АЕЦ “Белене”
е признак на неграмотност,
некултурие и нежелание
да се прочете проектът,
който е утвърден от НЕК,
когато са платили първия
реактор на Русия.

Във връзка с това тряб-
ва ли ни електроенергия
или не? Преди 10 години
журнал Geographic, све-
товно списание за плане-
тата, показа нощни сним-
ки на европейската част и
на обратната страна на
земното кълбо. На тези
снимки, публикувани в ин-

тернет, се вижда, че ог-
ньовете на енергията го-
рят в благополучните
държави на света - от Ан-
глия до Италия, от Фланд-
рия до Австрия е море от
златни огньове. По-нататък
има снимка на България -
една малка светла точка
на София като главичка на
топлийка. До нея Будапе-
ща - с два пъти по-голяма
главичка. Над нея Букурещ
- с 1,5 пъти по-голяма гла-
вичка. На запад Белград -
с 1,5 пъти. На юг Атина - с
5,4 пъти, и на изток Истан-
бул - 11,8 пъти по-голяма
главичка. Останалото е

черна земя - черна Румъ-
ния, черна бивша Югосла-
вия, черна северна
Гърция, черна Турция до
Истанбул и след Истанбул.
И питам: докато след 10
години се построят турски-
те електроцентрали, кой
ще им дава електроенер-
гия, за да се освети тъмна-
та част на Югоизточна
Европа, за да може тя да
стане като златните огньо-
ве на Западна Европа? В
Турция наистина ще бъдат
построени след 10 години
електроцентрали. Дотога-
ва кой, освен България,
може да им дава ток?
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Най-сетне да наре-
чем нещата с истинските
им имена: 80% от бълга-
рите живеят в лишения,
1/3 - в нищета. Не че не
го знаехме и не че каза-
ните на глас числа биха
променили нещо в близ-
кото бъдеще.

В това, че издръжката
на живот нараства с все-
ки ден, няма изненада и
това не е български па-
тент. Българският патент
е, че бедността заедно с
безработицата нарастват
неудържимо, а държава-
та не прави нищо, за да
спре тази тенденция.
Нещо повече - тя стиму-
лира нарастването й. До-
ходите, които са и източ-
ник за “захранване” не
само на осигурителната
система и на данъчната,
но и за ръста на иконо-
миката, са замразени. А
предизборното им увели-
чаване по никакъв начин
не може да достигне
ръста на цените.

Преди година-две, ко-
гато у нас минималната
заплата бе 138 евро, в
Босна и Херцеговина, ко-
ито дори не са членове
на ЕС, бе 164, а в Перу и
Еквадор - 178 и 151 евро.
Пак тогава някой бе пре-
сметнал, че българинът
плаща за ток, вода и смет
140-150 лв. месечно, за
същите количества перу-
анецът харчи 73 лв.!

Когато доходите на
едно домакинство започ-
нат да намаляват, първо
се посяга на стандарта на
живот - по-рядко дрехи и
обувки, още по-рядко
кино и театър, много по-
рядко лекар и по-малко
лекарства, по-рядко учи-

лище за децата. Опас-
ността обаче и за инди-
вида, и за следващите му
поколения идва, когато
той започне да съкраща-
ва разходите си за обра-
зование и най-вече за
здравни грижи. Защото
болният или недоученият
човек не може да работи
пълноценно, не може да
създава достатъчно каче-
ствен и добре продаваем
продукт, дори създава
предпоставки за трудова
злополука... Така мултип-
лицирана и в пространст-
вото, и във времето, бед-
ността дава твърде горчи-
ви плодове, даже не днес
и утре, а дори и след 5-10
или 20 години.

Дай ми
парцалките...

ВЛАДИМИР
НИКОЛОВ

Детските игри често
приключват с “На си ти
куклите, дай ми парцал-
ките”. Ситуацията винаги
се повтаря в случаи на
несговорчивост, каквито
при децата са ежедневие.
Сега обаче в ерата на
глобализма подобни

“драми” не подминават и
българския спорт. Дори
най-успешния - борбата.
Доскорошният национа-
лен треньор Симеон Ще-
рев официално обяви, че
ще отиде на гурбет. Това
не е никаква трагедия.
Той е между най-успеш-
ните български спортни
специалисти, два пъти е
избиран за “Треньор на
годината”, създал е плея-
да шампиони. Щерев
обаче постави и условие
- да замине заедно със
състезателите си. Ясно е,
че поне двама ще го по-
следват - Станка Златева
и Радослав Великов. Ко-
гато това стане факт, чер-
ните дни пред българския

спорт няма да приключат
с краха от 2012 г. Та Стан-
ка е лицето на целия
български спорт през по-
следните години, а на
Олимпиадата в Лондон
ни отсрами, макар че ос-
тана втора. Но пък там и
се видя, че Симо Щерев
залага единствено на
нея: “От Лондон донесох
единствения сребърен
медал. Да имаше още 10-
ина като мен, нямаше да
имаме само една Станка”.
Щерев продължи с висо-
копарните си самооценки
и вчера, когато обяви, че
федерацията си “измила
ръцете” с освобождаване-
то на “всички кадърни
национални треньори”.

Ясно беше, че треньорът
на Станка Златева не е
незаменим. Той и тя са
част от продуктите на
българската борба. Засе-
га Щерев само щял да
подготвя Станка в чужби-
на, но след като този
скандал отшуми, като
нищо ще бъде поставен
въпросът тя да се състе-
зава за другата държава,
за да подплати усилията
му. Досега в борбата се
натискаха да се състеза-
ват за нас. Изнасяхме
най-вече щангисти и
гребци. Е, май вече ще
почнем да изнасяме и
борци. А 63-тото място от
Лондон 2012 ще ни се
струва като чутовен връх.
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ВАЛЕНТИНА БОГДАНОВА (КБ):
Нашето предложение - на мен, на

колегата Николов и на колегата Янаки
Стоилов, е този член да отпадне. Става
дума за предвиденото в закона решение,
според което държавните, общинските и
частни училища и детски градини ще
бъдат финансирани с еднакъв единен
разходен стандарт. В рамките на дискуси-
ята ние чухме всякакви аргументи, че всич-
ки родители са данъкоплатци, че всички
имат еднакви права и след като правят
своето добросъвестно задължение към
държавата факт, държавата също им
дължи обратните жестове.

За нас спорът днес не е в това дали
държавата има отношение към частните
училища и детски градини или няма, след-
ва ли да бъдат противопоставяни общин-
ските, държавните и частни училища едно
срещу друго. По никакъв начин - не!
Твърдя, че държавата следва да има сво-
ите ангажименти към всички институции,
които се занимават с образование. Тя и в
момента има такова задължение, осигу-
рявайки безплатни учебници на всички
ученици, независимо от вида на учили-
щето, в което те се обучават.

Разговорът ни щеше да бъде поле-
зен, ако вие наистина бяхте подкрепили
с разбиране текста за задължителното
приоритетно финансиране на функция
“Образование”. Не го подкрепихте. Сега
твърдим в проектозакона, че по един и
същи начин осигуряваме обучението на
всички деца, независимо от вида учили-
ще и че с парите, които държавата оси-
гурява като разходен стандарт на част-
ните училища, следва да се намали так-
сата в частните училища. Резултатът е,
че частните училища стават по-достъпни
- чудесно. Но пък общинските училища
стават все по-малко финансирани. И това,
което за едните е рамката, в която учи-
лището работи, за другите е екстрата,
която ще намали таксата на родителите.
Казвам това, защото подобен подход не
е работещ при тази рамка на финанси-
ране, при този подход, в който отказваме
на общините допълнително финансира-
не за малките училища, за да оцелеят. И
когато мярата ти е малка за многото,
създаването на облекчения за малкото
не е добро решение.

Тъй като времето няма да ми стигне в
рамките на дискусията, която най-малко-

Ôèíàíñèðàíå îò õàçíàòà
íà ÷àñòíîòî ó÷èëèùå
îçíà÷àâà íîâî íåðàâåíñòâî

Конституцията
посочва изрично, че
държавата осигурява
образованието
само в държавните и
общинските училища

Държавата да финансира частните
детски градини и частните училища
наравно с държавните със стандар-
та за издръжка на всеки ученик -
това е записано в проектозакона за
предучилищното и училищното
образование, който се обсъжда в
момента на второ четене в парла-
мента. Това е вторият много спорен
текст след вече приетата в НС
задължителна детска градина за 4-
годишните, която няма да е
задължителна, ако родителят регис-
трира детето в забавачката или в
общината. Предлагаме изказванията
на двама леви депутати по време
на първото обсъждане по темата на
18 януари, което ще продължи днес.

то ще се случи, защото хората, които
предлагат отпадането на този текст, са
повече, предлагам да си дадем ясна смет-
ка, че флиртуването с видове училища и
спекулирането с права ни връща към
Конституцията, където задължението на
държавата е да осигури чрез общинските
и държавните училища реалното право
на образование на българските деца. И
когато тя очевидно има проблеми в
изпълнението на това си конституционно
задължение, е добре да определим мяра-
та, в която ще връща жеста, ще стимули-
ра, ще развива частното образование в
България. Това е възможно, но еднаквият
подход към всички видове училища не е
добро решение и според мен не е спра-
ведливо решение.

Нашето предложение е този текст да
отпадне.

ГАЛИНА БАНКОВСКА (ГЕРБ) -
реплика:

Уважаема госпожо Богданова, на
първо четене на законопроекта за преду-
чилищното и училищното образование
присъстваха много родители, чиито деца
учат в частни училища. Те изразиха сво-
ите притеснения, че в случая те са дис-
криминирана част от българското обще-
ство. Искам да Ви попитам: как ще отгово-
рите на такъв родител? Ще Ви цитирам
това, което каза една от родителките на
обсъждането на законопроекта: “...много
Ви моля, уважаеми народни представите-
ли, недейте да предавате интересите на
гражданите на тази държава и на този
хубав закон”...

ВАЛЕНТИНА БОГДАНОВА (КБ):
Колега Банковска, струва ми се, че

Вашето желание да отговоря на тази
майка е по-лесно за мен, отколкото необ-
ходимостта Вие да отговорите на група
майки в отдалечени села, в малки общи-
ни, за чиито деца преди малко вие ре-
шихте, че ще осигурите чрез превоз да
посещават на 4 години някъде детски
градини или пригодени за това училища.
И не можете тогава, когато ми обяснява-
те, че задължението на родителите да
осигурят участие на децата си задължи-
телно от четири години в предучилищно
образование е задължение на държава-
та да им създаде база, днес да ми обяс-
нявате, че аз съм грешна пред една май-
ка, на която казвам: “Държавата ще ви
съдейства с учебници, с по-ниски наемни
цени, с по-добра база, но не искайте по
начина, по който трудно оцелява едно
училище в малките общини, в които също
живеят български деца, да бъде противо-
поставено на това, което вие правите.”

Всички имаме различни възможнос-
ти, но всички деца имат равни права. И
тогава, когато не си гарантирал правото
на мнозинството, няма нужда да проти-
вопоставяте тези деца на другите. Стру-
ва си държавата да прави нещо, но не-

държавата да трябва да му предоставя
средства за това нещо.

Тази дискусия е европейска, тя не е
само българска. Искам да Ви уведомя, че
преди няколко месеца в Съвета на Европа
беше проведена такава дискусия, защото
имаше проект за резолюция, внесен от
депутати, които също настояваха да се
създадат възможности за обществено фи-
нансиране и на частните образователни
институции. Знаете ли, че тогава в Съвета
на Европа се събра мнозинство, което
отхвърли това предложение. То беше
поддържано само от Народната партия, от
европейската десница, беше отхвърлено
и от социалисти, и от либерали, и от леви,
и от други представители. Хората съзна-
ват, че това е разделение на обществото
и увеличаване на неравенствата в свят,
който и без това създава все повече бед-
ност и все повече неравностойни условия.

Кажете в колко градове в България
има частни училища? Вие още повече
създавате тези регионални диспропор-
ции, защото само в най-големите градове
част от хората, които имат по-големи
материални възможности или са замож-
ни, ще се ползват от тази привилегия.

В момента наблюдаваме този прин-
цип и в здравеопазването. Дава ли той
добри резултати? Виждаме, че ми-
нистърът на здравеопазването с радост
ходи да открива какви ли не частни ле-
чебни заведения, а в това време все по-
вече се декапитализират държавните и
общинските болници. В момента в редица
европейски страни тези въпроси се по-
ставят - трябва ли държавата да финанси-
ра нещо извън това, което тя поддържа -
държавно и общинско? Именно този мо-
дел все повече се проваля и все повече
отдалечава много хора от качествени
обществени услуги. Поради тази причина
ние трябва да отхвърлим този текст. Това
е моето категорично мнение, независимо
дали вие ще го прокарате. Ако вие сега го
прокарате в закона, то следващото На-
родно събрание трябва бързо да се за-
еме с отмяната на този текст, независимо
че влизането му в сила е предвидено за
след няколко години.

Този пробив, този исторически про-
бив в българската народностна образо-
вателна система не трябва да бъде до-
пуснат! Така че вашата партия е първа-
та, която всъщност прави такава реши-
телна стъпка и се отклонява от общест-
вения характер на образованието. Гос-
пожо председател, призовавам тази дис-
кусия да бъде продължена.

... Господин Румен Стоилов, това кое-
то казахте с примерите на редица евро-
пейски държави - да, практиката е раз-
лична. Забелязахте ли, че държавите, ко-
ито цитирахте да финансират и частното
образование, са едни от тези, които имат
сравнително най-висок брутен вътрешен
продукт на човек от населението, вклю-
чително и значителни средства, отделяни
за социални дейности. А България, която
е измежду най-бедните страни, предлага
най-либералните принципи. Правилото
трябва да бъде обратното - когато едно
общество се намира в нищета, когато
ерозират неговите социални системи, то
трябва да бъде укрепено преди всичко
чрез влагането на максимални средства
от страна на държавата и от общините
там, където тя създава тези институции.
Защото разпиляването на тези средства
всъщност отслабва капацитета на обще-
ственото образование. Това ще бъде ре-
алният резултат. Не толкова някакво зна-
чително подпомагане и подготовка на
другите деца, защото този дял на средст-
вата за тях няма да бъде толкова голям и
той не е проблем за много от родителите
сами да си осигурят това заплащане.

Казвате, че тези средства ще отидат в
дейности, които не се покриват от другите
средства. Значи за едните могат да се
създават най-различни възможности - да
речем, да ги обучават по конна езда или
да им създават някакви развлечения за
сметка на това, че средствата в останали-
те училища не са осигурени дори за заку-
пуване на учебници в цялата система на
задължителното образование. Когато на-
правим безплатни учебниците и помага-
лата до степента на задължителното об-
разование, тогава може да си позволите
да повдигате такива въпроси. А не да раз-
пиляваме обществените ресурси в различ-
ни училища само за децата, които живеят
в определени райони и само за тези, на
които семействата им могат да си позволят
да заплащат много по-високи средства.
Това е социално несправедливото и зато-
ва ние се противопоставяме на това реше-
ние. Още повече че, както казах, тази
практика се подлага на преосмисляне дори
в редица от страните, които Вие цитирате.
Защото в днешните условия в Европа хо-
рата все по-категорично се надигат срещу
тези разделения, срещу различните кла-
сови категории, които се създават и срещу
все по-трудното поддържане на качество-
то на публичните услуги.

дейте, без да сте решили проблемите
на многото, да ги противопоставяте на
доброто усещане за битие на малкото.
Не е честно!

ЯНАКИ СТОИЛОВ (КБ):
Този текст е един от най-важните, от-

както се обсъжда в продължение на три
дни темата за задължителното обучение
на децата в предучилищната подготовка.
По този текст ние имаме напълно проти-
воположни позиции. Аз  категорично се
противопоставям, както го направихме по
време на първото четене на законопро-
екта, да се създаде възможност за държав-
но финансиране на обучението в частни-
те училища.

Никакви сантиментални излияния не
могат да скрият реалната картина. Какво
означава да апелирате за тези, които се
обучават в частните училища? Държава-
та и общините имат задължение да
създадат равностойни условия за децата
да се обучават и те трябва да вложат
тези средства, за да се осигури масовото
образование. Свободата се изразява в
това, че в България могат да се създават
и частни образователни институции при
спазване на определени изисквания.
След като те отговарят на изискванията,
нека да организират обучение. Но от-
никъде не следва, че когато някой е
решил при по-благоприятни за себе си
условия да търси обучение на децата си,
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Бойко Борисов и неговите „експерти” надминаха „учителя” си
Иван Костов по натрупани загуби за родната енергетика

Петър ХРИСТОЗОВ
писател

на избирателите. Търсените западни
компании не се появяват, защото не
искат да строят, а да препродават вече
изградени АЕЦ. А и според предвари-
телната експертна оценка седми блок
с мощност 1060 мегавата ще струва око-
ло 70% от цената на АЕЦ “Белене”, ко-
ято ще бъде с двойно по-голяма мощ-
ност - 2120 мегавата! Това логично води
до подозрението, че се имитира дей-
ност по изграждането на седми блок,
напук на очевидното преимущество на
проекта “Белене”!

Необходимо е да бъдат развенчани
и митовете, разпространявани от Бори-
сов и неговите хора относно “невъзмож-
ността в условията на настоящата кри-
за България да си позволи такава скъпа
АЕЦ”.

Първи мит: „Белене”
ще струва на българския
народ над 20 млрд. лв.

Това е нечувана заблуда! Тези
пари няма да бъдат взети от държав-
ния бюджет, който се формира от данъ-
ците. Това не са народни пари, а сред-
ства, които трябва да бъдат получени
от печалбата от дейността на НЕК.
Тази компания е държавна собстве-
ност. Тя, както всички нас, плаща към
държавния бюджет данъци, но своите
електроцентрали изгражда със собст-
вени пари, а не със средства от
държавния бюджет! Ако не разполага
с необходимите за АЕЦ “Белене” пари,
НЕК може да вземе държавни или бан-
кови заеми, които да изплаща с пе-
чалбите си от произвежданата елект-
роенергия от нейните водно-, топло- и
атомни електроцентрали.

Главният изпълнител на “Белене”
оценява централата на не повече от
6,5 млрд. евро. По предварителна екс-
пертна оценка допълнителните средст-
ва (за присъединяването на АЕЦ към
електроенергийната ни система) няма
да надхвърлят 2 млрд. евро - т.е. общо
не повече от 8,5 млрд. евро. Но наетите
от Борисов консултанти по метода “гле-
дайки в тавана” отсякоха: “10,35 млрд.
евро (20,18 млрд. лв.)!” Пълното
съдържание на техния доклад “демо-
кратично” бе засекретено, защото там
бяха посочени редица преимущества
на проекта за АЕЦ “Белене”.

Гербаджиите удобно “пропускат” и
факта, че след началото на експлоата-
цията на АЕЦ “Белене” ще бъдат осеза-
телно почувствани следните положител-
ни въздействия върху икономиката и фи-
нансите на страната:

 Увеличаване на износа на елект-
рическа енергия поради нейните кон-
курентоспособни цени. В резултат ще
бьдат увеличени приходите в държав-
ния бюджет и БВП, респективно ще

бъде повишен стандартът на живот. Ако
на 27 януари 2013 г. гласуваме “за”,
началото на нейната експлоатация ще
бъде 2019 г. Кьм тази дата очакваната
цена на електроенергията от “Белене”
няма да бъде повече от 10 евроцента
на киловатчас. По същото време очак-
ваната цена в региона е 12-14 евро-
цента на киловатчас.

 Премахване на тенденциите за
увеличение цените на електроенергия-
та в страната.

 Съществено ще се увеличи при-
носът на страната ни за намаляване
емисиите на вредни за хората и приро-
дата газове. Това ще открие възможно-
сти за увеличение на приходите от про-
дажбата на квоти за такива емисии на
други страни.

Участниците в референдума трябва
да бъдат информирани за следното:

1. По предварителни изчисления, по
време на изграждането на АЕЦ “Беле-
не” в държавния бюджет ще постъпят
над 1 млрд. евро от данъци, а през вре-
метраенето на проектния срок на ек-
сплоатацията на централата, който е 60
години, данъчните приходи ще бъдат
над 8 млрд. евро.

пазара на електроенергията. (Договор
при такива условия вече е подписан
между Русия и Турция за изграждането
на АЕЦ “Аккую”.) При този вариант на
България се предоставя възможността
да придобие във времето 51 или 100%
от собствеността върху централата.

Трети мит: АЕЦ „Белене”
(това се отнася и за седми
блок в АЕЦ „Козлодуй”)
може да бъде изградена
само с частни капитали,
с минимално или без
участие на България

“Експертите” на Борисов целят да
манипулират обществеността, но могат
да вкарат в беля своя “бос”! Съгласно
подписаната от България международ-
на конвенция страната ни, притежава-
ща ядрена енергетика, трябва да даде
необходимата държавна гаранция за
безопасната работа на АЕЦ “Белене”
(респ. на евентуалния седми блок в АЕЦ
“Козлодуй”). За здравомислещи
държавници това предполага държавен
контрол върху стриктното изпълнение
на всички препоръки на МААЕ. Светов-
ният опит показва, че за да спестят фи-
нансови разходи, някои частни компа-
нии не винаги ги изпълняват. Най-крас-
норечивият пример е поведението на
японската компания с частен капитал
ТЕПКО - собственик на АЕЦ “Фукушима
1”. Тя не е изпълнила препоръки, на-
правени на основание поуките от ядре-
ната авария в АЕЦ “Чернобил”. Незави-
симо от отговорността на частната ком-
пания - мажоритарен собственик на
АЕЦ, държавата, на чиято територия е
тази централа, носи пълна отговорност.
Но и това не вълнува особено сегашни-
те управляващи!

Четвърти мит: Ако бъде
построена, АЕЦ “Белене”
няма къде да изнася
произведената от нея
електроенергия. Това ще
доведе до катастрофални
загуби за страната

Цена от 10 евроцента за киловатчас
няма как да не бъде конкурентоспособ-
на при прогнозна цена на пазара в на-
шия регион след 2020 г. 12-14 евроцен-
та. Перспективите на пазара на Балка-
ните могат да бъдат очертани на база-
та на:

 Непрекъснато увеличаващото се
търсене на електроенергия от бързо-
развиващата се икономика на Турция,
независимо от програмата за развитие
на ядрената енергетика в тази страна.

 Увеличаване на количествата
електроенергия за Гърция, Сърбия, Ал-
бания и Македония.

 Очаквания от Италия интерес към
внос на по-евтина електроенергия от
България (през Гърция) поради взетото
решение за спиране на АЕЦ в тази
страна.

Могат да бъдат изобличени още
много “изпълнения” на Борисов и под-
чинените му “експерти”. За да стигне
до решението “за” на предстоящия ре-
ферендум, всеки от нас трябва да си
отговори на въпроса: “Токът от кои еле-
ктроцентрали, не само сега, но и в
бъдеще, ще бъде по-евтин?” Цената на
произвежданата от АЕЦ електроенер-
гия е около три пъти по-малка от цена-
та на електроенергията от ТЕЦ и до
седем пъти - от т.нар. възобновяеми
енергоизточници. Вече платихме 7%
увеличение заради вятърни и слънчеви
източници на ток, но мислите ли, че
апетитите ще спрат дотук?

Българинът е търпелив. Още по тур-
ско време обаче взема стопанската ини-
циатива и развива занаятите и търгови-
ята. Със спечелените пари инвестира в
просвета, прави училища и читалища,
извоюва църковната си независимост.
Не се примирява с мързеливата тира-
ния.

Българи, вече ви обявиха за “лош
материал”, не позволявайте да ви пра-
вят и на глупаци!

Под ръководството на Иван Костов
започна унищожаването на българска-
та ядрена енергетика. Неговият външен
министър Надежда Михайлова подписа
зад гърба на българите споразумение
с тогавашния еврокомисар Гюнтер Фер-
хойген за затварянето на първите т.нар.
четири малки ядрени реактора в АЕЦ
“Козлодуй” с обща мощност 1760 мега-
вата. Те вече се бяха изплатили и с
много ниската цена на произвеждана-
та и изнасяната от тях електроенергия
подбиваха цените на пазара в нашия
регион. Затова бяха определени за
“опасни” и трябваше незабавно да
бъдат спрени! С тази “сделка” на дес-
ните с ЕС България загуби около 2,5
млрд. долара, защото тези 4 блока
имаха голям остатъчен ресурс. От ЕС
обаче ни успокоиха, че ще ни предо-
ставят около 500 млн. евро, с които да
ги погребем (в буквалния смисъл). В
същото време хората на Костов по фор-
мулата “10% за нас” продадоха на аме-
риканска компания най-модерната то-
гава ТЕЦ “Марица Изток-3”. Така поста-
виха началото на разрушаването и
разграбването на българската електро-
енергетика. Американците дадоха при-
мер как трябва да се действа при “мо-
дерния” капитализъм и препродадоха
тази ТЕЦ на италианци около два пъти
по-скъпо!

Днешните управници, начело с Бой-
ко Борисов, надминаха даровития си
“учител” Костов и подобриха горепосо-
чения “рекорд” по загуби за България:
На първо място са вложените досега
над 1,5 млрд. евро по строителството
на АЕЦ “Белене” (вкл. поръчаното обо-
рудване за ядрените блокове). Поради
драстичното забавяне от кабинета “Бо-
рисов” на сроковете за строителството
на “Белене”, избраният чрез междуна-
роден търг главен изпълнител на цен-
тралата - руската “Атомстройекспорт”
(АСЕ), обяви, че съгласно приетата в
ЕС ескалация на цените първоначално
обявената цена на АЕЦ - 4 млрд. евро,
ще нарасне до 6,5 млрд. евро!

Гръмогласно обявеният строеж на
седми блок в Козлодуй с частни чужди
капитали се оформя като прах в очите
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Овладяването на атомната енергия
за мирни цели е едно от най-голе-
мите достижения на човечеството за
всички времена. Само след дни
трябва да застанем пред урните и
да отговорим на въпроса “Да се
развива ли ядрена енергетика в
България?” Ако не са безбройните
политически манипулации, отговорът
за всеки здравомислещ човек би
бил един: “ЗА”, ЗА, ЗА!”

2. В подписаното през 2006 г. спора-
зумение с главния изпьлнител АСЕ е
договорено, че не по-малко от 30% от
работите по изграждането на центра-
лата ще бъдат предоставени на българ-
ски фирми. По цени от 2011 г. това са
над 1,5 млрд. евро, за чието реализи-
ране ще бъдат открити най-малко 6000
работни места на строителната площад-
ка, а за извършването на допълнител-
ни дейности - други над 10 000 работни
места. Продължителността на заетост
на тези над 16 000 добре платени ра-
ботни места ще бъде не по-малко от 7
години, какъвто приблизително е
срокът на въвеждането на централата
в експлоатация. За гражданите на стра-
ната, имащи необходимата квалифика-
ция и лиценз, ще бъдат открити не по-
малко от 2000 работни места за експло-
атационен персонал. Те ще бъдат за-
платени по европейски стандарт и ще
бъдат ефективни в продължение на не
по-малко от 60 години.

3. С абсурдното за ХХI в. байганьов-
ско поведение “Келепир на всяка цена!”
Борисов ще “осигури” следните отрица-
телни за България последствия:

 Повишаване на цената на центра-
лата.

 Продължаващ ръст след 2020 г.
на цените на електроенергията за на-
селението и за бизнеса.

 Значителни пропуснати ползи за
държавата от непроизведена електри-
ческа енергия.

 Демотивиране на утвърдени в про-
фесията лицензирани от българската
Агенцията за ядрено регулиране ядре-
ни специалисти и експерти, които възна-
меряват да кандидатстват за работа в
централата. Това ще причини намаля-
ване на ресурса (поради “изтичане” в
чужбина) на националния производст-
вен и научен потенциал в областта на
ядрената енергетика.

Втори мит: Поради липса
на пари България не може
да бъде мажоритарен
собственик на АЕЦ „Белене”
(това се отнася и за седми
блок в АЕЦ „Козлодуй”)

Това също е манипулативно, защото
Русия предлага да финансира на 100%
изграждането на АЕЦ “Белене” при два
варианта:

 България да придобие 51% от соб-
ствеността върху централата, като ги из-
плати от приходите от продажбите на
електроенергия. Руската страна да при-
добие 49% от АЕЦ, като се задължава
да осигури пазара на произведената
от централата електроенергия.

 Русия да придобие 100% от собст-
веността върху централата и да осигури

Снимка БГНЕС
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

ато кореспондент на
“Работническо дело” в
Прага през 1989 г.
участвах в операция-

та по превозването на ядре-
ния реактор, изработен в
заводите “Шкода”. Трябваше
да следвам с колата си “ше-
ствието” до пристанището в
Братислава, а оттам реак-
торът щеше да поплава по
Дунава към площадката на
АЕЦ “Белене”. В транспорти-
рането на този огромен извънгабаритен товар
участваха много хора и коли, по магистралата
имаше “тапи” и те трябваше да се заобикалят,
избягваха се надлези, налагаше се дори да се
правят малки разширения на пътя. Сетне връхлетя
т.нар демокрация, забравиха за АЕЦ “Белене”.
Реакторът от “Шкода” остаря и по-късно бе прода-
ден. И когато дойде малко ум в главата на поли-
тиците и събудиха проекта АЕЦ “Белене”, поръча-
ха нов реактор. Но да оставим настрана моя сан-
тимент, още повече че не той е решаващ за това
как да гласувам на референдума и то с “да”. Но пък
ми напомня, че АЕЦ “Белене” не се е родила в
“кухи глави”, проектът, плод на международно
сътрудничество, е отдавнашен, задълбочено об-
мислен, резултат от пространни проучвания с га-
ранции за сигурността на централата.

Може за Бойко Борисов АЕЦ “Белене” да е
гьол, за далновидните е национално богатство. Цен-
тралата се намира на четвъртия етап от седемте
нужни етапа за изграждането й, а са се юрнали да
я погребват. Който не знае, да чуе и да го разгласи
- че централата е от 3+ поколение и издържа на
земетресение до 9-а степен по скалата на Рихтер.
Четвърто поколение още няма. Отказът от АЕЦ
“Белене” е фатален за бъдещото на България, гу-
бим модерен ядрен проект, за който вече сме
броили и доста пара. Борисов стопира проекта и
препрати беленския реактор в Козлодуй, а връз
“гьола” щял да вдигне парогазова централа. Като
че ли реакторът е тенджера, която се премества от
котлон на котлон. Но Уорлик, американският по-
сланик, който досаждаше дълго като конска муха
на народа ни - потупа по рамото Бойко, щото от-
рязал руснаците. И кой знае защо си спомних, че
замразяването на проекта АЕЦ “Белене” дойде
подир визитата в България на държавния секретар
на САЩ. А Дянков заради “Белене” почти закри
БАН и “напляска” руснаците. Още една информа-
ция: Ако ще правим нов блок в Козлодуй, ще ни
бъдат потребни от 8 до 12 години. И ако я няма
“Белене” през 2020 г., когато ще закрием повечето
ТЕЦ-ове и последните блокове в “Козлодуй”, ще
купуваме електричество от Турция и Румъния, ко-
ито не си поплюват и строят атомни централи.

  Референдумът бе предшестван от измама -
въпросът, утвърден от над 700 хиляди души, бе
подменен. Ха иди ги разбери герберите, уж са “да
се развива ядрената енергетика в Република Бълга-
рия чрез изграждане на нова ядрена електроцен-
трала”, пък имат заповед от Всевишния им да гла-
суват с “не”, което означава, че са против всякакви
нови ядрени мощности. То това “не” дойде след
задокеанското пътуване на Бат’Бойко. Поне за миг,
за два той да бе прогонил мутренските си мисли,
може би щеше да проумее колко хиляди работни
места ще се отворят в АЕЦ-а и край него.

 А вместо това премиерът мечешки ръмжи: “АЕЦ
“Белене” била теснопартиен проект”. Абе, аланко-
олу, националните интереси нямат партиен цвят.
Затуй отказът от проекта АЕЦ “Белене” е чиста
проба национално предателство, продажност и
измяна. Защото път напред без атома за нас няма.
Заложете на разума и морала! Аз вярвам на ака-
демиците с “да”-то: Стефан Воденичаров, Георги
Марков, Васил Сгурев, Ангел Гълъбов, Петър Кен-
деров, чл.-кор Димитър Бучков, на бившия дирек-
тор на АЕЦ “Козлодуй” Йордан Костадинов, на
енергийния експерт Таско Ерменков, на моя при-
ятел, актьора Венци Кисьов - все хора, които не
хвърлят думи напразно, все патриоти, на които
отечеството не е им отмиляло.

 А кои са отсреща с “не”-то: грабливият Иван
Костов, символ на политическото безсрамие, който
просто подари на американци ТЕЦ-ове в “Марица
изток” (те произвеждат най-скъпия ток), угодникът
Иван Иванов, “вътрешна гума” на всички в синята
коалиция, отцеругателите Иво Инджев и Евгений
Дайнов, младите послушници и натегачи в служ-
бата Диан Червенкондев и Делян Добрев, които
услужливо разнасят торбите с лъжи и спекулации
за АЕЦ “Белене”. Как да им хвана вяра? Или на
Мeглена Кунева, която угоди на себе си, а не
народу, за да затворят малките блокове на АЕЦ
“Козлодуй” ( IV блок според МААТЕ можеше да
работи до 2015 г.). Сега тя безочливо бойкотира
допитването.

 На референдумите не се полагал ден за раз-
мисъл, както при изборите, та мисленето го оста-
вяли за след това. Моля ви, непременно гласувай-
те. И мислете преди, а не след това. Защото с
гласа си решавате дали България ще бъде про-
сперираща. Всяко отстъпление от атомната енер-
гетика загробва държавата. За столетия.

К

tosho.koruev@abv.bg

РеферендумРеферендумРеферендумРеферендумРеферендумРеферендум

поред проучване, опове-
стено неотдавна в пре-
сата, унгарците и бълга-
рите заемат първите две
места в Европа в класа-

Една въздишка
поне, г-н премиер!
Как пък ни веднъж Борисов не изрази
съчувствие към страдащите българи

Тодор
ГИГОВ

С
цията за песимизъм. А датчаните
като най-щастливи са класирани
на първо място по оптимизъм. Ня-
мам представа от живота в съвре-
менна Унгария и не зная причи-
ните за песимизма на унгарците,
сред които имам добри приятели.
Докато за българина никак не съм
изненадан. Независимо от миро-
гледа и образованието си той ще
ви заяви, че е песимист. Дори и
преуспелият,  на когото дните
биха му протичали безметежно
(ако това е възможно), няма как
да бъде оптимист. Защото нашето
общество е болно. Защото в
България се ширят порядки, кои-
то нараняват психиката на чове-
ка. Макар че управляващите под
диктовката на премиера Борисов
в един хор, редом с верния слуги-
наж от сеячи на заблуди, всекид-
невно ни внушават напредък и
благополучие. Като най-често
обосновават твърденията си с
влоговите спестявания в банките,
които обаче са притежание пре-
димно на заможните. Така твърди
статистиката.

Реалната картина на истин-
ския живот в България, за голямо
съжаление, не вдъхва надежди за
оптимизъм. Огромни слоеве от це-
локупния български народ живе-
ят изключително зле. При замра-
зени доходи и заплати, лоша при-
ватизация, потресаващ демограф-
ски срив, растяща безработица,
постоянно издевателство над
здравеопазването и образовани-
ето, няма как българите да се чув-
стваме другояче, освен ПЕСИМИ-
СТИ. На фона на подобна дейст-
вителност, като нелепи се възпри-
емат повтаряните от премиера
под път и над път оптимистични
внушения, съпроводени с хвалби
за метрото на София и за люби-
мите му магистрали. Спор няма.
Те са необходими. Обаче тези две
важни придобивки, със започнато
от други строителство много пре-
ди той да поеме властта, не носят
утеха на хилядите бедстващи
българи, прихванати в клещите на
хилавия нашенски капитализъм с
пороците на мизерията.

Не успя Бойко Борисов да
изпълни нито едно от обещания-
та на своята партия за отстраня-
ване на неблагополучията на
кошмарния преход. Много са сла-
бостите и недъзите, които компро-
метират управлението му, отива-
що към пропадане. Наивно допус-
нахме зле образован човек, раз-
биращ от пожарно дело, малко от
футбол и тенис, да се добере до
премиерския пост. Настана време
(дали съвсем не закъсняваме)
сериозно да се запитаме, след
като сме измамени, трябва ли
толкова дълго да теглим хомота
на злополучния ярем на врата си
и да продължаваме да живеем
равнодушно, като роби, обречени
примирено да понасят пороите от
лъжи и демагогия. Буквално все-
ки ден българският премиер е
двойствен, по тартюфски лъжлив
и неискрен.

Какво се случва днес в отече-
ството ни България? Кабинет,
който безпардонно налага с дик-

тат закони и правилници в инте-
рес на ограничен кръг от партий-
ци и партийни съмишленици. В
омърсената ни и развратена
държава се вихри повсеместен
грабеж. Разюздан печалбарски
нагон е просмукал всички етажи
на властта. Средства за постига-
нето на тази цел не се подбират.
Постове и отговорни служби се
заемат от “калинки” и “малинки”,
от шуреи и шуренайки, от снахи,
зетьове и неуморни богати тъщи
с най-малко от по пет-шест апар-
тамента. Щом някой застане на
пътя им, намира му се “цаката” с
най-различни прийоми. Задейст-
ва се машинката на отмъщението
и нещата се оправят бързо в уго-
да на силния на деня. Да се из-
брояват примери е безпредметно.
Не мога да отмина обаче едно бе-
зобразие, достигнало забележи-
телни върхове на корупцията. Ста-
ва дума за ачик далаверата във
фонда за научните изследвания
към МОМН. Елитни учени, акаде-

мици, член-кореспонденти, профе-
сори, доценти, аспиранти, възму-
тени вдън душата си, се дигнаха
на масов протест. И още се бунту-
ват против това невиждано по
мащаб финансово разбойничест-
во със цел облагодетелстване на
приятелски и роднински кръгове.

Де да беше само едната соци-
ална рана, издълбана в снагата
на изтерзаното ни общество.
България се трогна от протеста
на оръжейниците от ВМЗ-Сопот.
Цели родове от поколения под-
готвени специалисти, унизени, но
съхранили гордостта си от щаст-
ливите години на градежа и съзи-
данието, се втурнаха на улиците
за изработените си пари, потъна-
ли незнайно (или знайно) къде.
Няколко души припаднаха изто-
щени от нерви, глад и студ. А в
същото време щастливият преми-
ер на България мята тлъсти кълки
на тенис корта. Важно е на първо
място нему да му е добре. Защо
да не се забавлява? Нали е под-
сигурил народа си да се диви,
мае и захласва по циркове с из-
биране на главен прокурор, кон-
ституционен съдия и още много
зрелища на фалшиво нагласена
демокрация на фона на съобще-
нията, че в края на 2012 г. 97
хиляди българи са загубили ра-
ботните си места и са закрити 27

хиляди малки и средни предпри-
ятия.

Нямам навика да злорадствам.
Пиша тези редове от мъка. У нас
е претъпкано от непростими пра-
вителствени гафове, от пре-
стъпления и социално мародерст-
во, което поражда обяснима бол-
ка. Изпълняващият длъжността
Главен прокурор Бойко Найденов
обяви 400 хиляди неразкрити
престъпления. Ограбени, а след
това пребити граждани. Пре-
мръзнала старица посред зима
бере душа във фургон. През ден
вестниците съобщават за само-
убийства. 27-годишен мъж от До-
брич, живеещ във Варна, грабва
на улицата сандвич от ръцете на
9-годишно момче. Представяте ли
си каква степен на глад е дожи-
вял този млад човек и най-сетне
толкова е причерняло пред очите
му, за да прибегне до такава
постъпка. Случилото се във Вар-
на явление е по-страшно, откол-
кото счупването на витрината от

Жан-Валжан в известния роман
“Клетниците” на Виктор Юго. Не-
случайно на друго място в съща-
та книга блестящият защитник на
българските жертви в Априлското
въстание от 1876 г. пише: “Заси-
пете изкопаната пропаст на гла-
да и вие ще унищожите свъртали-
щето на престъпленията”.

Би ли намерил в себе си гос-
подин премиерът на България ку-
ража да застане пред екрана на
телевизорите и да ни каже колко
пропасти на глада е успял да за-
сипе досега? Къде е социалната
му политика? Нали е основни-
ят стопанин на държавните ресур-
си. В лудото си надбягване
по пътища и пътеки, по площади
и кьошета да реже ленти, не сме
го чули нито веднъж да отрони
поне една думичка на съжаление
и съчувствие към страдащите
българи.

Да забележим от устата му
поне една въздишка на състрада-
ние към измъчените му сънарод-
ници. Да видим зрително и да усе-
тим тази въздишка на пропусна-
тата човещина. Простичко нещо е
тя. За нея няма да се насилва и
нищо няма да му струва. Като
сълза на окото, за която се изиск-
ва огромно човеколюбиво сърце.
Сърце, което не сее омраза и ре-
негатска мъст.
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Съвремие

Има ли бъдеще
социализмът в Китай
Провал, пророкуван
и желан от враговете,
или тържество,
в което вярват,
за което работят
и се борят милиони -
времето ще покаже

Отмина 18-ият конгрес на Китайската
комунистическа партия. Проведе се под
емблемата на сърпа и чука, която красеше
огромната сцена и заедно с червените
знамена символизираше верността на 82-
милионната партия към комунистическия
идеал. Конгресът отново и високо заяви
пред света, че Китай строи социализъм с
китайска специфика. И отново с най-голя-
ма острота изникват маса въпроси, които в
крайна сметка се свеждат до един:

социализъм с китайска
специфика - що е то?

Много трудно е да се даде отговор
на този въпрос не само защото се касае
за нещо уникално, но и защото социа-
лизмът с китайска специфика не е още
построен. 18-ият конгрес предупреди:
“Китай още дълго ще се намира в на-
чалния стадий на социализма”.

Едва ли ще сгрешим, ако кажем, че в
Китай сега съществува една своеобразна
симбиоза между строящ се социализъм с
китайска специфика и пръкнал се капита-
лизъм с китайска специфика. Задачата на
това съжителство, целенасочено извика-
но на живот, е да се развият производи-
телните сили в най-многолюдната, но ико-
номически изостанала страна. Известна е
тезата на Карл Маркс, че “буржоазният
период на историята е призван да създа-
де материалната база на новия свят”. Ма-
териалната заинтересованост, основава-
ща се върху частната собственост на сред-
ствата за производство, се доказа истори-
чески като ефективен фактор за развитие
на производителните сили, за икономи-
чески напредък. И понеже нито буржоаз-
ният период в историята на Китай, нито
периодът на Мао Цзедун успяха да създа-
дат “материалната база на новия свят”,
реформаторът Дън Сяопин, заставайки
през 1978 г. начело на Китай, даде про-
стор на частната собственост върху сред-
ствата за производство и на материална-
та заинтересованост, с цел да се ускори
икономическото развитие. Той “отвори”
Китай към света и за света, като изрично
и многократно подчертаваше, че целта
на реформите е не да се отклони страна-
та от социалистическия път, а да се оси-
гури нейното социалистическо развитие.
Този негов завет новите поколения китай-
ски ръководители следваха и следват не-
отклонно.

Грандиозните успехи
не закъсняха

За кратък исторически срок Китай
стана икономическа суперсила, втора в
света.

Добре известно е обаче, че частната
собственост върху средствата за произ-
водство “ежедневно, ежечасно ражда
капитализъм” и остро социално неравен-
ство. То не отмина реформиращия се дне-
шен Китай. Социалното разслоение и
неравенството между бедни и богати до-
стигнаха големи размери.

Изниква основателен въпрос: Дън Ся-
опин, бащата на реформите в Китай, пре-
движдал ли е това? Отговорът не е едноз-
начен. Той е предвидил съвсем точно, че
в огромната страна е неизбежно “както
на село, така и в града да се разреши на
част от хората да забогатеят по-рано от
другите” /из беседа от 12.02.1983 г./, че
“уравниловката за нищо не става”
/24.02.1984 г./. Нo той вероятно е смятал,
че сравнително скоро ще стане възможно
прилагането на социалистическия прин-
цип на разпределение. В разговор с япон-
ска делегация, състоял се на 30.06.1984
г., той казва: “Осъществяването на социа-
листическия принцип на разпределение
според труда няма да доведе до появявя-

Крум ВАСИЛЕВ

нето от една страна на твърде богати, а
от друга страна на твърде бедни. По такъв
начин поляризацията няма да стане у нас
и след 20-30 години при развити произво-
дителни сили”.

Поляризацията обаче стана. Често се
цитират данни, според които в днешен
Китай има около 2700 доларови милио-
нери, около 250 доларови милиардери, а
заедно с това все още милиони китайци,
особено в изостаналите райони, живеят в
бедност. От това критиците на Китайската
комунистическа партия правят извода, че
социализмът в Китай се проваля. Такъв
извод е погрешен, защото игнорира мно-
го важен факт: в резултат на реформите,
започнати от Дън Сяопин, материалното
положение на огромна част от китайския
народ чувствително се подобри, а броят
на бедните непрестанно намалява. Може
ли да има по-убедително доказателство
за правилността на една политика, чиято
главна цел е подобряване на социалното
положение на народа? Китай тръгна по
неутъпкан път и е неизбежно практиката
да внася корективи в някои срокове. Важ-
ното, решаващото е, че с всяка измината
година Китай се приближава към голяма-
та цел - социализма.

18-ият конгрес обяви, че Китай
встъпва в нов етап от развитието си и го
формулира така:  “Определено можем
да кажем, че към 100-годишния юбилей
на Китайската комунистическа партия
/2021 г./ напълно ще построим средно-
заможно проспериращо общество, а към
100-годишнината на Китайската народ-
на република /2049 г./ ще превърнем
Китай в богата, могъща, демократична,
цивилизована, хармонична и модерна
социалистическа държава”.

Както се вижда от този цитат, чрез
своя най-висш форум Китайската кому-
нистическа партия поема пред народа и
пред света

тежки ангажименти за
сравнително кратки срокове

До 2021 г. остават по-малко от десет
години. Предвижда се в този срок доходи-
те на глава от населението и в градските,
и в селските райони да се удвоят и да се
построи “общество на първоначалното
благоденствие”. То ще бъде поредно
стъпало към богата, могъща, демократич-
на, цивилизована, хармонична и модерна
социалистическа държава, каквато Китай
трябва да стане след по-малко от четири
десетилетия.

Всяко едно от седемте прилагателни в
горните редове означава извънредно
много. Ще се спра по-специално на две
от тях - демократична и социалистическа.

Конгресът заяви, че демократизация-
та в Китай ще продължи чрез постепенно
модернизиране на политическата систе-
ма, но това ще бъде социалистическа
модернизация, тя няма да следва запад-
ния политически модел. Китайската кому-

нистическа партия ще продължи да бъде
ръководната сила в страната.

Преди две десетилетия именитият
американски политик, дипломат и учен
Хенри Кисинджър беше написал в книга-
та си “Години на промяна” следната про-
гноза: “Модернизацията на Дън Сяопин
ще превърне Китай в икономическа
свръхсила през 21-ви век, но със сигур-
ност ще промени политическата му струк-
тура”.

В дните на конгреса на ККП у нас
излезе новата книга на този търсен ав-
тор, озаглавена “Хенри Кисинджър за
Китай”. Издателство “Труд” я издаде бук-
вално месеци след излизането й в САЩ.
Прочетох нейните 500 страници с рес-
пект към анализите на автора, който изи-
гра първостепенна роля през седемде-
сетте години на миналия век за размразя-
ване на отношенията между САЩ и Ки-
тай, но и с обяснимо любопитство как
гледа сега Кисинджър на втората част от
своята по-горе цитирана прогноза. В но-
вата му книга обаче липсва пряк отговор
на този въпрос, той изобщо не го споме-
нава. Но не премълчава, че Китай е по-
стигнал за невероятно кратък срок “смай-
ващо експлозивен възход” /стр.391/ и е
“разочаровал политическите очаквания
на Запада” /стр.394/.

Като потвърждава постановката на
своя предшественик, 17-ия конгрес на
ККП, че за пълното изграждане на со-
циализма в Китай ще са нужни усилията
на още много поколения, 18-ият конгрес
предвижда към 2049 г. страната да бъде
вече социалистическа държава. Това
предполага дотогава строителството на
социализма с китайска специфика да е
напреднало твърде много и да бъдат
решени редица възлови проблеми. За-
щото не може да бъде социалистическа
държава, в която не са излекувани таки-
ва язви, каквито са например крещящо-
то социално неравенство и корупцията,
избуяла до най-високите етажи на власт-
та. Си Цзинпин, новият пръв ръководи-
тел, посочи корупцията като най-тежкия
проблем, пред който е изправена пар-
тията, а конгресът заяви: “Корупцията е
явление, което може да застраши усто-
ите както на партията, така и на държа-
вата”. Тази откровена и силна констата-
ция налага ефикасни мерки. Какви ще
са те и какви ще  бъдат резултатите, ще
покаже близкото бъдеще.

Древна истина е, че в света “всичко
тече,   всичко се променя”. Не може да
остава неизменна и визията за социализ-
ма. Толкова повече, когато се касае за
социализъм, свързан още в наименовани-
ето си със спецификата на страна, каква-
то е Китай. Но колкото и голяма да е
спецификата на даден социализъм, той
не може да пренебрегва основните раз-
делителни линии между социализъм и
капитализъм. Има граници, които не мо-
гат да се преминат. Ако се държи сметка
за класическите определения на социа-

лизма, една такава граница е капиталис-
тическата частна собственост върху сред-
ствата за производство и произтичащата
от нея експлоатация на човешки труд.
Предвижда ли се в Китай те да бъдат
преодолени, кога и как? Този въпрос сега
не е сред актуалните, но идва време,
когато трябва да получи отговор. А заед-
но с него и ред други остри въпроси. Няма
съмнение, че китайското ръководство не
ги пренебрегва. В резолюцията, приета от
18-ия конгрес, е записано, че трябва да
се развива научната концепция за соци-
ализма с китайска специфика, “свързана
с корените на марксизма-ленинизма, иде-
ите на Мао Цзедун, теорията на Дън Ся-
опин и важните идеи на тройното пред-
ставителство, и вървящи в крак с епохата”.

Когато става дума за бъдещето на
социализма в Китай, а и в света, не може
да се пренебрегва и още нещо от първо-
степенна важност:

ролята на личностите

И през вековете, и в наше време тя е
много голяма. Китай представлява класи-
чески пример. Трудно е да си представим
създаването на Китайската народна ре-
публика без Мао Цзедун, както и такива
събития като “големият скок” през 1958 г.
и “културната революция” в следващите
години. Без Дън Сяопин едва ли би имало
“отваряне на Китай” и преход към социа-
лизъм с китайска специфика. Верността
към социализма както на тези двама за-
бележителни ръководители, така и на
техните приемници от следващите поко-
ления - Цзян Цзъмин, Ху Дзинтао и ново-
избраният Си Цзинпин, не подлежи на
съмнение. Но има ли гаранция, че така
верни и предани на социалистическия
идеал ще бъдат и ръководителите от след-
ващите поколения? Може ли да се изклю-
чи вероятността сред бъдещите кадри,
които растат в условията на широко раз-
пространения днес култ към парите и
личното облагодетелстване, да се окажат
и хора не съвсем предани на социализ-
ма? Мъдрата Китайска комунистическа
партия очевидно не пренебрегва подоб-
на опасност. Тя въведе желязно правило,
избира своето висше ръководство за оп-
ределен срок, като спазва строго изиск-
ването за приемственост. Новото ръковод-
ство не може да дойде случайно, то се
излъчва измежду доказали своите пози-
ции и своите възможности партийни и
държавни ръководители.

Живеем в началото на пълния със
загадки 21-ви век - загадки политичес-
ки, военни, научни, екологични и какви
ли още не. Една от най-големите сред
тях е за бъдещето на социализма в
Китай и в света. Провал, пророкуван и
желан от неговите врагове? Или търже-
ство, в което вярват, за което работят и
се борят милиони?

Китай накланя везните на историята
към второто.
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Култура
очаквайте

И

Веселка Тончева
разказва за
непознатата Гора

К н и г а т а
“Непознатата
Гора” (Импре-
с а р с к о - и з д а -
телска къща
“РОД”) от Ве-
селка Тончева
ще бъде пред-
ставена на 24
януари от 19
ч. в Централ-
ния дом на ар-
хитекта, ул.
“Кракра” 11 в
София. За книгата ще говорят
доц. д-р Петко Христов и доц.
д-р Наталия Рашкова от Инсти-
тута за етнология и фолклори-
стика с Етнографски музей при
БАН. На премиерата ще бъде
прожектиран филмът “Сватба
от с. Шищавец (Албания)”, изра-
ботен от режисьорката Екате-
рина Минкова със заснети от
В. Тончева теренни материали.

Румънски издания,
преведени
на български език

Посолството на Румъния в
София организира Румънска кул-
турна вечер и представяне на
книги, преведени от румънски на
български език и издадени през
2012 г. На събитието на 24 яну-
ари от 18 ч. в сградата на посол-
ството (бул. “Мифай Еминеску” 4,
до пазар “Ситняково”) ще има
специална културна програма.

Дружество „Канети”
се включва в
международен проект

Иновативната фотограф-
ска изложба, дело на “Пер-
систърс”, ще бъде подредена
в Градската художествена га-
лерия на Пловдив от 25 януа-
ри до 23 февруари. Тя се
състои от 60 рекламни пана,
които са част от проекта “Три-
виняно дриймс”, и се открива
на 25 януари в 18 ч. Изложба-
та е организирана от Итали-
анския културен институт в
София, съвместно с Градската
художествена галерия и об-
щина Пловдив и се вписва в
календара на събитията на
“Пловдив - Европейска столи-
ца на културата 2019”, научи
ДУМА от Таня Петрова.

“Тривиняно дриймс” из-
следва стереотипните аспек-

„Тривиняно дриймс”
редят в Пловдив

Белослава представя последния
си албум в нов аранжимент
Белослава представя последния
си албум в нов аранжимент
Белослава представя последния
си албум в нов аранжимент
Белослава представя последния
си албум в нов аранжимент
Белослава представя последния
си албум в нов аранжимент

Сестрите Изабела и Тициана Перс
пресъздават перфектната
почивка, мечтаната дестинация,
следвайки пътеките на измислена
карта от западния свят
ти на формата и нейните очер-
тания, като работи върху
възприятието за туризъм и
територия, пътуване и мигра-
ция, изток и запад, център и
периферия. Кодирането на
образа на даден пейзаж оз-
начава да го осмислим, но
няма как да съществува посо-
ка, без да съществува център.

Всичко започва, когато
границата със Словения и

област Фриули Венеция Джу-
лия е премахната и най-източ-
ната точка на Италия се
превръща в главна връзка с
Балканите. Целият проект
възниква вследствие на след-
ното размишление: липсата
на ясно разпознаваемото ни
позволява да съзерцаваме
неговото присъствие.

Тривиняно е малко селце,
сгушено в провинция Фриу-

ли на границата със Слове-
ния. Чрез осъществяването
на перформънси в региона,
“Персистърс” са пресъздали
перфектната почивка, мечта-
ната дестинация, следвайки
пътеките на измислена кар-
та от западния свят. Така
възниква едновременно мор-
ският и планински курорт, с
международно летище, ат-
ракционни места, театър,
оживен нощен живот, лук-
созни сафарита и спа цент-
рове. Използвайки точните
снимки, са направени промо-
ционални туристически мате-
риали - брошури, каталози,
плакати, сувенири и стелажи.

Всички запитвания, получе-
ни на страницата на сайта
www.tr ivignanodreams.com,
стават част от проекта.

Проектът “Тривиняно
дриймс” е успешно предста-
вен в Неапол, Милано, Вене-
ция и София, в рамките на
Италианския фестивал, който
се състоя през юни 2012 г.
“Персистърс” е артистично
дуо, съставено от сестрите
Изабела и Тициана Перс. Те
разкриват техниките си за
разпознаване на образите и
формите, преобръщат идеите
ни за клишета, символи и об-
щоприети виждания, като из-
ползват единен език и према-
хват предубежденията в едно
въображаемо пространство.

Дружество “Канети” наскоро
беше домакин на двудневен се-
минар за организации, участва-
щи в международния проект
“Donauwandel” (Донаувандел,
букв. Дунавски преход). В основа-
та на проекта, иницииран от
неправителствени организации
от целия Дунавски регион, е
постигането на социална промя-
на и устойчиво развитие чрез
широки граждански начинания.
“Donauwandel” ще започне през
март 2013 г. близо до град Улм
в Германия, а дейностите в Русе
ще се осъществят през горе-
щия месец август. Мащабният
проект предвижда организира-
нето на разнообразни събития в
14 държави от извора до делта-
та на река Дунав. В Русе участ-
ниците от България и Румъния
обсъдиха дейностите по проек-
та в своите страни и възможно-
стите за разширяване на съще-
ствуващото партньорство (на
снимката). В проявата участие
взеха български и румънски пред-
ставители на НПО в социалната
сфера, иновациите и занаятчий-
ството (асоциация “Агапедия”,
асоциация “Финикс” от Видин,
Социална мрежа и център за
социални изследвания “Про-гло-
убъл” от Румъния, Регионалната
занаятчийска камара - Русе).
Дружество “Канети” предвижда
в рамките на проекта да пред-
стави пред русенци иновативни
социални идеи и да работи за
приобщаването на хора с увреж-
дания. Програмата ще включва
още музикално ателие, както и
тематични разходки, посветени
на Русе, научи ДУМА от Мартин
Иванов.

Концерт на Луиза Селло и
Милена Моллова в „УниАрт”

Луиза Селло

Милена Моллова

кино Росини, Райнер Бишоф, Джовани
Паизиело, Давиде Андзаги, Винченцо
Белини, Лучано Берио, научи ДУМА от
Петя Драгомирова, пиар на НБУ.

Луиза Селло получава диплома по
флейта в консерваторията в Удине, след
това учи в академията “Киджана” в Сиена
и в Международната академия в Ница.
Следва интензивен период на работа в
оркестъра на “Ла Скала” в Милано под
ръководството на маестро Рикардо Мути.
Концертира с имена като Алирио Диаз,
Тревър Пинок. Води майсторски класове
във Виена, Грац, консерваториите в Моск-
ва, Мадрид и Буенос Айрес.

Проф. Милена Моллова е концерти-
ращ пианист и педагог с европейска и
световна известност, носителка на мно-
жество награди от най-престижни конкур-
си. Освен с концертната си дейност, Мол-
лова е известна камерна изпълнителка,
осъществила световни и български пре-
миери. Ръководителка е на майсторски
класове в Европа и по света и е член на
жури в международни и национални кон-
курси. Сред значителните й прояви са
Интегрално изпълнение в 9 концерта на

32 сонати на Бетовен, Фуга Интеграл за
две пиана от Стефан Драгостинов, произ-
ведение, посветено на М. Моллова.

ДДепартамент “Музика” на Нов
български университет организира от
вчера до 25 януари уъркшоп на проф.
Луиза Селло - преподавателка по флей-
та в консерватория “Джузепе Тартини”
в Триест, Италия. Всеки ден от 11 ч. в
галерия “УниАрт” на НБУ участниците
имат възможността да работят с голя-
мата италианска флейтистка.

Уъркшопът ще завърши с концерт на
Луиза Селло (флейта) и Милена Моллова
(пиано) в “УниАрт” на 25 януари от 18 ч.
Програмата включва произведения на
Джузепе Верди, Алфредо Казела, Джоа-

ай-прочутите исто-
рии на известния
балкански герой
Хитър Петър влязоха
в нова книга. Тари-
катът дава урок на
Настрадин Ходжа и
куп зевзеци и измам-
ници в старите при-
казки с нов прочит.
Книгата “Приказки за
Хитър Петър” (изд.
“Милениум”) вече
може да се намери в
книжарниците в ця-
лата страна. Кесията
с хитрините на леген-
дарния шегаджия
струва само 6 лева. В
69-те приказки Петър
надлъгва алчните

„Милениум” издаде 69 приказки за Хитър Петър
чорбаджии, бирници, попо-
ве, а дори и самия султан. Но
често и сам пати от хитрост-
та си. Той обаче всеки път си
вади поука и след това се
захваща отново с измамни-
ците, за да ги надвие в соб-
ствената им игра. Хитър
Петър успява да измъкне
пари от султана, но лесните
пари за него не са ценни и
затова ги раздава. Затова
пък успява да остави на сина
си по-ценно наследство -
знанието как да запази и
умножи имането си. Поняко-
га реагира емоционално на
неправдите, но по-често
хладнокръвно се захваща да
превъзпита негодниците,
припомнят издателите.

ННННН
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Ц
Френската комедия “Досадникът” от Франсис Ве-

бер е новото заглавие в афиша на театрална форма-
ция “Мелпомена”, което се осъществява с подкрепата
на Виваком фонд. След хитовите “Вражалец”, “Голема-
нов” и “Благородният испанец”, това е четвъртата
постановка на частната театрална формация в резул-
тат на партньорството й с телекома. Премиерата на
комедията за София е на 16 февруари на сцената на
Сатиричния театър “Алеко Константинов” от 19.30 ч.

В хотелска стая Мариян Бачев, добре познат от
актьорските вечери в “Шоуто на Слави”, подготвя
убийство на ключов свидетел в процес. В съседната
стая друга тв звезда - Александър Кадиев, в ролята на
Франсоа, е твърдо решен да се самоубие заради
голямата си любов, която го изоставя. Наемният убиец
Ралф Милано (Мариян Бачев) е професионалист, хлад-
нокръвен и изпечен в занаята. Франсоа е вечният
лузър, без здрав разум и воля, на когото даже не му
стиска да се самоубие. Но пък за сметка на това при-
тежава безспорен талант - той е непоправим досад-
ник.  Останалите роли - на палавия психиатър, на
Луиз, любопитното пиколо и напълно дезориентира-
ното ченге, са поверени на Александър Сано-Среб-
рото, познат като Косъма от “Под прикритие”, Петьо
Петков-Шайбата от “Комиците”, Сашо Дойнов и Миха-
ил Петров от Пернишкия театър. Режисьор на култо-
вата комедия е Богдан Петканин. Както останалите
представления на Мелпомена, така и “Досадникът”
ще се играе на театралните сцени в цялата страна.

“Цветът на хамелеона” на Емил
Христов е в международния конкурс
на XVII “София филм фест” заедно с
още два дебюта - “Панихида” на
молдовката Ана-Фелиция Скутелни-
ку и “Шаркия” на израелския режись-
ор Ами Ливне, научи ДУМА от Свет-
лана Дамянова. Вече 10 г. междуна-
родният конкурс на СФФ включва
първи и втори игрални филми от цял
свят. Това са три от 12-те заглавия
през тази година.

Филмът “Цветът на хамелеона” е
режисьорски дебют на един от най-
успешните български оператори в
последните 25 г. - Емил Христов.
Екранизацията по романа на Влади-
слав Тодоров “Цинкограф” успя да
завладее не една фестивална пуб-
лика от световната си премиера в

Още в началото на новата година в Москва за-
прииждаха холивудски звезди. Първи пристигнаха
Еми Росъм и Алдън Ерънрайк с новия филм
“Beautiful Creatures” (“Прелестни създания”) на
Ричард ЛаГраванесе (чиято световна премиера е
на 1 февруари, а по българските екрани излиза на
15 февруари), в който те изпълняват едни от глав-
ните роли. Обявената предварително пресконфе-
ренция не се състоя, но гостите се появиха за фо-
тосесия в хотел “Метропол”. “Прелестни създания”
е първата книга от бестселъровата поредица “Хро-
ники на чародейците” на Ками Гарсия и Маргрет
Стол, част от която са и “Прелестен мрак” и “Пре-
лестен хаос”. Във филма участват още Джеръми
Айрънс, Ема Томпсън, Алис Енглърт, Виола Дей-
вис, Томас Ман и др.

Днес в Москва се очаква да пристигнат Арнолд
Шварценегер и Джон Ноксвил, а на 28-и - Джейсън
Стейтъм. В навечерието на новата 2013 г. руската
столица посети и “най-любимият китаец на плане-
тата” Джеки Чан. Той представи новия си филм “Ки-
тайски зодиак”, на който е и режисьор и продуцент.
Джеки Чан е известен с уникалната си харизма. По
време на пресконференцията един от журналисти-
те го попита защо не играе отрицателни роли, а
той отговори: “Мен ме гледат деца, затова трябва
да бъда добрият герой. Винаги се старая да сни-
мам такива филми, които да мога да показвам на
своите деца и на децата по света...”

„Нашествие” на
холивудски звезди
в Москва

Христо СЪБЕВ, Москва

„Мелпомена”
поставя
комедия от
Франсис Вебер

„Мелпомена”
поставя
комедия от
Франсис Вебер

„Мелпомена”
поставя
комедия от
Франсис Вебер

„Мелпомена”
поставя
комедия от
Франсис Вебер

„Мелпомена”
поставя
комедия от
Франсис Вебер

Еми Росъм Алдън Ерънрайк

Снимки
АВТОРЪТ

Три дебютни заглавия
в конкурса на СФФ
„Цветът на хамелеона”, „Панихида” и „Шаркия”
са сред 12-те ленти, които ще участват в надпреварата

Прочути любовни романи
оживяват на екрана

Торонто през септември и успешния
си път през Солун, Стокхолм, Ва-
шингтон и Гоа. Преди дни се разбра,
че е сред първите седем, избрани за
участие във фестивала “New Directors/
New Films” на Музея на модерното
изкуство в Ню Йорк и Линкълн
сентър, който ще се състои между 20
и 31 март. “Цветът на хамелеона” е
първото българско заглавие на “New
Directors/New Films” от 35 г.

Емил Христов определя филма си
като жанрова смес от гротеска и
драма, комедия и психотрилър. Дей-
ствието се развива уж в България, но
не съвсем, по времето на нежните
революции в Източна Европа. Руши
Видинлиев изпълнява ролята на Бат-
ко Стоименов - инициативен донос-
ник и конспиратор, обучен за добро-
волен агент на ДС. След настъпване
на промените той е уволнен и реша-
ва да създаде алтернативна мрежа
от информатори.

“Панихида” е дебютен проект на
родената през 1978 г. в Кишинев Ана-
Фелиция Скутелнику. Филмът е но-
сител на приза на Роберт Бош за
копродукции от 2010 г., както и на
наградата “Киното на ХХI век” от
кинофестивала в Рим.

Историята в “Панихида” отвежда
зрителите в малко селце в Молдова,
където умира възрастна жена. Спо-
ред местните традиции цялото село
е в траур и трябва да се сбогува с
починалата. “Създаването на “Пана-
хида” бе пътуване, изпълнено с от-
крития и изненади, защото пред ка-
мерата застават обикновени хора,
прекарали живота си в това тихо
молдовско селце - разказва Ана-
Фелиция Скутелнику. - Опитахме се
да уловим усещането за безвремие
и мимолетност, фаталност и вечност,
които съжителстват на това вълшеб-
но място. Срещнахме се с човешки
същества, за които смъртта е нещо
естествено; те така се наслаждават
на пеенето, пиенето и живота, че
“Панихида”, което означава “погре-
бение” според източноправославна-
та църква, се превърна във филм за
красотата на живота на Земята”.

“Шаркия” е копродукция между
Израел, Франция и Германия, дебют
на израелския режисьор Ами Ливне,
роден през 1975 г. в Тел Авив.  Тро-
гателната камерна драма разказва
за младия бедуин Камел, горд охра-
нител на Централната гара в Беер
Шева. Камел живее в малко селце в
пустинята, а най-важният човек там
е брат му Халед, който обича жена
си Надя и работи в строителството.
Един ден властите решават да събо-
рят къщите в селцето. А Камел скри-
ва малка бомба под пейка на автога-
рата, за да я открие уж случайно и
да стане герой на деня.

“Цветът на хамелеона”

“Панихида”

“Шаркия”

Панорама от златния фонд на Българска-
та национална филмотека предлага седем
шедьовъра от ХХ век, когато киното искаше
да бъде изкуство, представени от кинокрити-
ка Атанас Свиленов. Прожекциите са в пери-
ода 25-31 януари от 18.30 ч. в зала “Европа”
на Фестивалния и конгресен център - Варна.

Програма за младия зрител “Другото
кино” започва на 25 януари с “Гепардът” -
филм на Италия и Франция, 1963 г., режи-
сьор е Лукино Висконти. В ролите са Бърт
Ланкастър, Ален Делон, Клаудия Кардина-
ле, Джулиано Джема. По едноименния ро-
ман на Джузепе ди Лампедуза. На 26 януари
киноманите може да гледат “Червено и чер-
но” - копродукция на Италия и Франция, 1954
г., режисьор Клод Отан-Лара. В ролите са
Жерар Филип, Даниел Дарио. По едноимен-
ния роман на Стендал.

Прожекцията на “Парижката Света Бого-
родица” - филм на Франция и Италия, 1956
г., е на 27 януари. Режисьор е Жан Деланоа.
В ролите ще видим Джина Лолобриджида,
Антъни Куин, Ален Кюни. По едноименния

роман на В. Юго. На 28 януари
зрителите могат да гледат “Ис-
торията на Адел Ю.” - Фран-
ция, 1975 г., режисьор Фран-
соа Трюфо. В ролите са Изабел
Аджани, Брус Робинсън, Сил-
вия Мариот. По дневниците на Адел Юго.
Копродукцията между Франция, Италия и
Великобритания “Джейн Еър” ще има про-
жекция на 29 януари. Режисьор е Франко
Дзефирели. В ролите - Шарлот Гинсбърг,
Джералдин Чаплин и др. По романа на
Шарлот Бронте. На 30 януари ще бъде
показан “Градината на Финци-Контини”
- филм на Италия и Франция. Режисьор
е Виторио де Сика. В ролите - Доминик
Санда, Хелмут Бергер, Фабио Тести. По
едноименния роман на Джорджо Баса-
ни. “Романтичната англичанка” - филм
на Франция и Великобритания, има про-
жекция на 31 януари. Режисьор е Джо-
узеф Лоузи. В ролите са Гленда
Джаксън, Майкъл Кейн, Натали Делон.
По романа на Томас Уайзмън.

Снимки “СОФИЯ ФИЛМ ФЕСТ”
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ЖУРНАЛИСТИЧЕСКИ ЕКИП

АДМИНИСТРАЦИЯ

В Е С Т Н И К  „ Д У М А ”  Е  Н А С Л Е Д Н И К
Н А  ТРАДИЦИИТЕ НА В Е С Т Н И Ц И Т Е

„ Р А Б О Т Н И К Ъ ” ,
„ Р А Б О Т Н И Ч Е С К И  В Е С Т Н И К ”
И  „ Р А Б О Т Н И Ч Е С К О  Д Е Л О ”

ИЗПОЛЗВАНИ СА И ЕМИСИИТЕ НА БТА, "ФОКУС",
БГНЕС, БНР, ФРАНС ПРЕС, ИНТЕРНЕТ И ДР.

РЪКОПИСИ НЕ СЕ РЕЦЕНЗИРАТ И НЕ СЕ ВРЪЩАТ

Издател „ДУМА 2008” ЕООД
Николай Малинов

ÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀÄÓÌÀ

НАБЛЮДАТЕЛ:  Велислава Дърева
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нес главно преди обяд, на места в Източна
България ще превали слаб дъжд. Вятърът
ще се ориентира от запад и временно ще се
усили, в Дунавската равнина - умерен. Про-

менливата облачност в следобедните часове ще
намалява често до слънчево. Максимални темпе-
ратури - между 8o и 13o. В София минимална темпе-
ратура - около 1o, максимална: 9o. Атмосферното
налягане ще бъде по-ниско от средното за месец
януари и ще се повишава. Над планините облач-
ността ще е по-често значителна. На отделни места
над 1600 метра ще превали слаб сняг. Ще духа
умерен и силен западен вятър. Максимална темпе-
ратура на 1200 метра - около 5o, на 2000 метра -
минус 2o. Над Черноморието облачността ще е про-
менлива, по-често значителна преди обяд, когато
ще превали слаб дъжд. Ще духа слаб, по Северно-
то Черноморие временно до умерен западен вятър.
Дневните температури ще достигнат 11o-14o. Темпе-
ратурата на морската вода е около 9o. Вълнението
на морето ще бъде 1-2 бала.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.47343

GBP
2.37589

CHF
1.60881
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“≈À≈÷
—˙Ô˙ÚÒÚ‚‡˘ËÚÂ
‚Ë ÔËÚÂÒÌÂÌËˇ
ÓÚ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ
‰ÌË ÌˇÏ‡ ‰‡ ÔÓ-

Œ¬≈Õ
—ÎÛ˜‚‡˘ÓÚÓ ÒÂ
ÔÂÁ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ
‰ÌË ·Â¯Â ·Î‡„Ó-
ÔËˇÚÌÓ Á‡ ‡Á‚Ë-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
—Â‰ Ó·Ë˜‡ÌË
ıÓ‡ ˘Â ÒÂ ÔÓ˜Û‚-
ÒÚ‚‡ÚÂ ÛÒÔÓÍÓÂÌË.
œÓ‰‡ÂÚÂ ÒË Ï‡Î-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ÕˇÏ‡ ‰‡ ‚Ë ÎËÔÒ‚‡Ú
ÂÌÂ„Ë  ̌ Ë ‰ÂÎÓ‚Ë
Ì˛ı, Ò ÍÓËÚÓ ‰‡
ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂ ÔÓ·Â‰-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÂÎÓ‚Ë ‡Ì„‡ÊË-
ÏÂÌÚË, Ò‚˙Á‡ÌË Ò
ÌÂÓÚÎÓÊÌË Á‡‰‡˜Ë,
˘Â ‚Ë ‰˙Ê‡Ú ÔÓ-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
–‡‚ÌÓÒÏÂÚÍ‡Ú‡ ÓÚ
ÔÓÒÚË„Ì‡ÚÓÚÓ ‚Ë
Ô‡‚Ë ÔÓ-ÒÔÓÍÓÈÌË
Á‡ ·˙‰Â˘ÂÚÓ. ÕÂ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
¬ ÒÎÛ˜‡È, ˜Â ‰Â-
ÏÓÌÒÚË‡ÚÂ ÎËÔ-
Ò‡ Ì‡ ÓÚÒÚ˙Ô˜Ë-
‚ÓÒÚ, ËÒÍÛ‚‡ÚÂ ‰‡

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
Õ‡ÒÚ˙ÔËÎËˇÚ ·‡-
Î‡ÌÒ ‚ Î˛·Ó‚Ú‡
˘Â ‚Ë ‰‡‰Â ÒËÎË
‰‡ ÒÂ ÒÔ‡‚ËÚÂ Ò˙Ò

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ŸÂ Ì‡ÒÓ˜ËÚÂ ÔÂ‰-
ÔÓ˜ËÚ‡ÌËˇÚ‡ ÒË
Í˙Ï Á‡ÌËÏ‡ÌË  ̌ Ì‡
ÓÚÍËÚÓ, Ó˜‡Í‚‡ÈÍË

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
¬‡ÊÌÓ Â, ˜Â ÒÚÂ
‚ ÏË Ò˙Ò ÒÂ·Â
ÒË Ë Ò ÓÍÓÎÌËÚÂ,
ÍÓÂÚÓ ‚ ÔÓÒÎÂ‰-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÚËÂÚÓ Ì‡ ·ËÁÌÂÒ‡ ‚Ë Ë ‰Û„Ë
ËÌÚÂÂÒÛ‚‡˘Ë ‚Ë Á‡ÌËÏ‡ÌËˇ.

ÌË  ̌ÒË ıÓ‰. ÕÓ ÔÓ Ô Ú̇̌  Ò‡ ‚˙ÁÏÓÊ-
ÌË Ë ÚÛ‰ÌÓÒÚË.

‚Â˜Â ‚ÂÏÂ Ì‡‚˙Ì. ¬ ÒÂÏÂÈÒÚ-
‚ÓÚÓ ˘Â ÔÓÎÛ˜ËÚÂ ‚ÒË˜ÍÓ.

ÒÚË„ÌÂÚÂ ‰Ó ÍÓÌÙÎËÍÚ ‚ ÓÚÌÓ-
¯ÂÌËˇÚ‡ Ò Î˛·ËÏËˇ ˜Ó‚ÂÍ.

Á‡ÚÛ‰ÌÂÌËˇ ‚ ‰Û„Ë Ó·Î‡ÒÚË
ÓÚ ÊË‚ÓÚ‡.

ÍÓ ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂ, ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ
ÊË‚ÂÂ ‚ ÌÂÔÂÍ˙ÒÌ‡Ú ÒÚÂÒ.

ÔÓÁ‚ÓÎˇ‚‡ÈÚÂ Ì‡ ÌËÍÓÈ ‰‡ Ì‡-
Û¯Ë ÚÓ‚‡ ÛÒÂ˘‡ÌÂ.

ÚÂ ‰‡ ‚Ë ‡Á‚Â‰ˇÚ Ë ÓÚÍ˙ÒÌ‡Ú
ÓÚ Ì‡ÔÂ„Ì‡ÚËÚÂ ‚Ë ÏËÒÎË.

ÌÓ ‚ÂÏÂ ÏÌÓ„Ó ÚÛ‰ÌÓ ‚Ë
ÒÂ Û‰‡‚‡¯Â.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÓ·Ë ‚ÂÒÚË ˘Â
‚ÌÂÒ‡Ú Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ
‚ ‰ÂÎÌËÍ‡ ‚Ë Ë ˘Â
‚Ë ÏÓÚË‚Ë‡Ú ‰‡

‡·ÓÚËÚÂ ÔÓ-ÛÒ˙‰ÌÓ. ÕÂ ·˙‰Â-
ÚÂ ÔËÔÂÌË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
07.30 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ

2013
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
09.50 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.55 ≈‚ÓÔÂÈÒÍ‡ ÍÛÔ‡ ÔÓ ÒÍË

‡ÎÔËÈÒÍË ‰ËÒˆËÔÎËÌË: √Ë-
„‡ÌÚÒÍË ÒÎ‡ÎÓÏ /1 Ï‡Ì¯,
ÊÂÌË/, ÔˇÍÓ ÓÚ œ‡ÏÔÓÓ‚Ó

11.00 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.20 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
12.25 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
12.55 ≈‚ÓÔÂÈÒÍ‡ ÍÛÔ‡ ÔÓ ÒÍË

‡ÎÔËÈÒÍË ‰ËÒˆËÔÎËÌË: √Ë-
„‡ÌÚÒÍË ÒÎ‡ÎÓÏ /2 Ï‡Ì¯,
ÊÂÌË/, ÔˇÍÓ ÓÚ œ‡ÏÔÓÓ‚Ó

14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - /222 ÂÔËÁÓ‰/
15.25 ¿Ì„ÂÎË ÔËˇÚÂÎË - /Ô/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.15 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ -ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
18.35 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.40 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
18.45 ΔÂ·ËˇÚ - /5 ÒÂËˇ/
19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.55 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
21.00 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - /5 ÂÔËÁÓ‰/
22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 75
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 116
16.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 24
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙
÷ÓÌÂ‚

18.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 87

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 76

21.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 8

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.
2, ÂÔ. 12

00.00 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î -
ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 12

01.00 ìŒÙËÒ˙Úî- ÒÂË‡Î, Ò. 5, ÂÔ.
25, 26

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÃÎÂ˜ÌËˇÚ Ô˙Úî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ‡Ò˙Îî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4

ÒÂÁÓÌ
21.00 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 9 ÒÂÁÓÌ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ìŒÚÔÎ‡Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìŸÂÚËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3

ÒÂÁÓÌ
00.45 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
02.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
03.45 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/

 Œ«»–Œ√
œÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌË
ÚÂÏË ˘Â Á‡ÌËÏ‡-
‚‡Ú ‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ
‚Ë. ŒÚ‰‡‰ÂÌË ÒÚÂ

Ì‡ ‡·ÓÚ‡Ú‡ ÒË Ë ÚÓ‚‡ ÒÂ ‚ËÊ‰‡
ÓÚ ‚ÒË˜ÍË.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÔÂ˜‡Ú Ì‡ ÊÂÎ‡ÌËÂÚÓ ‚Ë ‰‡
ÒË ÔÓ˜ËÌÂÚÂ ‰ÌÂÒ.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 ìƒÓÍ‡ÚÓ ‚ÒË˜ÍË Ò‡

‚Í˙˘Ëî
14.05 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √Â-

Ì‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.10 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.40 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
17.05 œÂÏËÂ‡. ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
17.35 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì¬ËÍÚÓËˇî
00.15 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
00.30 ìÃÂÒÚÓÓ·ËÚ‡ÌËÂî
01.25 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.15 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
02.45 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
03.40 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
04.20 —ÂË‡Î:  ìÕÂ‡‚ÂÌ

·‡Íî
05.10 —ÂË‡Î: ì¬ËÍÚÓËˇî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì¬ËÍÚÓËˇî
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Мъж се разхожда една вечер в
парка. Гледа: на едва забележима
пейка седят момче и момиче и се
любуват на звездите. На следваща-
та вечер същият мъж вижда същия
младеж, но вече с друга девойка.
Ден по-късно пак минава през пар-
ка и отново забелязва същия любо-
вчия, но с трета мацка...

Нека да пием за постоянството
на мъжете и непостоянството на
жените!

АДЕЛА ПЕЕВА, кинорежисьорка
ВЛАДИМИР МОСКОВ, кмет
на община Гоце Делчев,
член на НС на БСП
ГЕОРГИ ГОЛЕМАНСКИ,
кмет на община Сливо поле
ДЕНИС РИЗОВ, музикант,
продуцент, тв водещ
ЙОРДАН ЕФТИМОВ, поет,
литературен критик и преподавател
СТОЯН ХАНЗЪРОВ, учредител
на клуба “Приятели на ДУМА”
в Гълъбово
ХУБЕН ЧЕРКЕЛОВ, художник
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Св. свещеномъченик

Климент Анкирски, епи-
скоп и св. мъченик Агатангел († 312).
Св. Павлин, епископ Нолански

Свети Климент се родил в гр. Анкира
(днешната турска столица Анкара), в об-
ластта Галатия - една от люлките на ма-
лоазийското християнство. Своя бърз
възход във вярата, благочестието и изпо-
ведническото мъжество той дължал на
блажената си майка Ефросиния. Когато
Климент бил на 12 години, умряла и майка
му. За останалия сирак се погрижила
приятелката й, богатата и благородна
София, която нямала деца. Благодарение
на Климентовата помощ нейната къща се
превърнала не само в дом за бедните, но
и в школа за възпитание. Защото нейни-
ят питомец учил тези изоставени деца и
ги подготвял за кръщение. Тези негови
занимания и чистият му живот събудили
общото уважение към него. Затова рано
приел свещенство и, едва достигнал 20
години, Климент бил избран за Анкирски
епископ. Той с успех разпространявал
християнството и укрепвал всички в еван-
гелските добродетели.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ
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Сантра изненадва феновете
със сингъла „Нещо по-добро”
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Сантра изненадва феновете
със сингъла „Нещо по-добро”

пасителят-механик
от кораба “Коста
Конкордия” Петър
Петров спечели ре-
номираната класа-
ция, която Дарик

Èçáðàõà ñïàñèòåë çà
“ÌÚÆ ÍÀ ÃÎÄÈÍÀÒÀ 2012”
Нито един от тримата номинирани не присъства на церемонията

има зад гърба си 17 години
като корабен механик. За ге-
роизма си по-рано Петров бе
отличен с почетен медал като
един от 37-те лауреати на
Наградата за европейски
гражданин на 2012 г. от Евро-
пейския парламент.

Уникалната сабя за побе-
дителя бе връчена от изпълни-
телния директор на медията

Радосвет Радев на съпругата
на спасителя Илияна и сина
му Емил (на снимката). Сами-
ят Петър Петров не присъства
на церемонията, тъй като в мо-
мента е в египетски води като
главен механик на кораба “Ко-
ста Вояджър”. Другите двама
номинирани също не успяха да
пристигнат в България за “Мъж
на годината 2012”. Кубрат Пу-

лев е в Германия, където тре-
нира усилено за следващия си
двубой. Заболяването на Сти-
лиян Петров също не му поз-
воли да присъства на събити-
ето. Церемонията “Мъж на го-
дината 2012” съвпадна и с
20-ия рожден ден на Дарик
радио. Медията за първи път
връчи специалната награда
“Момче на годината” на Ма-
рио Тихомиров. 15-годишният
възпитаник на Дома за деца,
лишени от родителски грижи
“Надежда” в Белоградчик,
трогна цяла България, след
като спаси 8-годишния Мишо.
Другата специална, но тради-
ционна награда - “Легенда”,
бе присъдена на Татяна Ло-
лова - дни преди тя да
навърши 79 години.

Носителка на 17-ия в исто-
рията на церемонията приз
“Мис ТВ чар” е Евгения Мар-
чева от БНТ. Екипът на Дарик
й присъди отличието заради
излъчването й в сутрешния
блок “Денят започва”. Самата
Жени, преди да стане воде-
ща в БНТ, дълги години рабо-
ти в Дарик радио.

С
радио организира за пети по-
реден път, и стана “Мъж на го-
дината 2012”. След едномесеч-
но гласуване героят получи
43,33% от общия вот. Заелият
второ място Стилиян Петров
пък събра 38,75 на сто, а тре-
тият - Кубрат Пулев, остана със
17,92 процента.

Петър Петров се прочу,
след като участва в спасява-
нето на над 500 души при
потъването на 11-етажния
круизен кораб “Коста Конкор-
дия” край италианския остров
Джилио на 13 януари 2012 г.
Механикът рискува живота си
и прави 6 курса с една от
спасителните лодки, отвеж-
дайки пътниците в безопас-
ност на брега. Роденият в
Попово “Мъж на годината
2012” е сред последните три-
ма моряци, които напускат
кораба. Петър продължава да
работи към същата фирма и

Драгомир Драганов ще отпразнува рождения
си ден в Софийския постоянен цирк на

сцена, на който е директор. Тъй като вчера,
на самата дата на събитието, тв водещият

бе в Монте Карло, където представи
България на световния цирков фестивал,

купонът ще е днес, 23 януари

Група “Клас” прави достъпни албуми-
те си за свободно слушане в онлайн
пространството. В официалния си
YouTube канал музикантите качиха
всички съществуващи до момента
тави: “Госпожа Емилия” (1992),
“Слушай силно” (1993) и “Кино”
(1994). В тях може да се чуят хитови-
те песни “Река си ти”, “Сутринта”,
“Чай”, “Диви коне” и много други.
По последен албум групата работи в
момента, като част от песните от него
ще бъдат представени на публиката
на предстоящия концерт. Той е първи
самостоятелен от 19 години насам и
ще се състои на 19 април в зала
“Фестивална”, както ДУМА писа.
“Очаквайте и изненади още преди
концерта”, намекна Иван Градинаров,
китарист в групата от нейното създа-
ване. Билети за изявата на “Клас” са
в продажба от мрежите на
www.tixgate.com и www.ticketstream.bg
на цена от 30 лв. Допълнителна
информация има на официалната
страница на групата във фейсбук.

Албумите на „Клас”
са достъпни онлайн

ретите годишни
награди за Best
DJ и Best Club на
България 2012

Награждават най-добрия клуб
и най-талантливия диджей

“Сотбис” анонсира на сайта си поредния
аукцион, бисер в който се очаква да бъде рабо-
та на Пабло Пикасо, изобразил своята муза
Мари-Терез Валтер. Очаква се “Жена, седяща
до прозорец” да бъде продадена за 40,2 до
56,3 млн. долара.
Картината е рису-
вана през 1932 г. и
се явява един от топ
лотовете на пред-
стоящия аукцион
“Изкуството на им-
пресионизма и мо-
дернизма”. Творба-
та за последно се
появява на търг
през 1997 г., когато
е купена от частен
колекционер, който
я продава за доста
по-голяма сума.

Пикасо рисува Мари-Терез Валтер 5 години
след запознанството им. По онова време худож-
никът е женен за украинската танцьорка Олга
Хохлова, но това не му пречи да започне стра-
стна връзка със 17-годишната Валтер. Това ста-
ва през 1927 г., като Мари-Терез позира на
Пикасо през 1932 г. Три лета по-късно тя ражда
дъщеря им - Мая. Заради връзката му с Валтер
художникът и Хохлова се разделят. Двамата
обаче остават официално женени до смъртта
на украинката през 1955 г.

Специални гост-
звезди на наградите
ще бъдат някои от най-
актуалните имена от
музикалния шоубиз-
нес у нас, сред които
Deep Zone Project,
Криско, Устата & До-
лорес Естрада и Ice
Cream. Самата цере-
мония ще се дирижи-
ра от DJ Dian Solo.
След края на офици-
алната част, достъпът
до която ще бъде само

с покани, в 23 ч. клуб
“Брилянтин” ще отвори
врати за всички фено-
ве на българската му-
зика и традиционната
за всяка сряда
“БГ Парти вечер”.
Грандиозният купон
ще продължи заедно
с шампионите от кон-
курсите и хитовете на
Дони & Нети, уточни
за ДУМА Кристи Мар-
тинова, Free Mind
Agent.

Малките зрители ще могат да
видят на живо любимото на всички
костенурче Сами в два поредни
съботни дни. Веселите срещи ще се
случат на 26 януари в Cinema City
София и на 2 февруари в Арена The
Mall. Сами, чието ново анимационно
3D приключение тръгва по кината
този петък, ще посреща своите по-
читатели между 12.30 и 13.30 ч., за
да си говори с тях и да позира за
снимки.

Впечатляващо реалистичната
кукла, разположена сред двуметров
морски декор, е създадена от сце-
нографката Антония Попова и ще
бъде управлявана от професиона-
лен кукловод. В края на всяко съби-
тие Сами ще изтегля победителите
в двете игри, които А Плюс Синема,
Cinema City София и Арена The Mall
организират по случай кинопремие-
рата на “Приключенията на Сами 2”.

КОСТЕНУРКАТА САМИ РАДВА
ПОЧИТАТЕЛИТЕ СИ НА ЖИВО

След жребия за разпределе-
ние, който се проведе в града-до-
макин Малмьо, Швеция, стана ясно,
че България ще участва във втория
полуфинал на песенния конкурс
“Евровизия 2013”. Страната ни се
падна в една група с Латвия, Азер-
байджан, Малта, Исландия, Сан
Марино, Македония, Финландия,
Израел, Норвегия, Албания, Унга-
рия, Швейцария, Грузия, Гърция,
Армения и Румъния. Освен изброе-
ните държави, за българската пе-

БЪЛГАРИЯ ПОПАДНА ВЪВ ВТОРИЯ
ПОЛУФИНАЛ НА „ЕВРОВИЗИЯ”

Наградите са общо 60 DVD диска с
първата част на “Приключенията на
Сами”, а талони за участие в томбо-
лите получават всички зрители, за-
купили детски билет за филм по из-
бор в съответното кино.

$50 млн. за портрет
на музата на Пикасо

сен ще могат да гласуват още зри-
телите от Испания, Германия и
Франция. Вторият полуфинал на пе-
сенната надпревара ще се прове-
де на 16 май от 22 ч. българско
време. Нашият представител на
конкурса ще излезе на сцената в
първата част на концерта. Позици-
ите, от които участниците ще пред-
ставят своите изпълнения, ще бъдат
обявени от продуцентите на шоуто
(EBU), а не чрез жребий - каквато
бе традицията досега.

Т
ще бъдат обявени днес,
23 януари. Организато-
рите от Awards.bg ще
връчат статуетки на по-
бедителите сред най-
талантливите диджеи и
най-добрите клубове в
страната в 31 категории.
Галацеремонията ще се
състои в столичния дис-
ко-клуб “Брилянтин”.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Личности

а изтъкнатата
жена-диригент-
ка, при това
първа в Бълга-
рия - Радосве-
та Бояджиева,

Радосвета Бояджиева
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Прадядото на диригентката е пял заедно
с  Ботьо Петков в църква в Калофер

Борис ВРАЧОВСКИ

то Ботев.
- Някакви доказателст-

ва? - попитах я.
- Не са нужни никакви

доказателства. Щом го
казвам аз, значи е така.

Във Враца сме свикна-
ли с необичайността в
постъпките и думите на
Радосвета Бояджиева, но
казаното не можеше да

не се провери.
Знаеше само фамили-

ята на дядо си - Розов,
пеел много хубаво. За
прадядо си нищо. Във
Враца - нито в митропо-
лията, нито в църквата,
нито в архивите се знае-
ше нещо. Отидох в Кало-
фер. Пак нищо. Директор-
ката на музея - Ася Нико-

лова, почти се беше пре-
дала, когато опряхме в
първото издание на “Ка-
лофер в миналото” на
Никола Начов, на стр.207
прочетохме: “Христо Пет-
ков (Розов), брат на Ни-
кола Петков (Розов), учи-
тел в малкото училище, от
Казанлък, седял през го-
дините 1855-1858. После
Христо се оженил за Ана,
дъщеря на видния кало-
ферски чорбаджия от Ха-
джийската махала и
търговец в Цариград Иван
Стефчов и останал в Ка-
лофер. Веч не учителст-
вуваше, но пееше в черк-
вата “Свети Атанас”.
Търгуваше по Цариград”.

Триумф. Уведомих Ра-
досвета Бояджиева за от-
критието си и стана двой-
на изненада. Скара ми се,
че връзката с Ботьо Пет-
ков щяла да прозвучи
като реклама, каквото тя
в никой случай не желае.
“Аз съм важната, казва, а
не той!” Направо ме нару-
га. И, ако съм искал да
зная, дядо й (и двамата
не знаехме, че съм открил
прадядо й) не е имал
брат. Но това за Ана беше
вярно. На нея била
кръстена майка й.

Ругатните пропуснах.
Но за дядото, (чието първо
име тя не знаеше), че ня-
мал брат, бе смущаващо.

Нови ялови проверки,

докато не попаднах в дво-
ра на църквата “Св. Кон-
стантин и Елена” във Вра-
ца на гроб с надпис върху
камъка: “Упокой Господи
свещеник Георги Нико-
лов, свещеник ПЕТКО ХР.
РОЗОВ, (курсивът мой),
Мишо Коцов Михов.”

Розов вече не е Хрис-
то, а Петко. Значи това е
синът, дядото на Радосве-
та Бояджиева, който дей-
ствително не е имал брат.
Бил е доведен (Петко Ро-
зов) за поп най-вероятно
от архимандрит Констан-
тин. На дошлия също от
Калофер тук архимандрит
е трябвал свой човек, на
когото да се опира.

Архимандрит Констан-
тин развива богата дей-
ност във Врачанско, ста-
ва владика, а по-късно
член на Светия синод и
негов председател.

В една малка книжка
на свещеноиконом Петко
П. Станев от 1967 г. за
друга по-стара църква -
“Свети Николай” във Вра-
ца, на стр. 22 седми по-
ред свещеник в храма е
посочен Петко Христов
Розов. За да бъде погре-
бан в църквата, е безспор-
но признание за дейнос-
та му.

Съобщава се, че е ро-
дом от Калофер, следвал
в Одеската духовна семи-
нария, 8 години е учител-
ствал в Калофер. Свеще-
нодействал е в храма
“Свети Николай” във Вра-
ца от 1896 г. до 1898 г.
По-късно е преместен в
църквата “Свети Констан-
тин и Елена”, където сега
е гробът му, без никой да
го знае.

На 20 май 1901 г. Пет-
ко Розов отслужва пани-
хида за Ботев и Ботевите
четници. Пак на 20 май,
но 1910 г. извършва мо-
лебен за героите. Даден
е обяд от Врачанската об-
щина. Реч произнася
кметът - Иван Симеонов,
известен като рунтавия
кмет. Същият кмет не поз-
волява на студента Глад-
нев да рецитира Ботево-
то стихотворение “Борба”.

Самата Радосвета Бо-
яджиева си спомня и сега
своя дядо - Петко - висок,
красив, пеел много хуба-
во. Беше сърдит на наши-
те и не им говореше, за-
щото без брак народили
деца.

“Веднъж с връстници от
махалата го проследих.
Мина покрай нашата
къща, стигна голяма поля-
на, където сега са остан-
ките от училище “Митро-
полит Константин”, и вле-
зе в двуетажния си дом.”

Там Розови са имали
имот до 1951 г., когато е
одържавен.

Следващи проучвания
вероятно ще разкрият по-
пълно личността на Хрис-
то Розов, пял заедно с
бащата на Христо Ботев -
Ботьо Петков, в една
църква. Безспорно е оба-
че, че това е голям, до-
стоен български род, кой-
то заедно с друг подобен
род от Враца - Бояджие-
ви, са създали изявената
жена-диригентка Радо-
света Бояджиева.

З
която на 10 януари 2013
г. навърши 90 години, се
знае много.

Своенравна, особняч-
ка, дирижираща без ноти,
тя освен в София и Враца
е ръководила с палката
си и оркестри в Букурещ,
Ленинград, в Германия и
другаде.

Родена е във Враца и
е живяла най-много в
този град. По-точно в
“държавата на баща си и
майка си” (така тук се на-
ричат земеделските имо-
ти, в които винаги има и
лозе).

Та от тази “държава”
като птица е излитала и
долитала цели 90 години.

Баща й - Анто Бояд-
жиев, е известен като  ад-
вокатът на бедните във
Враца, голям обществе-
ник. За майка й малко се
знае. До миналата годи-
на, когато тя неволно
изтърва, че дядо й по
майчина линия (тук тя гре-
шеше, защото по-късно се
оказа, че става дума за
прадядо й) е пял в една
църква заедно с Ботьо
Петков, бащата на Хрис-

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ
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Поклонението ще се състои на 23.01.2013 г. от 12.30 ч. в ритуалната зала,
а в 14.00 ч. в църквата на Софийските централни гробища.

С много обич от семейството

Не се гаси туй, що не гасне!
Живот, изпълнен с отговорност, всеотдайност

и професионализъм към служебните си
задължения.

Живот, отдаден на безпределна преданост,
любов и грижи за семейството си.

Живот, отдаден на изконните ценности на
своите идеали, морал, доброта, нравственост

и съпричастност.
Това са посланията, с които Пантелей

Златарев, нашият скъп съпруг, баща, тъст
и дядо докосна сърцата на много хора и със

своя живот, издигайки се над трудностите и
хаоса, ни показа пътя към доброто,

напредъка и смисъла на човешкия живот.
Мирът, Светлината и Любовта да бъдат винаги

с него по пътя на безкрайната човешка
еволюция.

 1925-2013

40 äíè40 äíè40 äíè40 äíè40 äíè

без

На 23 януари се
изпълват 40 дни,

откакто изгубихме
един човек с
изключителен

интелект. Един от
първосъздателите

на високите
компютърни техноло-

гии у нас и на
ДЗУ-Стара Загора,

оценен високо
от неговите колеги

 и партньори в
България и зад

граница.
Най-младият лауреат

на Димитровска
награда. Няма

да го забравим,
защото такива

като него са рядка
порода хора.

Нека бъде светла
паметта му.
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От семейството
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Спорт

Б

гледайте

ФУТБОЛ

кратки

ПО ДИЕМА
21.45 Суонзи - Челси

ПО НОВА СПОРТ
21.45 Арсенал - Уест Хем

ПО ТВ 7
21.45 Рома - Интер

ПО ЕВРОСПОРТ
КУПА

НА АФРИКА
16.45 ЮАР -

Ангола
19.30 Мароко -

Кабо Верде
ПО ТВ +

20.30 Сарагоса - Севиля
22.30 Валенсия - Реал Мадрид

ПО БНТ 1
9.55 и 12.55 ЕК

в Пампорово (жени)

СКИ

Двукратният Треньор на годината в България Симеон Щерев
обяви на пресконференция, че ще напусне страната, но иска

да вземе със себе си и най-добрите си борци Станка
Златева и Радослав Великов

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Щерев отива
в чужбина
Станка Златева тръгва с него, но остава да се състезава за България

Коментар на стр. 12

У
волненият като
старши треньор на
борците от свобод-
ния стил Симеон
Щерев обяви твър-

Владимир НИКОЛОВ

дото си решение да продължи
кариерата си в чужбина. Бив-
шият наставник на “свободня-
ците” има няколко предложе-
ния, които още обмисля. Той
иска да поеме клубен отбор,
където ще заведе и най-блес-
тящата си състезателка Стан-
ка Златева, както и Радослав
Великов, за да продължат да
се подготвят под негово ръко-
водство. 2-кратният носител на
приза “Треньор на годината” е
обиден на президента на фе-
дерацията Валентин Йорда-
нов, който хвърли вината на
него и на наставника на кла-
сиците Братан Ценов за про-
вала на борбата ни на Олим-
пиадата в Лондон. Щерев смя-
та, че русенецът е трябвало
веднага да си подаде оставка-
та след Игрите в британската
столица, където борците ни
останаха само със среброто на
Златева, а отидоха за общо 9
медала.

“През целия ми престой
начело на националите съм
бил треньор само на Станка,
Руди и Мишо Ганев. Това не е
вярно. Йорданов май има ам-
незия. 200 дни в годината съм
с всички състезатели. Не може
да се омаловажават моите

успехи. Знам защо е така. Ва-
льо е в Америка. Оттам с какво
гледа, с бинокъл ли? Просто
си има шпиони, които му гово-
рят някакви неща. Прези-

дентът на федерацията трябва
да е тук. Какво, да го питат от
България до Америка дали
могат да ходят до тоалетна?
Чувствам се по-зле сега, от-

колкото беше по времето на
комунизма. На УС на федера-
цията действително поисках
оставката на Йорданов. Той
управлява дистанционно, но
на няколко пъти ме спъва и ми
пречи в работата. През цялото
време е така. Маха ми хора от
щаба, без дори да ме питат за
моето становище. Аз вече ня-
колко години не мога да се
зарадвам на това, че съм тре-
ньор на националния отбор.
Само ми се налагаха някакви
треньори при мен, които не ги
искам. Кирил Терзиев, като ми
го взеха, дали е добър сега?
Тренира отделно и не е мина-
вал над 6-о място. Същото е и
с Аналолий Гуйдя. Задачата на
Йорданов не е да се бърка в
работата на треньорите, а да
привлича спонсори. Явно го е
страх, че Станка ще подобри
рекорда му от 7 световни тит-
ли и заради това я спря. Искал
да бъде треньорка. Вальо, ней-
ното желание е да играе, да
се бори! Не може Йорданов
да ме упреква, че съм близък
с борците ни. Той забравя на-
чалото. Държи се нагло и ужа-
сяващо. Бог прощава, но Ва-
льо - не! Преди 2 години Ва-
лентин не беше такъв. Делили
сме си хляба с него. Не мога
да го позная в момента. Явно,
когато парите влязат в теб,
вече спираш да имаш сърце”,
заяви емоционално Симеон
Щерев.

Калоян Махля-
н о в - К о т о о ш у
избута монголе-
ца Кьокутенхо в

България се очертава като аб-
солютен фаворит в предстоящия
двубой срещу Финландия от втора
група на Евро-африканската зона
за купа “Дейвис”, неофициално
световно първенство по тенис за
мъжки отбори. Гостите пристигат
без двамата си най-силни тениси-
сти - №70 в световната ранглиста
Ярко Ниеминен и еднофамилникът
му Тимо Ниеминен (№395). Двама-
та обаче нямат роднинска връзка.
Капитанът на финландците Ким
Тиликайнен е повикал за двубоя в
зала “София” от 1 до 3 февруари
Хари Хелиовара (№568 на сингъл
и №260 на двойки), дебютанта Яан-
Фредерик Брункен (№610), Юхо
Пауку (№1068) и Хенри Континен
(№1683).

Според регламента на турнира
един час преди жребия капитанът
може да замени двама от своите
състезатели. Капитанът на нашите
Димитър Господинов ще разчита
на сина си Григор Димитров, Алек-

КОТООШУ БУТА
МОНГОЛЕЦ

схватка от X ден на
турнира по сумо “Хацу
башьо” в Токио. За
първия европейски
“одзеки” това бе 6-а
победа в японската
столица, която го ос-
тави в средата на кла-
сирането. Исполинът
от Джулюница има и 4
загуби на първия от 6-
те турнира за година-
та “За Купата на Им-
ператора”.

Другият българин
в елита на сумото Да-
ниел Иванов-Аоияма
падна от руснака
Аран. “Синята гора” е
с баланс 5:5. В най-
интересната среща
вчера монголският

“Йокодзуна” Харума-
фуджи победи Бару-
то и му нанесе 5-о
поражение. Така по-
стави естонския испо-
лин в затруднено по-
лажение да спечели
всичките си 5 схватки
до края на турнира,
за да си върне второ-
то по ранг звание в
сумо йерархията “од-
зеки”. Той го загуби
заради поредица от
контузии, принудили
го да се откаже на
предишните 2 турни-
ра. Харумафуджи е
единственият сумист
без поражение в дво-
реца “Кокугикан”, а
днес Калоян ще се
опита да спре побед-
ния му ход. Даниел
пък ще мери сили с
японеца Окиноуми.

НИЕМИНЕН НЯМА ДА ДОЙДЕ
ЗА КУПА „ДЕЙВИС”

сандър Лазов, Димитър Кузманов
и Тихомир Грозданов. Победителят
в срещата се класира за
четвъртфиналите на зоната, къде-
то ще играе срещу спечелилия
срещата Ирландия - Естония. Загу-
билият в София играе плейоф за
оставане срещу загубилия двубоя
в Дъблин.

Гришо има хубави спомени от
Хенри Континен, когото надигра на
финала на юношеския “Уимбълдън”
през 2008 г. със 7:5, 6:3. Двамата
пък участваха заедно в турнира на
двойки тогава.

Двубоят в София е юбилеен за
българския тенис, защото е под
номер 100 за Купа “Дейвис”. Все
още има билети за срещата. Те
се продават в мрежата на Eventim
и от магазините на Германос,
Офис 1, Пикадили, Техномаркет,
Технополис, бензиностанции
ОМВ, офисите на Юзит Колорс и
др. Билетите се продават и он-
лайн през сайта Eventim.bg.

РУСНАЦИ И
НЕМЦИ РАЗДЕЛЯТ
БРАТЯ БРАТОЕВИ

Пътищата на близнаците от националния
отбор по волейбол Валентин и Георги Брато-
еви отново ще се разделят. Валентин е искан
от носителя на Купата на Германия и неизме-
нен участник в Шампионската лига Фрид-
рихсхафен. Желанието на немския клуб е
посрещачът да играе там до края на сезона.
От немския тим дори са изразили готовност
да изчакат възстановяването на българина,
който има спукана костица на дясната ръка
след скандал в казанлъшка дискотека ми-
налата седмица и трябва да почива още 20
дни. Именно тази травма попречи на подгот-
вения от Левски Волей трансфер в тима от
руската Суперлига Ярославич. Близнакът му
Георги обаче най-вероятно ще финализира
своя “руски” трансфер. Разпределител №1 на
Олимпиадата в Лондон и Спортист №10 на
България за 2012 г. е желан от втородивизи-
онния Енисей Красноярск. Той ще замине за
Русия и ще подпише договор още до края на
седмицата.

О
Отборът на ЦСКА

направи нов равен по
време на подготвител-
ния си лагер в Турция.
След 1:1 срещу по-
следния във Втора
лига на Швейцария
Сервет Женева, “чер-
вените” направиха 3:3
срещу втория в Азер-
байджан Симург в
контрола, изпъстрена
с 3 дузпи. Още в 10-
ата мин. обаче новото
попълнение на “ар-
мейците” Марсиньо
получи тежка травма
в рамото и беше сме-
нен. Той бе откаран в
болница за обстойни
прегледи.

Азерите поведоха
чрез Горбанов (11),

ЦСКА ПРАВИ 3:3
С АЗЕРИ В ТУРЦИЯ

но с попадения на
Лукас Саша (35) и
Мартин Камбуров (44)
възпитаниците на Ми-
одраг Йешиш обърна-
ха развоя. След пау-
зата Симург стигна до
дузпа след наруше-
ние на Ангел Грън-
чов, а Поляк (51) из-
равни. ЦСКА също
стигна до 11-метров
наказателен удар,
който Сержиньо (65)
превърна в гол и от-
ново изведе “армей-
ците” напред. Друг
бразилец - Марио (90)
изравни отново от
дузпа.

Миодраг Йешич
заложи на два различ-
ни състава през двете

полувремена.
ЦСКА I: 12. Томас

Черни, 11. Иван Бан-
даловски - к, 19. Апо-
стол Попов, 66. Пла-
мен Крачунов, 4. Ми-
хаил Венков, 17. Ани-
се, 8. Лукас Саша, 99.
Нджонго Присо, 28.
Марсиньо, 23. Мишел
Платини, 22. Мартин
Камбуров

ЦСКА II: 1.Анатоли
Господинов, 30. Ва-
сил Попов, 21. Венци-
слав Василев, 25.
Ангел Грънчов, 55.
Илияс Кириакидис, 7.
Петър Витанов, 18.
Ивайло Чочев, 10.
Сержиньо, 9. Себас-
тиян Скиорили, 45.
Григор Долапчиев.

Илиян Мицански

Левски хареса
словенец

Спортно-техническото ръко-
водство на Левски е харесало за-
щитника на Анортозис Бранко
Илич. Словенският бранител е на
29 години и е неизменен титуляр
в състава, който допреди година
бе воден от Станимир Стоилов.
Илиан Илиев е харесал качествата
на футболиста, който може да се
похвали и с дългогодишен опит в
испанската Примера дивисион -
играл е 5 сезона в Бетис, а после
е преминал в руския гранд Локомо-
тив Москва.

Кайзерслаутерн
праща Мицански
под наем

Кайзерслаутерн е готов да
преотстъпи българския нападател
Илиян Мицански, съобщава мест-
ната преса. 27-годишният Мицан-
ски, който има договор с клуба до
лятото на 2014 година, не влиза в
сметките на старши треньора
Франко  Фода и също иска да на-
пусне. От Кайзесрлаутерн съоб-
щиха, че има сериозен интерес и
запитвания за нападателя и той
почти сигурно ще бъде даден под
наем на друг клуб до края на сезо-
на. Мицански не е играл повече от
3 месеца, след като в средата на
октомври получи разтежение в
областта на адукторите и доско-
ро се възстановяваше.

Локо Пд надви
Калиакра с автогол

Отборът на Локомотив (Плов-
див) надви трудно с 1:0 Калиакра
в първата си контрола през зим-
ната пауза. “Смърфовете” стиг-
наха до успеха след автогол на
резервния вратар Недев в 89-ата
минута. Преди това обаче ре-
ферът не зачете 2 гола на игра-
чите на Стефан Генов. В 33-ата
мин. реферът не зачете гол на
Бахин заради засада. В 59-ата
минута съдията отново не при-
зна попадение на тъмнокожия
германец Джефри Ешън заради
нарушение на негов съотборник в
атака. Минута преди края Христо
Стамов опита лек удар почти от
аут линията, а вратарят Недев
с неумела намеса си вкара топка-
та в собствената мрежа.
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ЦСКА
прави 3:3
с азери
в Турция

ПО ЕВРОСПОРТ
ТЕНИС

02.00, 04.00
и 13.00

Аустрелиън
оупън

гледайте

Ноле пак е №1
на Балканите

Само Ивет Лалова ни отсрами
в топ 10 в 40-ата   анкета на БТА

Мария Шарапова (Рус, №2) постави нов рекорд на “Аустрелиън
оупън”, след като се класира за 1/2-финалите само с 9 загубени
гейма. Това е 3-то постижение за бившата №1 в света в Мелбърн,
след като първо се превърна в тенисистката, печелила най-много
поредни геймове на старт на турнир от Големия Шлем (28), а след
това достигна до 1/4-финалите, загубвайки само 5 гейма, или с 3
по-малко от досегашната рекордьорка Моника Селеш (Сърб, САЩ)
от 1991 г. В последния си мач Шарапова, която спрягат за гадже
на най-добрия ни тенисист Григор Димитров, разби сънароднич-
ката си Екатерина Макарова (№19) с 6:2, 6:2. В спор за 2-ри
пореден финал тя ще срещне На Ли (Кит, №6), която нанесе първа
загуба за годината на Агниешка Радванска (Пол, №4) - 7:5, 6:3.

В мъжката схема шампионът от последните 2 г. Новак Джо-
кович (Сърб, №1) сломи Томаш Бердих (Чех, №5) с 6:1, 4:6, 6:1,
6:4. За място на финала Ноле ще срещне испанеца Давид Ферер
(№4), обърнал сънародника си Николас Алмагро (№10) с 4:6, 4:6,
7:5, 7:6 (4), 6:2.

1. Новак Джокович (Сърб, тенис) 94 т., 2. Аслъ Чакър (Тур,
лека атлетика) 75, 3. Сандра Перкович (Хърв, лека атлети-
ка) 74, 4. Сандра Ралука (Рум, спортна гимнастика) 48, 5.
Михо Бошкович (Хърв, водна топка) 40, 6. Милица Мандич
(Сърб, таекуондо) 38, 7. Ивет Лалова (лека атлетика) 27, 8.
Алин Джордже (Рум, спортна стрелба) 25, 9. Бояна Попо-
вич (Черна гора, хандбал) 23, 10. Василис Спанулис (Гър,
баскетбол) 22

СПОРТИСТ НА БАЛКАНИТЕ 2012

Снимка БГНЕС

Новак Джокович беше опре-
делен за 2-ри пореден път за
Спортист №1 на Балканите за

2012 г. В 40-ото юбилейно изда-
ние на анкетата на БТА сръбски-
ят тенисист получи 94 т. Той по-
лучи признанието на информа-
ционните агенции от балкански-

те страни след силен сезон с 6
титли, между които Откритото
първенство на Австралия, 3 тур-
нира от сериите “Мастърс” и
финалната надпревара на АТП
на най-добрите в Лондон. Ноле

изигра 87 мача миналата годи-
на, от които спечели 75, и
завърши като №1 в света.

Олимпийската шампионка от
Лондон в бягането на 1500 м
Аслъ Чакър (Тур) остана 2-ра
със 75 т. Тя изпревари само с 1
т. златната медалистка от бри-
танската столица в хвърлянето
на диск Сандра Перкович (Хърв).
От българите единствено Ивет
Лалова намери място в топ 10.
Еврпопейската шампионка в
спринта на 100 м от Хелзинки

събра 27 т. и остана 7-а в анке-
тата на 11 медии на Балканите.
Спортист №1 на България Ку-
брат Пулев и олимпийската ви-
цешампионка по борба Станка
Златева разделят 19-ото място
с 6 т. Ветеранът Петър Стойчев,
който спечели евротитла в плув-
ния маратон, е 25-и с 3 т.

“Тази класация е престижна
и съм радостен, че българин
попада сред първите 10. Позд-
равявам федерацията ни по
лека атлетика и Лалова. Както
винаги, има победители и спор-
тисти, които остават по-назад.
Конкуренцията е голяма”, заяви
на церемонията министърът на
спорта Свилен Нейков.

“Годината беше олимпийска
и не много силна за България.
Но имаме своите герои Злате-
ва, Тервел Пулев, волейболис-
тите, Йордан Йовчев, момиче-
тата на Илиана Раева. Щаст-
лива съм, че в тази десетка от
България попада не кой да е,
а царицата на спортовете - ле-
ката атлетика и Ивет. Пожела-
вам успешна предолимпийска
година, всички български
спортисти да покрият квоти и
да имаме повече успехи на
Зимните игри в Сочи 2014”,
каза председателят на БОК
Стефка Костадинова, която е 5-
кратен носител на трофея.

Мариян ВЛАДИМИРОВ

ШАРАПОВА С НОВ
РЕКОРД В МЕЛБЪРН

Сърбинът Новак Джокович е вдигнал тържествуващо ръце, след
като отстрани с 6:1, 4:6, 6:1, 6:4 чеха Томаш Бердих (№5) и се

класира за полуфинала на първия турнир от Големия шлем за
годината - Откритото първенство на Австралия


